
Štagar. Kot smo že poročali, je 

MZ Ptuj leto 2012 končala uspe-

šno, z dobrimi 36 milijoni litrov 

odkupljenega zelo kakovostne-

ga mleka (in prihodki v višini 

slabih 15 milijonov evrov), kar 

pomeni skoraj triodstotno rast 
odkupa, ki na državnem nivoju 
sicer pada. Pridobili so tudi ne-
kaj novih članov iz Ormoža in 
Križevcev, povprečna odkupna 
cena za liter mleka pa je znaša-
la 31,7 centa. Odkupna cena je 
sicer nekaj višja v Italiji, kamor 
v MZ povečujejo prodajo mleka, 
tudi zato, ker so plačila redna 
v 30 dneh, medtem ko domači 
mlekarni (Pomurska in Ljubljan-
ska) poleg nižje cene vse bolj 
zamujata s plačili.

„Kot član nadzornega sve-
ta Pomurskih mlekarn budno 
spremljam dogajanje in poslo-
vanje mlekarne. Dejstvo je, da 
je ta v izredno slabem položaju, 
odkupuje premajhne količine 
mleka za kapaciteto svoje proi-
zvodnje. Lani je bilo predelane-

Za največjo količino oddane-
ga mleka je letos prejel prvo na-
grado Jože Šmigoc iz Repišč, ki 
se ponaša z rekordno količino: 
865.822 litrov oddanega mle-
ka! Ob tem je Šmigoc, ki ima 
200-glavo čredo krav, povedal, 
da bi bilo mleka še več, če ne bi 
lani udarila suša. Drugo mesto 
je osvojila kmetija Pintarič iz 
Zamušanov z oddanimi 674.119 
litri mleka, tretje pa kmetija Ser-
dinšek iz Župečje vasi s 578.985 
litri oddanega mleka.

Med zbiralnicami mleka je 
najvišjo nagrado za najboljše re-
zultate v kakovosti mleka, čistoči 
in redu prejela zbiralnica Trnov-
ci, ki jo upravlja Ivan Prijol, dru-
go mesto zbiralnica Gibina, za 
katero skrbi Jožica Štebih, tretje 
zbiralnica Lovrenc v lasti Milice 

Pri organizatorjih, časniku 
Finance, in pokrovitelju, Za-
varovalnici Triglav, so prepri-
čani, da se da marsikaj nare-
diti na bolje, moramo pa biti 
pametni in hitri ter predvsem 
marljivi, da bomo lahko dobro 
živeli tudi naprej, je poudaril 
urednik Financ Peter Frankl. 
Forum je priložnost za novo 
povezovanje, za odgovor, kako 
priti do tiste ravni brezposel-
nosti, ki je še sprejemljiva. 
Stanje v Sloveniji je danes v 
veliki meri posledica tega, da 
smo pozabili na odgovornost, 
spoštovanje, pravičnost in po-
štenost. A si zaradi svoje majh-
nosti in fleksibilnosti lahko 
najdemo trg za to, kar razvija-
mo. Naša prednost je v tem, da 
imamo razum, ideje in znanje, 
čas je, da najdemo tudi poti, s 
katerimi bomo to znanje pre-
oblikovali v rezultate, s kateri-
mi bomo voz potegnili naprej. 
Na močno razvita industrijska 
podjetja pa stavi tudi turizem 
v tem okolju.

MG
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Ptuj � Spodnjepodravski forum

Za poti, ki vodijo v prihodnost
V dvorani Tacit hotela Primus na Ptuju je 6. marca potekal Spodnjepodravski forum kot nova priložnost za povezovanje v tem prostoru.

Boks � 
Dejan pili zadnje 
podrobnosti 

� Stran 11

Št. 10 8.-14. marca 2013

Nelly
Fur tado

v Tivoliju
skupna tv priloga 70.000 izvodov

Podravje � Rekordi iz ptujske Mlekarske zadruge

Obstoja Pomurskih mlekarn ne 
bodo podpirali za vsako ceno
V začetku marca je ptujska Mlekarska zadruga (MZ) že tradicionalno podelila nagrade najboljšim mle-
karjem in najboljšim zbiralnicam mleka. Direktor MZ Drago Zupanič pa je ob robu občnega zbora kritič-
no spregovoril o stanju Pomurskih mlekarn.
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Prejemniki letošnji nagrad za največ oddanega mleka (z zvonci) in 
najboljše zbiralnice po kakovosti mleka skupaj z direktorjem MZ 
Dragom Zupaničem.
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Žetale � Vedno 
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ga mleka nekaj nad 65 milijo-
nov litrov, v dobrih časih pa je 
mlekarna predelala več kot 90 
milijonov litrov mleka. Ta padec 
proizvodnje je velika težava, saj 
so stroški proizvodnje ogromni, 
število zaposlenih je enako, 
količina predelanega mleka pa 
precej nižja.“

Zupanič sicer dodaja, da si 
Pomurske mlekarne vsekakor 
želijo ohraniti, sploh ker so 
kmetje oz. zadruge izgubile Lju-
bljanske mlekarne: „Vendar pa 
mlekarne ne moremo ohranjati 
za vsako ceno! Nujne bodo hitre 
spremembe, med katerimi je za-
gotovo zmanjšanje števila zapo-
slenih in usmeritev v masovno 
proizvodnjo le nekaj artiklov, 
kot je recimo odličen sir Livada. 
Nekateri izdelki danes še zdaleč 
ne pokrivajo lastne cene, kar je 
nesprejemljivo.“

Če Pomurske mlekarne ne 
bodo letos izvedle potrebne re-
organizacije, se jim po mnenju 
Zupaniča ne piše lepša priho-
dnost. Morebiten propad oz. 
bankrot Pomurskih mlekarn 
pa po mnenju Zupaniča članov 
MZ Ptuj ne bo prizadel, saj je 
povpraševanje po njihovem 
mleku veliko tako doma kot v 
Italiji in drugih sosednjih dr-
žavah, od Hrvaške do Bosne in 
Hercegovine.

SiM



novih članov, tako da jih je 

sedaj že 85, pri čemer je po-

membno, da je 80 odstotkov 

članov operative mlajših od 

30 let, da je med njimi tudi 

18 članic, posebej pa so po-

nosni, da se je povečalo šte-

vilo gasilske mladine. Tudi 

lani so precej časa namenili 

reševanju problemov, pove-

zanih z dokončanjem obno-

ve in dograditve gasilskega 

doma, saj je podjetje, ki je 

dela izvajalo, šlo v stečaj, po 

dveh letih pravdanj in do-

kazovanj pa je vendarle pri-

čakovati konec, saj je sodni 

izvedenec potrdil trditve 

predstavnikov PGD in ne 

izvajalca, zato upajo, da bo 

temu sledilo tudi sodišče.

Ob poplavah 
delali noč in dan

Ob tem so v PGD Ptuj po-

nosni na velik obseg huma-

nega in požrtvovalnega dela, 

saj so jih lani poklicali na 163 

intervencij, pri čemer so v 80 

primerih reševali udeležen-

ce prometnih nesreč, v 38 

primerih so nudili različno 

drugo tehnično pomoč, v 33 

primerih so posredovali zara-

di požarov, 17-krat v nesrečah 

z nevarnimi snovmi, 10-krat 

so reševali na vodi ali iz nje, 

v petih primerih pa so izva-

jali aktivnosti zaradi poplav, 

pri čemer so v katastrofalnih 

novembrskih poplavah 6 dni 

ljudi in premoženje reševali 

podnevi in ponoči. V prvih 

dneh poplav so mnogi spali 

le po uro ali dve, najbolj pa 

so si zapomnili reševanje še-

stih ljudi iz dveh popolnoma 

poplavljenih hiš, ki sta bili 

sredi deroče vode; za njihovo 

reševanje z dvema čolnoma 

so potrebovali kar štiri ure. Z 

napori in v veliki nevarnosti 

so reševali tudi 19 poplavlje-

nih konj, ki so jih izvlekli iz 

objema vode in jih premestili 

na nepoplavljen otok sredi 

Drave. Tretji zelo pomemben 

dogodek ob novembrskih 

poplavah je bilo fiksiranje 

betonskega zidu ob obrežju 

reke Drave v starem mestnem 

jedru Ptuja, saj je grozila ne-

varnost porušenja obramb-

nega zidu, ki varuje mesto 

pred poplavo, a so z veliko 

truda in malo improvizacije 

uspeli rešiti tudi ta problem. 

Zelo zahtevno in pomemb-

no je bilo tudi posredovanje 

v strojnici hidroelektrarne 

v Forminu, kjer je voda zali-

la rezervoarja turbinskega 

olja, zaradi česar je izteklo 

nekaj deset tisoč litrov tega 

olja. Ker je grozila velika ne-

varnost, da to olje odteče v 

odtočni kanal in dalje v Dra-

vo proti Hrvaški, s čimer bi 

bila povzročena ekološka 

katastrofa neslutenih razse-

žnosti, je  vodstvo Dravskih 

elektrarn zaupalo vodenje te 

intervencije PGD Ptuj. Po 17 

urah dela so s pomočjo zapo-

slenih v VGP Drava Ptuj, pod-

jetja Saubermacher, gasilskih 

društev občine Gorišnica ter 

predstavnikov ptujske izpo-

stave uprave RS za zaščito in 

reševanje uspeli preprečiti 

izlitje olja iz objekta ter ga 

odstraniti z vodne površine. 

Sicer pa so v vseh lanskih 

intervencijah člani PGD Ptuj 

opravili 4637 prostovoljnih 

delovnih ur, v akcijah je so-

delovalo 2539 njihovih ga-

silcev, ki so za intervencije 

z gasilskimi vozili prevozili 

16.893 km od skupaj 30.928 

km, ki so jih prevozili lani v 

fazi operativnega dela, vaj in 

usposabljanj.

Poleg tega so opravili veli-

ko pomembnega dela tudi na 

področju gospodarske dejav-

nosti, kjer so v sodelovanju s 

strokovnjaki iz Inštituta Jožef 

Štefan ter Univerze v Maribo-

ru nadaljevali proučevanje 

določanja postopkov testira-

nja zaščitnih oblek, ki zdržijo 

visoke temperature, ter testi-

ranje že vgrajene strojne in 

programske opreme, ki so jo 

v ta namen nabavili. Cilj tega 

pa je pridobitev ustrezne 

akreditacijske listine, s čimer 

želijo postati tretji kontrolni 

organ za testiranje oblek in 

tekstila na visoke temperatu-

re v Evropi. 

Še letos gasilski 
muzej

Veliko aktivnosti so na-

menili tudi dokončanju pro-

jekta obnove in dograditve 

gasilskega doma, saj jim je 

uspelo v precejšnji meri za-

polniti njegove kapacitete, 

tako da poleg PGD Ptuj v 

njegovih prostorih potekajo 

različne aktivnosti, od pre-

davanj v sklopu izobraževanj 

Območne gasilske zveze in 

Ljudske univerze Ptuj do 

usposabljanja na področju 

varnosti in zdravja v okviru 

podjetja Civis ter tečajev ple-

sne šole Mambo. V prostorih 

gasilskega doma ima sedež 

tudi mestni odbor Rdečega 

križa Ptuj, sicer pa si z odda-

jo prostorov v najem prido-

bivajo pomembna dodatna 

sredstva za pokrivanje stro-

škov obratovanja. Tudi lani 

so se pridno usposabljali in 

izobraževali na gasilskem 

strokovnem področju, poleg 

številnih gasilskih vaj je v iz-

obraževalnem centru na Igu 

49 njihovih članov pridobilo 

nazive specialnosti, dva člana 

pa sta končala tudi usposa-

bljanje za poklicnega gasilca. 

Na operativnem področju 

pa so nadaljevali izmenjavo 

izkušenj z drugimi gasilskimi 

enotami na posvetih uprave 

RS za zaščito in reševanje ter 

pristojnih ministrstev in ga-

silskih organizacij.

Precej dela in energije so 

vložili tudi v to, da so zbrali 

in uredili 2752 različnih ga-

silskih predmetov, ki bodo 

služili kot eksponati, razsta-

vljeni v vitrinah gasilskega 

muzeja, ki ga urejajo v pro-

storih gasilskega doma. Med 

najbolj dragocenimi je tudi 

slika ptujskega gasilskega 

društva iz leta 1874, računo-

vodska knjiga iz leta 1870 ter 

več kosov gasilske opreme 

iz 19. stoletja. Sicer pa vse 

naštete aktivnosti dokazu-

jejo, da deluje PGD Ptuj že 

skoraj kot kakšno podjetje, 

temu v prid pa govori tudi 

podatek, da so v lanskem 

letu zbrali dobrih 480.562 

evrov skupnih prihodkov in 

za 471.277 evrov odhodkov, 

pri čemer so med prihodki 

dobrih 107.898 evrov pri-

služili z opravljanjem lastne 

gospodarske dejavnosti.

Priznanja  
najzaslužnejšim

Za številne aktivnosti in 

akcije so se najbolj zaslužnim 

članom PGD Ptuj oddolžili s 

podelitvijo jubilejnih značk 

za večletno delo v gasilstvu, 

priznanj za število opravlje-

nih intervencij ter ob okro-

glih življenjskih jubilejih. 

Pisna priznanja in plakete za 

2000 opravljenih interven-

cij so prejeli Milan Mahorič, 

Ivan Fekonja in Igor Fekonja, 

priznanje za največ, kar 2500 

intervencij, pa je prejela 

Marjana Mahorič. Za častna 

člana PGD Ptuj so proglasi-

li Slavka Rimeleta in Franca 

Krapša. Za izjemno delo in 

neprecenljiv prispevek na 

področju zaščite in reševa-

nja se je članom PGD Ptuj 

zahvalil župan mestne obči-

ne Štefan Čelan, pridružili 

pa so se mu še Janez Merc, 

gostje iz sosednjih gasilskih 

društev ter iz sosednje Hrva-

ške in Srbije. Takoj po kon-

čanem občnem zboru pa 

so vse udeležence povabili 

v pritlične prostore doma, 

kjer so opravili svečan za-

gon kogeneracijske naprave 

za soproizvodnjo električne 

in toplotne energije na ze-

meljski plin, o čemer smo že 

poročali. Z investicijo, ki je 

veljala 240.000 evrov, bodo 

bistveno pocenili ogrevanje 

prostorov gasilskega doma.
M. Ozmec

Na vse to so opozorili na 

143.občnem zboru PGD Ptuj 

minulo soboto, 1. marca. O 

pomembnosti zbora in hu-

manega dela gasilcev je pri-

čala tudi številna udeležba, 

saj so se poleg domačih čla-

nov povabilu odzvali številni 

predstavniki gasilskih dru-

štev iz Podravja, predstav-

niki sodelujočih gasilskih 

društev iz Slovenije ter iz so-

sednje Hrvaške in Srbije, od 

koder so poleg pobratenega 

društva iz Oraševca prišli 

najvišji predstavniki občine 

Aranđelovac. V prenovlje-

ni dvorani gasilskega doma 

Ptuj se je zbralo več kot 150 

udeležencev.

O izjemnem obsegu opra-

vljenega humanega dela in 

najrazličnejših specialnih, 

servisnih in gospodarskih 

aktivnosti je zgovorno pri-

čalo tudi obsežno poročilo 

predsednika PGD Ptuj Ro-
berta Cvetka. Ta je izrazil 

veselje, da se jim je v lan-

skem letu pridružilo še pet 
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V pričakovanju očiščenja
Danes bomo znova sadili rožice, 

kot to počenjamo v naši deželi že ne-

kaj časa. Dogodki, povezani s cvetlič-

no zaščito in embalažo, si kar poda-

jajo roke. Kar je rdeče za eno stran, 

je najbolj črn scenarij za drugo stran, 

vmes pa se prelivajo še odtenki nekaterih drugih 

barv. V tej pisanosti pa ni težko zabrisati tudi naj-

večje nepoštenosti. Kar je sveto v uveljavljenih de-

mokracijah, za Slovenijo niti najmanj ne velja, ker 

je vse treba podrediti zahtevam in pričakovanjem 

aktualne, vladajoče politike. Zanje je v tem trenut-

ku, ko rešujejo državo, morebiten plagiat nekaj, 

kar v tem trenutku ni pomembno, ker so oziroma 

imajo prednost svetlejši, posvečeni cilji. Tako tudi 

vprašanje očiščenja in postavljanja nekih novih 

standardov še naprej deli Slovenijo, ker si ga vsak 

predstavlja po svoje. »Obremenjujoče« pa je, da so ga 

stari (novi) politiki napovedali tako zelo odločno, 

ko so se v novi preobleki podali na pot za Slovenijo 

odrešilnega obdobja, da jim je večina nasedla. Zdaj 

ko je out neželena desna politika, tudi ni več žuga-

nja s protesti, v deželi je vzpostavljen vsaj navidezni 

mir, zdi se, da tudi ni več nobenih problemov, na-

enkrat sta se začela cediti med in mleko, četudi se 

vrste tistih, ki potrebujejo pomoč, niso zredčile, šte-

vilo nezaposlenih ostaja nespremenjeno, za zapahi 

pa tudi še ni tistih, ki so deželo z zgodbo o uspehu 

spravili na kolena. Politiki še naprej delajo nemir, 

spreminjajo retoriko, odvisno od dnevnih potreb, in 

ne vidijo, kaj je dobro za to državo, da to niso levi 

in desni, da je to skupna pot in konsenz o ključnih 

vprašanjih prihodnosti nas vseh, ne glede na koreni-

ne in ideološka prepričanja, predvsem pa poštenih 

in odgovornih ljudi. Zato danes, spoštovani politiki, 

ko boste polni lepih besed in polni šopkov takšnih 

in drugačnih rožic, sadite tiste, ki prinašajo razcvet, 

ki bodo še dolgo cvetele v našo skupno korist in za 

bodočnost. Roža enodnevnica ni tista, ki jo pričaku-

jemo moški in ženske danes in tudi jutri, vsi skupaj 

pričakujemo človeka vredno življenje in standard, 

ki pritiče človeku 21. stoletja.
Majda Goznik

Uvodnik

Ptuj � Gasilci poslujejo že skoraj kot podjetje s pol milijona evrov prihodkov

Tudi lani opravili izjemno in neprecenljivo delo
Člani Prostovoljnega gasilskega društva Ptuj so kot osrednja regijska enota tudi v minulem letu opravili izjemno obsežno humano delo pri reševanju 
ljudi in premoženja, saj so posredovali v 168 intervencijah, za kar so darovali prek 4600 prostovoljnih delovnih ur. Poleg humanitarnega pa opravlja-
jo tudi servisno in gospodarsko dejavnost, tako da so lani dosegli skoraj pol milijona evrov prihodkov.

Foto: M. Ozmec

Posebna priznanja in plakete društva za 2000 opravljenih gasil-
skih intervencij sta prejela (z leve) Milan Mahorič in Ivan Fekonja, 
pa tudi Igor Fekonja, ki ga zaradi bolezni ni bilo.

Foto: M. Ozmec

Priznanje za največ, kar 2500 gasilskih intervencij  je prejela Mar-
jana Mahorič.



Tako je predsednica NO 

Videm Sabina Selinšek, sicer 

hči tamkajšnjega podžupana, 

svetniški zbor na torkovi seji 

seznanila z vsebino anonim-

ke in hkrati zelo podrobno 

pojasnila, da so pri pregledu 

ugotovili, da je vse očitano 

neresnično.

Anonimka: 
izplačane 
nadure, poslovna 
uspešnost, potni 
nalogi za župana ...

Med drugim je Selinškova 

povedala: „Prijava navaja, da 

naj bi se odgovorna oseba 

na občini obnašala koruptiv-

no pri izplačevanju delovne 

uspešnosti, da naj bi se za-

poslenim na občinski upravi 

izplačevalo nadurno delo, 

nadalje, zakaj se izplačujejo 

županu potni stroški kljub 

službenemu vozilu, potem je 

zapisan dvom o pomenu oz. 

podlagi za ustanovitev turi-

stične pisarne, nadalje je v 

prijavi pripomba na ureditev 

krožišča, pri čemer se navaja, 

da naj bi bilo po proračunu 

lani konec leta za to križišče 

izplačano za 90.000 evrov 

situacij, dela pa se takrat 

še niso začela. V anonimni 

prijavi so izpostavljena tudi 

neka osebna razmerja med 

županom, njegovim sinom in 

Cestnim podjetjem Ptuj, ki je 

izvajalec krožišča. V prijavi je 

navedeno še, da naj bi se pre-

verjalo premoženje župana 

in njegovih ožjih družinskih 

članov; predvsem naj bi se 

preverili transakcijski računi, 

zlasti županovi, kamor naj bi 

se stekala izplačila od opra-

vljenega dela župana v komi-

sijah in odborih.“

Selinškova je nato pojasni-

la, da kot NO lahko pregleda-

jo očitke oziroma navedbe, 

ki se nanašajo na finančno 

poslovanje v občinski upra-

vi, nikakor pa nimajo pravice 

vpogleda v zasebne finance 

in premoženje županovih ož-

jih družinskih članov: „V NO 

sklepamo, da bi s tem prese-

gli svoje pristojnosti.“

Predsednica NO: 
Vse je v skladu 
z zakonodajo, 
kršitev ni bilo

Videmski NO je tako že 

pred sejo opravil nadzor gle-

de na očitke v anonimki in 

sprejel končno poročilo o 

ugotovitvah, ki ga je Selinško-

va v grobni tišini sejne sobe 

tudi prebrala.

„V nadzoru smo želeli pre-

veriti upravičenost v ano-

nimki omenjenih izplačil in 

ali so obstajale podlage za ta 

izplačila. Od občinske uprave 

smo prejeli zelo obširno do-

kumentacijo.

Glede izplačila delovne 

uspešnosti zaposlenim v ob-

činski upravi, kjer se je z re-

balansom številka štiri lani 

povišala postavka za skoraj 

14.000 evrov, smo ugotovili, 

da je po Zakonu o sistemu 

plač v javnem sektorju mo-

žno izplačevati zaposlenim 

tri vidike delovne uspešnosti: 

redno delovno uspešnost, 

delovno uspešnost iz naslova 

povečanega obsega dela in 

delovno uspešnost iz naslova 

prodaje blaga na trgu. Redna 

delovna uspešnost v občini 

nikoli ni bila izplačana, bila 

pa je izplačana delovna uspe-

šnost iz naslova povečanega 

obsega dela. V NO menimo, 

da je bilo to upravičeno, saj 

ugotavljamo, da so bili upra-

vičeni razlogi za to. Občina 

Videm je bila lani kadrovsko 

podhranjena, brez direktorja, 

njegove naloge pa so bile po-

razdeljene med ostale usluž-

bence občinske uprave, zato 

je bilo izplačilo upravičeno, 

poleg tega pa ni presegalo 

oziroma niti dosegalo zakon-

sko določene cifre. Občina bi 

torej lahko za povečan obseg 

dela izplačala več denarja. 

Splošna ugotovitev NO je, da 

je občinska uprava upošteva-

la veljavno zakonodajo.“

Nadalje je Selinškova pove-

dala, da so pregledali tudi iz-

plačila nadur oziroma zakoni-

tost izplačila le-teh. Tudi na tej 

točki ni bilo ugotovljenih ne-

pravilnosti glede dovoljenega 

obsega opravljenih nadur.

Potem so prišli na vrsto po-

tni stroški župana, ki naj bi 

bili neupravičeni zaradi ob-

stoja službenega avtomobila. 

Po besedah predsednice NO 

niso ugotovili nepravilnosti, 

opozorili so le, da naj bodo 

v prihodnje potni nalogi vse-

binsko bolj specifični oziro-

ma da naj se v potne naloge 

vpiše tudi namen službene 

poti in čas trajanja poti. Glede 

uporabe službenega avtomo-

bila pa je prva nadzornica po-

vedala: „Nekako smo ugoto-

vili, da je službeni avtomobil 

ves čas zaseden, saj ga za delo 

uporablja vodja režijskega 

obrata za nadzor in organiza-

cijo dela na terenu.“ Sicer pa 

je, kot je še dodala, avtomobil 

že davno amortiziran, saj je 

bil kupljen leta 1996.

V posle županovih 
sorodnikov se NO 
ne more spuščati

V nadaljevanju poročila je 

nato povedala, da je občina 

pri ureditvi in vzpostavitvi tu-

ristične pisarne prav tako rav-

nala povsem v skladu z zako-

nodajo, enako velja tudi za za-

poslitev delavca preko javnih 

del, neosnovan pa je bil tudi 

očitek iz anonimke, da naj bi 

občina lani izplačala 90.000 

evrov za dela v krožišču, ki so 

se začela šele letos. Selinškova 

je namreč povedala, da je po 

pregledu dokumentacije ugo-

tovljeno, da so bile prve situa-

cije izplačane letos od prvega 

februarja naprej.

Kot že povedano, pa se NO 

ni spuščal v osebne račune in 

posle županovih ožjih soro-

dnikov; predvsem njegovega 

sina, ki ima v bazi Cestnega 

podjetja Ptuj sicer že več let 

urejeno delavnico za popra-

vilo njihovih strojev, je pa 

Selinškova še povedala, da 

župan ni prejel prav nobenih 

plačil za delo v komisijah in 

odborih.

S tem je bilo poročilo konč-

no, v sejni sobi pa še vedno 

popolna tišina. Nihče od sve-

tnikov ni rekel niti besede, 

niti tega, ali poročilu verjame 

ali ne, pobuda za razpravo 

pa je ostala v zraku, kar je za 

videmski občinski svet sicer 

redkost.

Zanimivo pa je, da Selin-

škova prebranega poročila ni 

želela posredovati medijem, 

kar je pojasnila z besedami: 

„Poročilo ima naravo do-

končnega poročila in je s tem 

javni dokument, zato je bilo 

tudi predstavljeno na seji in 

podana tudi izjava za radio. 

Ni pa poročilo za iznos, re-

produkcijo, fotokopiranje 

itd., zato tudi ni bilo v gradi-

vu današnje seje. Govorim s 

stališča Nadzornega odbora. 

Dokončno poročilo Nadzor-

ni odbor posreduje zgolj še 

nadzorovani stranki in v tem 

primeru še Komisiji za pre-

prečevanje korupcije.“

Je pa občina Videm ena 

tistih, ki očitno, vsaj po poro-

čilu prve nadzornice, posluje 

brez napak oziroma brez kr-

šenja zakonov. Selinškova je 

namreč na seji podala tudi po-

ročilo o delu NO v letu 2012. 

Povedala je, da je NO izvedel 

sedem rednih in eno izredno 

sejo, pri vseh opravljenih 

nadzorih pa ni bilo ugotovlje-

ne niti ene nepravilnosti: „V 

lanskem letu smo pregledali 

občinske naložbe, poslovanje 

treh krajevnih skupnosti in 

poslovanje treh društev, kjer 

je bilo le pri krajevni skupno-

sti Videm potrebno odzivno 

poročilo, sicer pa smo izdali 

le nekaj priporočil za izbolj-

šanje dela. Za vse opravljene 

nadzore smo porabili 1113 

evrov, za seje NO pa 5328 

evrov,“ je lanski trud NO pov-

zela predsednica.

Tudi ob seznanitvi s poro-

čilom lanskega dela NO raz-

prave v sejni dvorani ni bilo, 

oglasil se je le svetnik Andrej 

Rožman: „Nadzori so potreb-

ni in jih pozdravljam, ampak 

da se nadzira nekoga, ki lahko 

manevrira s 300, 500 mogoče 

tudi 3000 evri, ne nadzira pa 

se veliko večjih finančnih 

transakcij in projektov, pa se 

mi ne zdi pošteno!“

Selinškova je imela pripra-

vljen odgovor, da je naloga 

NO kontrolirati in nadzirati 

proračunske porabnike: „Si-

cer pa naš nadzor ni mišljen 

kot 'šiba', ne kaznujemo, ne 

sankcioniramo, dajemo le 

priporočila in v bistvu po-

magamo.“ V tekočem letu 

2013 bodo v NO po besedah 

nadzornice potrebovali za 

svoje delo okoli 5400 evrov, 

letošnje delo pa so že začeli s 

pregledom zaključnega raču-

na občine: „Čez poletje bomo 

nadzirali lani izvedene občin-

ske investicije, v načrtu pa je 

še nadzor občinskih javnih za-

vodov (šole in vrtca, op. a.).“

Bodo kot solastniki 
pokrivali tudi izgubo 
Komunalnega 
podjetja?

S poročilom o opravljenem 

delu lani in planom dela za le-

tos je bil nastop Sabine Selin-

šek pred občinskim svetom 

nato končan, svetniki pa so 

se lahko posvetili ostalim toč-

kam sicer obsežnega dnevne-

ga reda.

Med drugim so tako raz-

pravljali o nakupu delnic 

ptujskega Komunalnega pod-

jetja. Župan Friderik Bračič 

je že uvodoma pojasnil, da je 

oziroma bo pot do izvedbe in 

dejanskega nakupa še dolga, 

saj bo treba rešiti še precej 

vprašanj in dilem, je pa tudi 

predlagal, da občina kupi 

delež delnic pod pogojem, 

da nobena od občin ne more 

imeti 50- ali večodstotnega 

lastniškega deleža podjetja. 

Ob tem je še dodal, da so štiri 

občine zavzele povsem ena-

ko stališče okoli vprašanja ve-

likosti deležev, druge občine 

pa se o tem pogoju še niso 

izrekle.

Posebnega navdušenja za 

nakup med svetniki ni bilo 

opaziti, Srečko Trafela pa je 

glasno povedal: „Kupujemo 

podjetje, ki ima že zdaj tri 

milijone evrov izgube. Torej 

bomo plačali delnice, postali 

solastniki, potem pa pokriva-

li še izgubo?!“ Župan Bračič 

je pojasnjeval, da kar tako 

ne bo šlo, saj je treba najprej 

ovrednotiti infrastrukturo, 

pa naložbe v omrežja, pa reši-

ti vprašanje višine cene vode, 

ki je zdaj ministrstvo več ne 

določa, in še marsikaj, pre-

den bo dejansko prišlo do na-

kupa delnic, ki naj bi bile po 

sedanjem dogovoru ocenjene 

na 5,59 evra. Po zelo kratki 

debati med svetniki, da se la-

stništvu podjetja, ki upravlja 

z vodo, ne morejo in bodo 

odrekli, ne glede na izgube, 

saj gre za preveč pomembno 

strateško dejavnost, so sogla-

sno podprli županov sklep, 

da gredo v nakup delnic pod 

omenjenim pogojem.
SiM

Videm � Razkrita anonimka in poročilo Nadzornega odbora

Brezmadežno poslovanje občine ...
Tudi v Vidmu, tako kot marsikje, razsajajo anonimne prijave, le da so avtorji zadnje videmske anonimke svoje navedbe oz. 
dvome o pravilnosti finančnega poslovanja občine, župana in še nekaterih akterjev poslali na sedež državne protikorupcij-
ske komisije (KPK). Toda v KPK so preverjanje pravilnosti ali nepravilnosti očitanih poslov predali v roke domačega Nadzor-
nega odbora.
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Predsednica NO v občini Videm Sabina Selinšek (na sredini med županom Friderikom Bračičem in 
novim direktorjem občinske uprave Ivanom Božičkom), sicer hči tamkajšnjega podžupana, je v po-
drobnem poročilu o opravljenem izrednem nadzoru poslovanja občine glede na očitek iz anonimke 
povedala, da ni bilo ugotovljene niti ene same kršitve.



Na srečanju je direktor PM 
Ptuj-Ormož Aleš Arih s sodelav-
kama Metko Stergar in Renato 
Čeh predstavil program pra-
znovanja, ki obsega več kot 40 
prireditev, osrednja bo 21. sep-
tembra, na kateri pričakujejo 
tudi predsednika države Boru-
ta Pahorja, in prizadevanja, da 
bi v povezovanju našli novo ka-
kovost, predvsem pa, da bi vsi 
skupaj v to okolje privabili še 
več obiskovalcev kot doslej.

Ključ to tega naj bi bil tudi 
bolj »urejen« koledar priredi-
tev, da se ne bi več dogajale tri 
prireditve ali tudi več ob istem 
času istega dne, ki bo gostom 
vsak trenutek tudi pri roki. 
Najbolje bo, da ga bo čakal že 
v njegovi sobi, če se bo odločil, 
da bo v mestu ob Dravi preži-
vel več dni. Sicer pa naj bi bil 
na voljo v vsakem turističnem 
in drugem objektu. Čim bolj 
se bodo posamezni subjekti v 
turistični in kulturni ponudbi 
Ptuja in okolice poznali, manj 
bo spodrsljajev oziroma ne-
zadovoljnih gostov, ker jih ne 
bodo več pošiljali v lokale, ki 
tisti dan ne obratujejo in po-
dobno.

Kot ugotavlja direktor muze-
ja Aleš Arih, Ptuj še danes nima 
urejene turistične infrastruk-
ture in turistične mreže, ki bi 
povezovala vse, ki v turistični 
ponudbi sodelujejo. Privablja-
nje gostov in turistov je veči-
noma na ramenih vsakega po-
nudnika posebej, vsak pa tudi 
bolj ali manj sam skrbi oziroma 
ustvarja turistično promocijo. 
Res je sicer, da Ptuj razpolaga z 
določenim promocijskim ma-
terialom, v katerem pa sta grad 
in muzej slabo zastopana. Na 
spletni strani so sicer omenje-
ni, a glede na to, da so najbolj 
obiskana turistična točka v 
mestu, bi to moralo biti ureje-
no povsem drugače. V muzeju 
ne preostane drugega, kot to 
delajo dvanajst let, kolikor je 
Arih v muzeju, še naprej skr-
bijo sami za lastno promocijo, 
ki v bistvu pomeni promocijo 
Ptuja. »Prepričan sem, da bo 
Ptuj moral v večji meri živeti 
od turizma, skrajni čas je, da 
pride do neke resne povezave 
med vsemi, ki delamo v turiz-
mu ali v kulturnem turizmu,« 
je poudaril na omenjenem sre-
čanju direktor PM Ptuj-Ormož 

Aleš Arih. Muzej je že doslej 

imel dobre izkušnje z agenci-

jami, TIC-em na Ptuju, TD Ptuj 

in drugimi ponudniki, vendar 

do nekega skupnega dogovora 

o skupnem nastopu doslej še 

ni bilo.

V letu, ko PM Ptuj-Ormož 

praznuje 120-letnico delova-

nja, vstopajo z dobro popotni-

co. Lani so imeli blizu 70 tisoč 

obiskovalcev. Z novimi zbir-

kami so postali še zanimivejši 

in privlačnejši za domače in 

tuje obiskovalce, ki jih je bilo 

skupaj 21 tisoč. Slednji so lani 

prišli iz kar 72 držav sveta. V 

vzponu je obisk individualnih 

gostov, družin in nenajavlje-

nih skupin. To se bo nadalje-

valo tudi v letošnjem letu, ne 

glede na krizo, je prepričan 

Arih. Zato so se sami odločili, 

da v svojo ponudbo vključuje-

jo tudi Ormož, kjer imajo novi 

muzej in zelo zanimivo po-

nudbo, kjer lahko v večji meri 

kot v tem trenutku na Ptuju 

predstavljajo tudi arheologijo. 
Praksa je pokazala, da želijo 
imeti obiskovalci ob prihodu 
na Ptuj najrazličnejše informa-
cije o prenočiščih, ponudbi 
hrane in drugi ponudbi. Vsa 
leta doslej je muzejska blagaj-
na predstavljala tudi neko info 
točko, kjer so turisti tudi dobili 
te informacije. Tako bo tudi v 
prihodnje. Pri najavljenih sku-
pinah, ki pridejo na Ptuj oziro-
ma na grad, pa je problem, da 
ga zelo hitro zapustijo. Pridejo 
na grad, si ogledajo zbirke, se 
vrnejo do avtobusa in se odpe-
ljejo v okolico Ptuja.

Ptuj ima po oceni Aleša Ari-
ha zelo malo od tega velikega 
števila obiskovalcev ptujskega 
gradu. Od prvega januarja le-
tos je vodniška služba znova 
pod okriljem muzeja, na novo 
pa so uredili tudi muzejsko 
trgovino. Velik napredek so 
dosegli tudi pri večini pro-
mocijskega materiala, ki je 
preveden v pet jezikov, tudi v 
italijanskega in ruskega, saj se 
je v zadnjih letih zelo povečalo 
število obiskovalcev iz Italije in 
Rusije. Za promocijski materi-
al v petih jezikih so poskrbeli 

sami, namesto da bi to naredi-

lo mesto. Za to, da bi vsi skupaj 

imeli več od obiskovalcev gra-

du oziroma Ptuja, je direktor 

muzeja povabil predstavnike 

turističnih ponudnikov na de-

lovno srečanje, da bi skupaj 

poskušali privabljati in nuditi 

določene usluge vsem tem, ki 

prihajajo na Ptuj.

Od letos je muzej tudi upra-

vljavec celotne državne infra-

strukture na grajskem hribu, 

vključno s poškodovanimi 

objekti. Vse naj bi vzdrževali s 

sredstvi najemnin. V muzeju se 

zavzemajo tudi za več reda pri 

turističnem vodenju po Ptuju, 

pri katerem se zaradi nedosle-

dnosti izgublja precej zaslužka, 

saj po mestu še vedno vodijo v 

večini tuji turistični vodniki, 

ne pa domači, kot je povsod 

v svetu. Do nove turistične se-

zone naj bi bile končno posta-

vljene tudi rjave table, ki bodo 

vabile v zgodovinsko mesto 

Ptuj, poskrbeti pa bi bilo treba 

tudi za lokalno turistično infra-

strukturo, saj obiskovalci še ve-

dno zelo težko najdejo pot na 

ptujski grad.
MG
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Ptuj � Delovno srečanje partnerjev muzeja

Iščejo nove poti sodelovanja in povezovanja
V letu, ko Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož praznuje 120-letnico delovanja, želi še bolj okrepiti stike in sodelovanje s turističnimi ponudniki na Ptuju in 
v okolici. Okrepljeno sodelovanje in povezovanje muzeja s turističnimi ponudniki je bila tudi rdeča nit delovnega srečanja, ki je na ptujskem gradu 
potekalo 27. februarja.

Foto: Črtomir Goznik

Z delovnega srečanja predstavnikov Pokrajinskega muzeja Ptuj-
Ormož in turističnih ponudnikov

Izjava za javnost
Zmotno in škodljivo je stališče 

Komisije za vloge in pritožbe Me-
stnega Sveta Mestne občine Ptuj, 
ko zastopa mnenje, da naj bi bilo 
o parcelah št. 535/2 in 536/2 obe 
k.o. Ptuj pravnomočno odločeno 
z delno denacionalizacijsko odloč-
bo iz leta 1994. Tudi sam se sprašu-
jem, kako to, da je Upravna enota 
Ptuj izdala takšno neargumentira-
no in nenatančno delno odločbo 
- 6. točka. Vsekakor je pričakovati 
nadaljnje delne oziroma dopolnil-
no odločbo v tem postopku dena-
cionalizacije začetem aprila 1992. 

Sicer pa: čemu bi bile te parce-
le predmet Zapisa usklajevalnega 
sestanka z dne 23.07.2009, na ka-
terega se je komisija naslonila pri 
oblikovanju svojih stališč? Da Me-
stna občina Ptuj nikoli ni namera-
vala uresničiti dogovorjenega na 
tem srečanju, temveč se le izogniti 
pritožbi na gradbeno dovoljenje 
za rekonstrukcijo Potrčeve ceste, 
dokazuje dejstvo, da Mestni svet 
nikoli ni obravnaval zapisanega. 
Še več: delovanje župana Mestne 
občine Ptuj je bilo v očitnem na-
sprotju s 1. točko parafiranega, saj 
je naročal soglasja ter mnenja in 
celo dvakrat prosil za gradbeno 
dovoljenje – legalizacijo desetih 
garaž Zdravstvenega doma Ptuj, 
ki stojijo na parceli št. 536/2, kljub 
zapisanemu dogovoru, da Mestna 
občina Ptuj ne bo uveljavljala ovir 
za vračilo te parcele v naravi…. Če 
se dogovorjenega ne drži Mestna 
občina Ptuj, v čem temeljijo priča-
kovanja, da naj bi se dogovorjene-
ga držal sam?

In, končno: o čem potemtakem 
sploh poteka denacionalizacijski  
postopek št.: D 409-3/2009-0409 
pred Upravno enoto Ravne na 
Koroškem kot prvostopenjskim 
organom?

V smislu direktne komunika-
cije, celovitosti informacij in mo-
žnosti, da bi si lahko vsakdo ustva-

ril čimbolj objektivno sliko o za-
devi, sem na Komisijo za vloge in 
pritožbe Mestnega sveta Mestne 
občine Ptuj naslovil dokumenti-
ran povzetek dogajanj v zadnjih 
skoraj 21-tih letih s predlogi sta-
lišč za 51 sklepov. Gradivo, ki res-
da obsega 144 strani: 25 strani be-
sedila, 2 strani kazala in 117 strani 
dopisov, sodb, odločb, računov, 
drugih dokumentov in fotografij, 
vendar brez ene same žal besede 
proti komurkoli (za razliko od pi-
sanja ravnateljice), sem v material-
ni obliki posredoval vsem članom 
Komisije za vloge in pritožbe ter 
Mestnemu svetu. V elektronski 
obliki pa tudi na javno objavljene 
elektronske naslove vrtcev iz ka-
terih prihajajo članice Upravnega 
odbora Skupnosti vrtcev Sloveni-
je - saj gre v vseh primerih za jav-
ne zavode, mar ne?

Dokumentirano gradivo sem 
mestnim svetnikom in članom od-
borov poskusil poslati tudi v elek-
tronski obliki, vendar neuspešno, 
saj občinski elektronski nabiralnik 
ne premore dovolj kvote - 16Mb 
(podobno kot pri mariborskem 
Vrtcu Pobrežje). Urgenca naj mi 
z občine sporočijo elektronski na-
slov poštnega nabiralnika z dovolj 
veliko kvoto, je ostala brez odgo-
vora, enako kot moji trije dopisi 
ravnateljici vrtca. 

Prav bi bilo, da bi moje pobude 
in predloge, povzete v tem gra-
divu, Mestni svet Mestne občine 
Ptuj – v sodelovanju z občinsko 
Protikorupcijske komisije in Od-
borom za finance – sam posredo-
val v pregled in oceno Komisiji 
za preprečevanje korupcije in 
Računskemu sodišču, zato njim še 
nisem poslal nobenega gradiva.

Nerazlikovanje med stališčem 
in interesom ter nepravilno istove-
tenje dveh – na prvi pogled sicer 
podobnih – vendar popolnoma 
različnih pojmov (pre)pogosto 
generira nerazumevanje in spore. 
Tudi pismo ravnateljice vrtca ni iz-

jema in glede na proučevanja HNP 
sem tudi sam mnenja, da ko nekdo 
napiše ‘javni interes’, bi moral tudi 
napisati, kaj konkretno in točno 
pod tem pojmom razume. 

Nanizal bom nekaj primerov: 
resnični interes staršev v Mestni 
občini Ptuj je, da lahko na pri-
mernem kraju zaupajo otroke v 
primerno varstvo – ali stoji vrtec 
blizu Potrčeve ali Osojnikove, pa 
je zgolj in samo stališče – nikakor 
ne interes.

Ali je (javni) interes Mestne 
občine Ptuj, da vrne čimmanj 
premoženja denacionalizacijskim 
upravičencem v naravi (in s tem 
prevali breme odškodnine na vse 
davkoplačevalce oziroma SOD), 
da bi lahko opravljala vrtčevsko de-
javnost na isti lokaciji še 50 let? Ne, 
ker so to zgolj in samo stališča. V 
premislek vsem naj preoblikujem 
vprašanje: ali je (javni) interes Mi-
nistrstva za finance, da v letu 2012 
namesto 1.421.931,79 EUR ne na-
kaže niti evra Mestni občini Ptuj 
(oziroma v primeru obračunanega 
poračuna 11.892.579,00 EUR na-
mesto 12.018.512,00 EUR) ter tako 
zagotavlja vzdržnost državnega 
proračuna? Seveda ne. Ker je tudi 
to zgolj in samo stališče, ki bi mini-
strstvu resda bolj ustrezalo, kot bi 
občini bolj ustrezalo, če bi ji ostalo 
več nacionaliziranega premoženja, 
zaradi nevračanja v naravi.

Kaj je torej resnični (javni) in-
teres? Dosledno spoštovanje zako-
na: če zakon nalaga, da je iz pro-
računa potrebno toliko in toliko 
nakazati občini – je pač treba to 
storiti, pa naj je to državi ustreza 
ali ne. Če zakon nalaga, da je po-
trebno vrniti zaplenjeno premo-
ženje v naravi – je pač treba to sto-
riti, pa naj to ustreza občini ali ne. 
Sicer je s pavšalnim zmotnega na-
vajanje ‘javnega interesa’, čeprav 
gre le za stališče in ne za noben 
interes, tlakovana pot v nepravno 
državo in kaos. V čem bi se kazal 
‘javni interes’ pri tožarjenju dedi-

čev denacionalizacijskih upravi-
čenk širom Evrope, kjer kot eden 
od tožnikov nastopa Vrtec Ptuj?

Zakon o denacionalizaciji je bil 
sprejet z namenom povrnitve člo-
vekovih pravic zlasti glede ustav-
no varovane človekove pravice do 
zasebne lastnine razlaščencev, ki 
so bili krivi samo v toliko, da so 
imeli več premoženja, kot so si ne-
kateri veljaki namislili, da ga lahko 
imajo. V razlastitvi denacionali-
zacijskih upravičenk ob Potrčevi 
cesti velja spomniti, da sta Irma 
Popovič in Magdalena Kravagna 
do svoje smrti živeli v pomanjka-
nju in kot podnajemnici v eni sobi 
(nekdaj) lastne hiše, zato bi bilo 
spodobno Zakon o denacionaliza-
ciji brezpogojno spoštovati – že iz 
pietete od njih, namesto ovirati in 
onemogočati popravo teh krivic.

Vendar zakon varuje pravice 
tudi denacionalizacijskih zavezan-
cev. 19. členu namesto vračila v 
naravi predvideva (obrestovano) 
denarno odškodnino denaciona-
lizacijskim upravičencem, vendar 
samo v primeru, ko bi bila zaradi 
vračila v naravi bistveno okrnjena 
možnost opravljanja s področja 
vzgoje in izobraževanja – toda v 
čem bi lahko bila z vračilo parce-
le št. 535/2 k.o. Ptuj v naravi, ko 
je enoti Spominčica vpisanih 84 
otrok, ki imajo na voljo 1.732,00 
m2 zunanjih zelenih površin (par-
cele št. 521, 529/1 in 522 vse k. o.  
Ptuj), iz česar sledi, da ima tudi 
brez te parcele vsak varovanec 
povprečno 20,62 m2 igrišča – ve-
ljavni pravilnik zahteva 15 m2. 
(Tudi leta 2009 zgrajena ograja 
vrtca ni zaobjela celotne parcele 
št. 535/2 k.o., ker je vrtec očitno 
ne potrebuje, ko ima že nadstan-
dardno veliko zunanje igrišče.)

Kot informacijo javnega znača-
ja sem poskušal pridobiti doku-
mentacijo o dejanskih navajanjih 
razlogov občine in vrtca proti 
vrnitvi v naravi v denacionaliza-
cijskem postopku, vendar sta tako 

Mestna občina Ptuj kot Vrtec Ptuj 
mojo vlogo zavrnila. Na potezi je 
informacijska pooblaščenka.

Tako lahko posedujem samo en 
dokument in sicer Zapisnik št. D 
363_107/92---BF z dne 09.03.1994, 
s podpisano izjavo ravnateljice 
vrtca: »Vzgojno varstvena orga-
nizacija Ptuj ni za zamenjavo ali 
odstop zemljišča na katerem ima 
pravico uporabe parc. št. 535/2 
k.o. Ptuj ...»

Zato se mi zdi neresna nava-
janje v dopisu ravnateljice: »…In 
katerem sama kot ravnateljica 
nastopam le kot predstavnik 
uporabnika zemljišča in ne la-
stnik.«. Neresno zato, ker očitno 
ne razume, da so jo povabili na 
javno obravnavo, da bi utemeljila 
(morebitne) ovire za vračilo v na-
ravi po 19. členu zakona. Vendar 
teh ovir ni z ničemer podkrepila 
in dokazala.

Glede razumevanja, kako razu-
me pojem 'njene' lastnine, dovolj 
zgovorno priča dopis odvetnice, 
ki zastopa ravnateljico Vrtca Ptuj z 
dne 15.04.2004: »Kot prvo je moji 
stranki nejasno, kdo si je na Me-
stni občini Ptuj prilastil razpola-
gati z njenimi nepremičninami 
brez, da bi jo pritegnil k sodelo-
vanju ….«

Kako razume dolžnost do jav-
nega premoženja (kljub lastni 
navedbi: »Nikoli v življenju in v 
svoji dolgi delovni dobi nisem 
pozabila, kaj je moja dolžnost do 
premoženja, ki predstavlja javno 
dobro in nam je zaupano….«) pa 
ilustrira sledeč dogodek: ravna-
teljica je v letu 2010 naročila in 
plačalo z računa vrtca (se pravi 
iz javnih sredstev) storitev obre-
zovanja dreves in odvoz odpada 
na deponijo v vrednosti 4.336,97 
EUR in to tudi na moji parceli 
št. 535/1 k.o. Ptuj, ki ni v lasti ne 
Vrtca Ptuj in ne Mestne občine 
Ptuj. S tem mi je bila povzročena 
materialna škoda, ki jo je sodna iz-
vedenka ocenila na 3.456,00 EUR, 

informativni predračun za odvoz 
vejevja pa je znašal 490,49 EUR. 
Zaradi tega je policija zoper usluž-
benca vrtca M. J. začela kazenski 
postopek. Kot oškodovanec – za-
radi človeških vrednot in kvalitet 
– nisem vztrajal pri nadaljevanju 
pregona.

V svojih dopisih sem – kot svoj 
prispevek k novi kulturi odno-
sov – vedno znova predlagal me-
diacijsko reševanje vseh odprtih 
vprašanj, vendar še do dandanes 
nisem prejel jasnega odgovora, ali 
z mediacijo soglaša tudi Mestna 
občina Ptuj.

Zakon o denacionalizaciji je bil 
sprejet zaradi poprave krivic, ki so 
bile leta 1946 storjene na podlagi 
takrat 'veljavnega zakona'. Zato 
sem sila neprijetno presenečen, 
ko v letu 2013 in ob veljavnosti 
Ustave Republike Slovenije in Liz-
bonske pogodbe, slišim grožnje 
nekaterih z razlastitvijo – se nam 
obeta 2. nacionalizacija na Ptuju?

Tudi če so bile izrečene spričo 
stiske ob pomanjkanja resničnih 
pogajalskih argumentov in tudi če 
so bile izrečene zaradi nepoznava-
nja kakšne nezvijačne pogajalske 
taktike, v opletanju z razlastitvijo 
ter pozivom po 'enoznačnem po-
jasnjevanju' oziroma disciplinira-
nju drugače mislečih, prepozna-
vam obujanje krivičnega in ško-
dljivega načina odločanja, ki sodi 
na smetišče zgodovine in nikakor 
ne v Evropo 21. stoletja. Globoko 
verjamem, da dobro misleče me-
stne svetnice in svetniki, ne bodo 
temu nasedli.

Zato me ne bi presenetila sod-
ba Sodišča EU v Luxembourgu 
z vsemi posledicami: od medna-
rodne blamaže mestnih svetnic 
in svetnikov ter župana Mestne 
občine Ptuj, do zahteve po vrača-
nju 1.427.058,00 EUR evropskih 
sredstev. In, za tiste, ki ne vedo: 
ti postopki so nepovratni, EU pa 

pravično neizprosna.
Janko Gabrovec

Prejeli smo



ključni projekti, ki smo jih za-

pisali v resolucijo o nacional-

nem programu varstva pred 

nesrečami, v velikem zaostan-

ku. Zamuja prevzem sistema 

javnega alarmiranja, povsem 

je zastal razvoj digitalnega 

radarskega omrežja centra, 

zaustavljeno je opremljanje 

reševalnih enot, ki so v dr-

žavni pristojnosti, praktično 

je ustavljeno tudi obnavljanje 

državnih rezerv s sredstvi za 

vremenske ujme in podobno. 

Eno pa je gotovo, leto 2012 

nam ni prizaneslo in si ga 

bomo zapomnili po katastro-

falnih poplavah, takšnih, kot 

jih pomnimo iz let 1990, 2007 

in 2010. A niso se ponovile le 

poplave, ponovil se je tudi 

odziv prebivalstva. Le red-

ki so se ob prvih opozorilih 

meteorologov in hidrologov, 

da grozi nevarnost poplav, 

zavedali, da so res ogroženi. 

Premalo je bilo tistih, ki so 

opozorila vzeli resno ter se 

na poplave tudi pripravili, 

oziroma pravočasno umakni-

li svoje premoženje ali celo 

zapustili svoja bivališča, če je 

bilo to svetovano. Posledice 

so bile veliko hujše tudi zato, 

ker se je v Dravski dolini voda 

razlila tudi na območja, ki so 

zelo oddaljena od strug vodo-

tokov, česar tudi najstarejši 

prebivalci ne pomnijo. Po-

plave so povzročile ogromno 

materialno škodo, a še huje bi 

bilo, če ne bi bilo pravočasne-

ga odziva in reakcije vseh sil 

za zaščito in reševanje.“

Med drugim pa je Šestan 

opozoril tudi na nekaj lanskih 

najhujših nesreč, na tragič-

no balonarsko nesrečo nad 

ljubljanskim barjem, ki je 23. 

avgusta vzela šest življenj, po-

škodovanih pa je bilo 28 lju-

di, saj takih tragičnih nesreč 

pri nas še nismo poznali. A 

ob tem je bila pozitivna sku-

pna ocena intervencije, da je 

okoli 250 pripadnikov zašči-

te in reševanja posredovalo 

brezhibno. V avgustovskih 

požarih v naravi na Sveti Gori, 

Petrinju in Osilnici, ki so zaje-

li prek 640 hektarjev površin, 

je sodelovalo več kot 2300 

gasilcev, 11 helikopterjev slo-

venske vojske ter helikopterji 

italijanske civilne zašite.

»Ob teh nesrečah ugota-

vljamo, da nam narava žal 

vedno znova sporoča, kako je 

nepredvidljiva in neukrotlji-

va, predvsem pa, da je veliko 

močnejša od nas. A mnogo-

krat njeni razdiralni moči 

tudi sami pomagamo s svojim 

nespametnim početjem, ko 

ne upoštevamo pravil igre in 

gradimo domove na poplav-

nih območjih ter na obmo-

čjih zemeljskih plazov. Zaradi 

vsega tega smo lahko še pose-

bej ponosni na delovne uspe-

he, ki jih dosegajo pripadniki 

civilne zaščite, gasilskih enot, 

gorski in jamarski reševalci, 

potapljači, vodniki reševalnih 

psov, policisti in vojaki ter 

pripadniki drugih reševalnih 

služb pri zaščiti in reševanju 

naših življenj in premoženja. 

Vsem se za njihovo humano 

delo iskreno zahvaljujem, 

tudi v imenu vseh, ki so bili 

pomoči deležni,« je še dejal 

Srečko Šestan.

Na slovesnosti pa so najbolj 

zaslužnim in tistim, ki so se na 

področju zaščite in reševanja 

posebej izkazali, podelili tudi 

najvišja priznanja Civilne za-

ščite Slovenije, tokrat so izro-

čili dva zlata, štiri srebrne in 

27 bronastih znakov Civilne 

zaščite Slovenije. Bronaste 

znake CZ so prejeli PGD Ptuj, 

PGD Nova vas pri Markovcih, 

PGD Stojnci, PGD Markov-

ci, PGD Cvetkovci, Regijski 

center za obveščanje v Ptuju, 

Janez Merc, Martin Vrbančič, 

Branko Kostanjevec, Srečko 

Peklar, Srečko Čuš, Tonček 

Lisjak, Ludvik Hriberšek, Mar-

jan Meglič, Zdravko Vrbanič, 

Silvo Pišek, Zoran Derniko-

vič, Ivan Starčič, Franc To-

polovec, Milan Majer, Jožef 

Šterman, Jožef Vogrinc, Toni 

Jelovica, Janko Šuman, Aleš 

Čepek, Milan Matijevič, Janez 

Liponik in Miran Novak. Sre-

brne znake CZ so prejeli Ivan 

Golob, Daniel Hergula, Franc 

Krajnc in Marjana Cafuta, 

zlati znak CZ Slovenije pa bo 

prejelo PGD Šikole ob 120-le-

tnici delovanja in Zvonko Gla-

žar. Slovesnost so s kulturnim 

programom popestrili učenci 

OŠ Središče ob Dravi, s svojim 

pevskim zborom in folklorno 

skupino pod mentorskim 

vodstvom Dragice Cvetko, Li-

dije Palčič in Brede Munda.
M. Ozmec

Številnim pripadnikom 

struktur zaščite in reševanja 

ter občin z območja podra-

vske regije, Slovenije in celo 

iz sosednje Hrvaške, ki so 

se v sredo, 6. marca, zbrali v 

dvorani Sokolana, je zaželel 

dobrodošlico Jurij Borko, 

župan gostiteljske občine Sre-

dišče ob Dravi. Poudaril je, da 

so v občini ponosni na to, da 

gostijo zaslužne pripadnike 

vseh tistih, ki humano delu-

jejo na področju zaščite in 

reševanja, pripadnike civilne 

zaščite, gasilskih društev, poli-

cije, slovenske vojske in upra-

ve RS za zaščito in reševanje. 

„To je dan, ko se s ponosom 

spomnimo, kako pomembno 

vlogo ima civilna zaščita,kako 

pomembna je pri spopadanju 

z vsemi vrstami nesreč in ka-

tastrof in kako pomembna je 

ta humana pomoč in solidar-

nost. To se je še posebej iz-

kazalo v poplavah novembra 

lani, ki so prizadele tudi velik 

del našega območja. Osebno 

in v imenu vseh občanov se 

zahvaljujem pripadnikom ci-

vilne zaščite in gasilcem naše 

občine in vseh ostalih občin, 

kjer so bili deležni njihove ne-

sebične pomoči. Zahvaljujem 

se tudi vsem občanom, ki so 

se tudi osebno angažirali ob 

nudenju pomoči in odpravlja-

nju posledic.“

Na izjemen pomen huma-

nega dela pripadnikov civilne 

zaščite in vseh drugih, ki de-

lujejo na področju zaščite in 

reševanja, je v slavnostnem 

nagovoru opozoril tudi po-

veljnik Civilne zaščite Slove-

nije Srečko Šestan, ki je ob 

tem poudaril: „Za naš prostor 

je ogroženost zaradi vse po-

gostejših in vse bolj različ-

nih vrst naravnih in drugih 

nesreč že stalnica. S tem dej-

stvom moramo živeti in biti 

nanje vedno pripravljeni ter 

jih tudi obvladovati, kadarko-

li se pojavijo. Že nekaj časa 

vemo, kako pomembno je, da 

celoten sistem varstva pred 

naravnimi in drugimi nesre-

čami prilagajamo tudi posle-

dicam podnebnih sprememb 

in drugim sodobnim virom 

ogrožanja. Opozarjamo na 

ne dovolj učinkovito preven-

tivo, ki je v pristojnosti več 

resorjev. In ponosni smo na 

široko razvejano organizacijo 

poklicnih dolžnosti, zlasti pa 

sodobnih reševalnih služb in 

operativnih sestavov, ki jih po 

potrebi nudijo tudi slovenski 

vojaki in policisti. Vse te ak-

tivnosti so povezane v sistem, 

ki se je pokazal kot učinkovit 

tudi v preteklem letu tako ob 

velikih kot ob manjših vsako-

dnevnih nesrečah. Ko pa se 

vzpostavi normalno stanje, pa 

po navadi prehitro pozabimo 

na vse tiste, ki so ukrepali in 

celo izpostavljali svoja življe-

nja, da bi pomagali prizade-

tim v nesreči. To je realnost 

in s tem se žal srečujemo tudi 

drugod po svetu.«

Ob tem pa je Šestan dodal, 

da v naši državi to še posebej 

čutimo v razmerah gospodar-

ske in proračunske krize ter 

negotovosti vrednot, ki jih 

družba ceni in spoštuje: “Med-

tem ko smo dve leti nazaj še 

nekako ohranjali aktivnosti 

pri najpomembnejših progra-

mih, se je treba sedaj sprija-

zniti z dejstvom, da so številni 

petek � 8. marca 2013 Po naših občinah   5

Središče ob Dravi � Slovesno ob dnevu Civilne zaščite

Narava nam sporoča, da je veliko močnejša od nas
Na osrednji slovesnosti ob 1. marcu, dnevu civilne zaščite, ki je bila za območje Spodnjega Podravja v Središču ob Dravi, je poveljnik CZ Slovenije 
Srečko Šestan poudaril, da nam narava vedno znova sporoča, kako je nepredvidljiva in neukrotljiva, da je veliko močnejša od nas, njeni razdiralni moči 
pa pogosto tudi sami pomagamo s svojim nespametnim početjem.

Foto: M. Ozmec

Slavnostni govornik je bil Srečko Šestan, poveljnik civilne zaščite 
Slovenije.

Foto: M. Ozmec

Med 33 prejemniki bronastih, srebrnih in zlatih znakov civilne zaščite Slovenije je letos tudi šest 
gasilskih društev, ki slavijo okrogle jubileje.
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Udeleženci foruma, katere-
ga generalni pokrovitelj je bila 
Zavarovalnica Triglav, medijski 
sponzor Radio Ptuj, s cvičkom 
pa so postregla Vina Zajc, so 
spoznali tudi tri manjša uspe-
šna podjetja iz tega okolja, ki 
so vsaka s svojo vizijo znala 
opozoriti nase: Intero (Peter 
Ladič), Elektroniko Borak iz 
Ptuja (Boris Borak) in Karto-
na MSK iz Slovenske Bistrice 
(Srečko Kapun).

V posameznih sklopih, vodi-
la sta jih Peter Frankl in Vera 
Avšič iz Financ, so se udele-
ženci foruma seznanili z ra-
zvojnimi priložnostmi lokalne 
skupnosti, o tem sta govorila 
ptujski župan Štefan Čelan in 
ormoški župan Alojz Sok, član 
Združenja projektnih vodij 
Matjaž Likar je več povedal o 
tem, kaj je potrebno za uspeh 
projekta, o možnostih finan-
ciranja raziskav in inovacij sta 
govorila dr. Aleksandra Pivec 
(ZRS Bistra Ptuj) in Miran Sen-
čar, predsednik Manager klu-
ba Ptuj, o povezanosti lokalne-
ga okolja in velikih uspešnih 
podjetij pa so govorili Marjan 
Trobiš (Boxmark Leather), 
dr. Roman Glaser (Perutnina 
Ptuj), Marko Drobnič (Talum) 
in Peter Vesenjak (Hosting).

Prepričani smo, da se da 
kljub veliki negotovosti marsi-

kaj narediti bolje, moramo pa 
biti pametni in hitri ter pred-
vsem marljivi, da bomo lahko 
dobro živeli tudi naprej, je 
poudaril urednik Financ Peter 

Frankl.

Ptujski župan Štefan Čelan 

je prepričan, da bo tudi Spo-

dnjepodravski forum prilo-

žnost za novo povezovanje, do 

odgovora, kako priti do tiste 

ravni brezposelnosti, ki je še 

sprejemljiva, in da bomo od-

pirali takšna delovna mesta, ki 

bodo primerno plačana. Tudi 

Štefan Vöröš iz OE Zavaroval-

nice Triglav je govoril o nuj-

nosti povezovanja in podpore. 

Bolj kot kdajkoli prej je treba 

poiskati poti, s katerimi bomo 

podjetništvo še bolj smiselno 

vpletli v lokalno okolje. V Spo-

dnjem Podravju so se še pred 

dobrimi desetimi leti ponaša-

li z močnim gradbeništvom. 

Danes je izziv tega območja 

spodbuditi razvoj znanja in 

kapitalska vlaganja, da se bodo 

lahko izkoristili potenciali, ki 

se kažejo v turizmu in agroži-

vilstvu. Skupaj moramo iskati 

nove priložnosti. Ko se poka-

žejo, jih moramo znati izkori-

stiti. Iskanje rešitev pa je tudi 

namen tokratnega foruma na 

Ptuju, je povedal Vöröš. V Za-

varovalnici Triglav se zavedajo 

pomena razvojnih potencialov 

regij za podjetništvo, zato so že 

tretje leto zapored generalni 

pokrovitelj regijskih forumov 

v različnih krajih v Sloveniji.

Ormoški župan Alojz Sok 

ocenjuje, da splošno stanje v 

Sloveniji ni tako slabo, kot se 

vsak dan prikazuje, da pa ni 

dobro. Z nekimi hitri ukrepi bi 

lahko naredili zasuk, se vrnili 

v stanje, ki je bilo v letu 2008. 

Takrat je bilo v tovarni Carre-

ra, ki je največja zaposlovalka 

v občini Ormož, zaposlenih 

1500 ljudi, danes jih je okrog 

950. Če bi uspeli povečati vla-

ganja v razvoj, bi lahko stanje 

bistveno popravili, se vrnili v 

obdobje gospodarske rasti in 

nizke nezaposlenosti. Občino 

pogosto obiskujejo potenci-

alni vlagatelji, za investicije 

imajo v tem trenutku na voljo 

16 ha primernih zemljišč, pri-

pravljeni so pomagati pri do-

gradnji komunalne infrastruk-

ture, možna bi bila odplačna 

služnost za parcelo, dokler 

tudi v Sloveniji ne bo mogoče 

kakšne parcele dati tudi brez-

plačno za investicije, ki prina-

šajo želeni razvoj. Na potezi so 

banke. Politični mir v Sloveniji 

ni glavni problem, glavni pro-

blem je pomanjkanje zdrave 

kmečke pameti.

Ptujski župan Štefan Čelan 

je tudi tokrat opozoril na pro-

blem prevelike centralizirano-

sti države, ki lokalnim okoljem 

onemogoča uspešno konkuri-

ranje. Odloča se o tem, da bi 

tožil državo, ker 14 mesecev 

ni bilo mogoče spremeniti 

prostorskega akta, ki bi omo-

gočil investicijo s 740 novimi 

delovnimi mesti. Dokler bodo 

občine samo zbirale pobude, 

47 soglasodajalcev k prostor-

skemu aktu pa se bo v Ljublja-

ni odločalo sedem let, tako 

dolgo ni mogoče učinkovito 

izvajati gospodarske politike 

na lokalnem nivoju. Za indu-

strijsko cono dolgo niso mogli 

spremeniti prostorskega akta 

tudi zaradi najnovejše zahteve 

o tem, da je glede na poplave 

za vsako parcelo, za katero se 

danes spreminja namemb-

nost, treba imeti protipoplav-

no študijo.

V Sloveniji pogosto govori-

mo o nujnosti debirokratiza-

cije države, ko pa se je nekdo 

loti, pa se takoj pojavijo veliki 

odpori. Stanje v državi je danes 

v veliki meri posledica tega, da 

smo pozabili na odgovornost, 

spoštovanje, pravičnost in 

poštenost, je poudaril Matjaž 

Likar iz Združenja projektnih 

vodij. Prepričan je, da si zaradi 

svoje majhnosti in fleksibilno-

sti lahko najdemo trg za to, kar 

razvijamo. Naša prednost je v 

tem, da imamo razum, ideje 

in znanje, čas je, da najdemo 

tudi poti, s katerimi bomo to 

znanje preoblikovali v neke 

rezultate.

Na forumu so opozorili tudi 

na slab inovacijski in investi-

cijski potencial podjetij v tem 

okolju, v povezavi s tem pa 

na možnosti financiranja raz-

iskav in inovacij, ki jih v novi 

finančni perspektivi ponuja 

EU. Velika podjetja tega okolja 

(Boxmark Leather, Perutnina 

in Talum) tudi v letu 2013, ki 

naj bi bilo v gospodarskem 

pogledu še težje kot lansko, 

pričakujejo pozitivne rezul-

tate poslovanja, načrtujejo 

večje proizvodne in finančne 

kazalce. Kot je poudaril Marko 

Drobnič iz Taluma, je vse v naj-

večji meri odvisno od podpor-

nega okolja. Na močno razvita 

industrijska podjetja pa stavi 

tudi turizem v tem okolju, je 

omenil Peter Vesenjak.
MG

Ptuj � Spodnjepodravski forum

Kakšna bo prihodnost regije
V dvorani Tacit hotela Primus na Ptuju je 6. marca potekal Spodnjepodravski forum časnika Finan-
ce. Osrednje teme foruma so bile poslovanje spodnjepodravskega gospodarstva, trg dela, brezpo-
selnost, razvojne možnosti regije in njena prihodnost.

Gospodarstvo, obrt, podjetništvo petek � 8. marca 20136

Foto: Črtomir Goznik

S spodnjepodravskega foruma časnika Finance
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Sicer pa člani SK Žetalanec 
niso plužili le cest po doma-
či občini, ampak tudi v nekaj 
naseljih sosednje občine Maj-
šperk: „Kljub temu,ž da je obči-
na Majšperk za koncesionarja 
izbrala Jožeta Žolgerja, se za 
nas, ki plužimo ceste, ni spre-
menilo pravzaprav nič, razen 
to, da smo zdaj pač v sosednji 
občini podizvajalci. Tako še ve-
dno plužimo celo območje Se-
strž in Medvedc ter del obmo-
čja Ptujske Gore, celo območje 
Stoperc in nekaj cest v Sitežu,“ 
je povedal vodja SK Žetalanec 
Izidor Štajnberger.

Letošnja zima je sicer dala 
ogromno dela (in sivih las) ti-
stim, ki so plužili: „Kljub obili-
ci snega, vedeti je treba, da je 
februarja padlo 130 centime-
trov snega, na senčnih legah 
pa je itak ostal še januarski 
sneg, smo po mojem mnenju 
delo opravili odlično. Letošnje 
količine snega so bile res nad-
povprečne in pri teh količinah 
naša mehanizacija že kar malo 
škripa, a smo se trudili, da so 
bile vse ceste prevozne in po-
sipane, seveda pa so bile ob-
časne krajše prekinitve. Imeli 
smo nekaj težav s posipnim 
materialom zaradi slabe me-
šanice, a smo tudi to rešili in 

izboljšali, tako da so bile ceste 
naslednji dan kopne. Je pa res, 
da ponekod zaradi obilnega 
snega enostavno ni bilo mo-
žno več plužiti dovolj široko, 
zato smo morali na več mestih 
pripraviti izogibališča.“

Seveda pa se tudi v Žetalah, 
tako kot povsod, najdejo po-
samezniki, ki so stresali svojo 
jezo, če ni bila cesta splužena v 
tistem trenutku, ko bi jo potre-
bovali: „Da, kakšni nergači, ki 
bi radi z vrha Kočic ali Dobri-
ne vsako minuto prišli z zliza-
nimi gumami, ali pa preprosto 
gledajo skozi okno in iz dolg-
časa kličejo na občino ali vodjo 
zimske službe z željo, da mora 
biti cesta čisto suha, se najdejo 
tudi pri nas. Letos je bilo tudi 
precej nejevolje občanov, ki 
imajo ograje čisto ob cestah 
in jih je težak in velik sneg za-
sipal ter poškodoval. Tem sem 
moral dopovedovati, da lahko 
gredo tožit sneg, saj jim nismo 
ograj poškodovali s plugi.“

Štajnberger, tudi občinski 
svetnik, še dodaja, da bo leto-
šnja zima krepko zdesetkala 
občinsko blagajno, saj bo po-
leg visokih stroškov zimske 
službe pomladi treba ceste 
dodatno gramozirati, utrjevati, 
ponekod pa tudi popravljati.

Stroji so še vedno 
premalo izkoriščeni

Sicer pa člani SK Žetalanec 
nikakor niso le plužili in posi-
pali cest, ampak so, kot je bilo 
slišati na minulem občnem 
zboru, naredili še marsikaj 
drugega: „V preteklem letu 
smo največ skrbi namenjali 
medsosedski pomoči, ki je ve-
dno pomembnejša, predvsem 
zaradi rabe strojne mehaniza-
cije. Ta je še vedno premalo iz-
koriščena in prav tu je možno 

prihraniti še kakšen evro. V na-
šem krožku pa ni zanemarljiva 
tudi fizična pomoč, saj je zara-
di strmih terenov treba veliko 
dela še vedno opraviti ročno, 
družine pa imajo vedno manj 
otrok, kar pomeni toliko manj 
družinske in več medsosedske 
pomoči,“ je poudaril Štajnber-
ger ter dodal, da so veliko po-
mena in časa lani posvetili tudi 
izobraževanju, zlasti na po-
dročju varnega dela v gozdu: 
„Že na gozdarskem prazniku 
v aprilu smo izvedli okroglo 

mizo o gozdarstvu in izrabi 
biomase v sodelovanju z goz-
darskim inštitutom. V zadnjih 
treh mesecih lanskega leta pa 
smo izvedli kar tri zelo dobro 
obiskane tečaje v sodelovanju 
z ZGS in gozdarsko šolo iz Po-
stojne; tako je uspel začetni 
dvodnevni tečaj varnega dela 
z motorno žago, ki ga je uspe-
šno opravilo kar 18 tečajnikov. 
Ti so se naučili, kako pravilno 
pripraviti in potem rokovati z 
motorno žago, drugi dan pa so 
svoje znanje še praktično do-
kazali v gozdu. Drugi tečaj je 
bil varno izvlačenje lesa, ki je 
bil izveden v precej težkih raz-
merah, saj smo imeli na terenu 
slabega pol metra snega in –12 
stopinj Celzija. Tečaj je uspe-
šno opravilo 20 tečajnikov. 
Tretji tečaj pa je bil namenjen 
že bolj izurjenim gozdarjem, 
potekal je izključno na terenu, 
v gozdu, udeležilo pa se nas je 
trinajst prijavljenih. Vsak od 
nas je moral čim bolj strokov-
no, predvsem pa varno podre-
ti drevo, ki je bilo debelejše od 
70 centimetrov, vsa pa so bila 
še poškodovana od raznih ujm 
in posegov v letih njene rasti. 
Seveda je vse potekalo pod bu-
dnimi očesi učiteljev iz srednje 
gozdarske šole iz Postojne.“

Poleg praktičnih tečajev so 
v SK Žetalanec v sodelovanju s 
Kmetijskim inštitutom organi-
zirali tudi zanimivo delavnico 
na temo kako prihraniti gorivo 
pri delu s kmetijskimi stroji, 
seveda pa so izvedli tudi svo-
je tradicionalne prireditve od 
gozdarskega praznika naprej 
ter na državnem sekaškem tek-
movanju v Gornji Radgoni po-
novno posegli po najvišjih pri-
znanjih. Prav tako je SK Žeta-
lanec pomagal poplavljencem 
po novembrskih poplavah: „Ob 
pomoči Rozike Ojsteršek iz RK 
Ptuj smo razdelili dobrih 60 
kubičnih metrov drv. V okviru 
humanitarnih dejavnosti smo 
se tudi dvakrat organizirano 
udeležili krvodajalske akcije, 
kar je pri nas že tradicija,“ je še 
dodal Štajnberger.

Plan dela za letošnje leto je 
podoben kot lanski; poleg med-
sosedske pomoči bodo v SK 
Žetalanec letos organizirali na-
bavo zaščitnih oblačil in opre-
me, pomagali upravičencem 
pri izpolnjevanju obrazcev za 
vračilo trošarine, poskrbeli za 
pluženje in posipanje cest, or-
ganizirali tečaj za varno delo z 
gozdarsko prikolico in organi-
zirali gozdarski praznik ter goz-
darske igre oz. tekmovanje.

SiM
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Žetale � Brez SK Žetalanec ceste ne bi bile splužene

Vedno pomembnejša medsosedska pomoč
Člani Strojnega krožka (SK) Žetalanec so bili tudi letošnjo zimo zaslužni za to, da so bile ceste po občini splužene in prevozne. Občina 
Žetale je sicer preko skupnega razpisa več občin iskala koncesionarja za vzdrževanje cest, a bo pogodbo z njim zaradi zapletov okoli 
dveh ponudnikov podpisala šele v teh dneh.

V SK Žetalanec je le-
tos vključenih 138 kme-
tij s svojimi zastopniki. 
Člani obdelujejo 1250 
hektarjev travnikov in 
njiv, 35 hektarjev vino-
gradov in skoraj 1200 
hektarjev gozdov.

Foto: arhiv SK Žetalanec

Poleg zimskega pluženja in posipanja cest v občini Žetale (in v 
nekaj naseljih občine Majšperk) so v SK Žetalanec lani uspešno 
izvedli tri dobro obiskane tečaje varnega dela v gozdu, od poseka 
do izvlačenja poškodovanih velikih dreves (na posnetku).

„Nova zakonodaja zadeva 
tako uvožene kot domače le-
sne proizvode, od masivnega 
lesa in talnih oblog do papirja 
in celuloze. Za zmanjšanje mo-
žnosti trgovanja z nezakonito 
pridobljenim lesom na trgih 
EU bodo morali proizvajalci 
lesa opraviti oceno tveganja, 
osredotočeno na tri ključne 
elemente. Na prvem mestu 
morajo imeti dostop do infor-
macij o lesu in lesnih proizvo-
dih, državi, kjer so bili prido-
bljeni, količinah, dobavitelju in 
skladnosti z nacionalno zako-
nodajo. Nato bodo morali oce-
niti, kakšna so tveganja, da se v 
njihovi dobavni verigi pojavi 
nezakonito pridobljen les, ob 
upoštevanju pridobljenih in-
formacij in meril, določenih v 
uredbi. Če bo ocena pokazala, 
da v dobavni verigi obstaja tve-
ganje nezakonitega lesa, bodo 
skušali zmanjšati to tveganje z 
zahtevami po dodatnih infor-
macijah in preverjanjem doba-
vitelja,“ na kratko pojasnjujejo 
vsebino uredbe na kmetijskem 
ministrstvu.

Na podlagi Zakona o gozdo-
vih je v Sloveniji zakonito pri-
dobljen tisti les, ki je posekan 
na podlagi odločbe Zavoda za 
gozdove Slovenije (ZZG). „Zato 

je smiselno, da se v sistem in-
formacij o lesu in lesnih proi-
zvodih vključi odločba Zavoda 
za gozdove Slovenije. Za les, ki 
je pridobljen v drugih državah, 
pa je prav tako treba zagotoviti 
dokazilo o zakonitosti poseka,“ 
še dodajajo na kmetijskem mi-
nistrstvu.

Lani je bilo v Sloveniji po ura-
dnih podatkih posekanih okoli 
3,9 milijona kubičnih metrov 
lesa, izvozilo pa se je 1,4 milijo-
na kubičnih metrov, pri čemer 
številka v zadnjih letih močno 
narašča. Iz Slovenije se izvažajo 
velike količine kakovostnega 

lesa v tujino, ki se nato vrača 
v obliki različnih polizdelkov. 
Po mnenju številnih gozdarjev 
je takšno ravnanje tragično, 
saj Slovenija izgublja najkako-
vostnejšo hlodovino. Rešitev 
takšne situacije pa je zgolj ena: 
razvoj domače lesne industrije.

Slovenija je sicer tretja z 
lesom najbogatejša država v 
Evropi; pred njo imata večji 
delež gozdov glede na površi-
no le Švedska in Finska. Drugo 
dejstvo pa je, da je slovenski 
lesni potencial zelo slabo izko-
riščen.

SiM

Gozdarstvo � Nova gozdarska zakonodaja

Brez odločbe ne bo prodaje lesa
V začetku marca je začela veljati nova zakonodaja o preprečevanju trgovine z nezakoni-
to pridobljenim lesom. Na podlagi uredbe EU bo prepovedano trženje nezakonito prido-
bljenega lesa na evropskem trgu, kar bo, kot pojasnjujejo na Ministrstvu za kmetijstvo, 
pripomoglo tudi k preprečevanju nezakonite sečnje dreves.

Foto: SM

V skladu z novo zakonodajo za celotno EU se bodo lahko prodajali 
le še zakonito pridobljeni les in lesni izdelki – v Sloveniji to pome-
ni, da mora biti zanj izdana odločba Zavoda za gozdove (ZZG).

V Miklošičevi ulici 5 na Ptuju, 
v sivo barvo odeti obnovljeni 
nekdanji bančni stavbi, ima 
od marca 2011 sedež Slimmer 
wellness clubs Ptuj. Ta odpira 
vrata vsem, ki se želijo z zdra-
vim načinom življenja otresti 
slabih življenjskih navad in raz-
vad ter svojemu življenju dati 
novo kakovost.
Zdravje je v zavesti slehernega 
Slovenca in Slovenke še vedno 
ena najvišjih vrednot, na katero 
sicer prisegajo, a v vsakodnevnem 
ravnanju pogosto pozabljajo na-
njo. Streznitev ponavadi pride s 
prvimi zdravstvenimi težavami 
oziroma boleznijo. Zato je veliko 
bolje, da poskrbimo za preventi-
vo, za spremembe v življenjskih 
navadah, ki lahko preprečijo na-
daljnje slabšanje našega zdravja 
oziroma so ob ustrezni zdravstve-
ni terapiji pot do ozdravitve. 
V Slimmer wellnes clubsu Ptuj ima 
Darinka Pesek, svetovalka za pre-
hrano in zdravo življenje, s svojimi 
sodelavci odgovore na marsikate-
ro vprašanje, ki si ga dnevno za-
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Ptuj - Slimmer wellness clubs

Darinka Pesek, svetovalka za 
prehrano in zdravo življenje. 
Foto: Črtomir Goznik
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Novost – svetlobna  
terapija in bioterapija
Novost v ponudbi Slimmer well-
ness clubsa je svetlobna terapija 
z biotronom, ki je medicinska 
naprava za terapijo s svetlobo s 
posebno optično enoto, ki oddaja 
svetlobo, podobno delu spektra 
elektromagnetnega sevanja, ki ga 
v naravi oddaja sonce, vendar brez 
UV-sevanja, pojasnjuje Darinka 
Pesek. Delovanje biotrona je na-
ravno, spodbuja telo za regenera-
cijo in ponovno vzpostavitev rav-
novesja. Lajša bolečine, učinkuje 
pri zdravljenju opeklin, vseh vrst 
poškodb, koristno se uporablja v 
fizioterapiji, športni medicini, koz-
metiki. Z že desetimi tretmaji po 
deset minut bodo doseženi opti-
malni fotobiološki učinki. 
Slimmer weellness clubs na Ptuju 
kot novost nudi tudi bioterapijo  in 
meditacije z bioterapevtom Marja-
nom Graufom.  Na  oboje se lahko 
zainteresirani naročijo na številki 
040 811 960. Kot velja za večino 
naravnih načinov zdravljenja, se 
tudi bioterapija lahko izvaja pri 
ljudeh vseh starosti. »Njeno učin-
kovanje je večje, kadar se pomoč 
poišče pravočasno oziroma takoj, 
ko se zaznajo spremembe v po-
čutju ali bolezen. Za vsako težavo 
je treba najprej odkriti vzrok, ki ga 
se v nadaljevanju skozi terapije 
odstranjuje s pogovorom, nasve-
ti in nenazadnje z zdravljenjem s 
pomočjo kanaliziranih energij,« 
so v klubu povedali o zdravljenju 
z bioenergijo.

stavljamo v prizadevanju za zdrav 
način življenja. Vsakemu, ki to želi, 
opravijo brezplačno wellness oce-
no telesa, s posebno tehnico tani-
ta jim izmerijo odstotek maščobe 
v telesu in indeks telesne mase. 
Kot pove Darinka Pesek, tehtnica 
dejansko pokaže, koliko smo stari, 
ne glede na rojstni datum.



„Že sam naslov je v dana-

šnjem času tako šokanten, da 

me je ravnateljica neke šole, 

kjer sem predaval, vprašala, 

ali se ne bojim, da me bodo 

zaprli. Danes je bogokletno 

sploh razmišljati o tem, da 

pravice niso eno in edino v 

življenju. Vendar je tako, da 

srečo v življenju prinesejo 

dolžnosti, nihče ni srečen, 

ker je uveljavil svoje pravice, 

srečen iz zadovoljen pa si, ko 

opraviš svoje dolžnosti,“ je 

povedal Marko Juhant.

Na dobro obiskanem pre-

davanju smo lahko slišali, 

da smo ljudje v iskanju no-

vodobne sreče pozabili kup 

stvari, vedno bolj se nam zdi, 

da bi zadovoljstvo in obču-

tek, da je vse v redu v našem 

življenju, morali prinašati 

kakšni velepomembni do-

godki. Pozabljamo pa na sre-

čo od znotraj, ki pride, ka-

dar smo v dobrih odnosih s 

svojimi bližnjimi, kadar nam 

uspe kaj narediti in ko opra-

vimo svoje dolžnosti. Takrat 

smo zadovoljni, si lahko od-

dahnemo, si kaj privoščimo, 

bodisi prosti čas ali kakšen 

drugi obred. Vendar Marko 

Juhant poudarja, da je to 

možno šele po opravljenem 

delu, kar pa je pri mladih 

starših odrinjeno na stran, 

saj takšne vzgoje pogosto že 

sami niso bili deležni.

Na vprašanje, kaj je pri 

vzgoji najpomembneje, se 

oba avtorja strinjata, da je 

to starševska ljubezen, ki je 

potrebna tudi takrat, kadar 

otrok ne izpolnjuje priča-

kovanj. Otroku je treba po-

stavljati zahteve sproti, kot 

odrašča. „Ne čakajte, da bo 

dovolj velik, da boste lahko 

od njega kaj zahtevali. Otrok 

se mora učiti pravočasno, še 

ko je majhen. Ko se vam zdi, 

da je za neko reč še premaj-

hen, je ravno pravi čas. Otro-

ci morajo v družini dobiti 

določena opravila, naloge, 

za katere potem sami po-

skrbijo. Dokler so te naloge 

dovolj zahtevne, jih otroci z 

velikim veseljem opravljajo. 

Ni jih treba dodatno moti-

virati, saj za njih pomenijo 

izziv,“ meni Marko Juhant. 

Tako po njegovem mnenju 

petletni otrok zna skuhati 

kavo, saj je v igri skuhal že 

100 kav iz mivke in vode. 

Pozna postopek in ve, kako 

gre. Starši morajo seveda 

zagotoviti varnost, paziti, da 

se otrok ne opeče. Za to je 

potrebna prisotnost in anga-

žiranost staršev, saj se otrok 

ne da vzgajati na daljavo z 

navodili, ampak z vzgledom 

in sodelovanjem. Avtorja pri-

znavata, da je pomanjkanje 

časa danes velik problem, še 

večji pa, da so starši dobili 

občutek, da bodo vse, kar 

je potrebno, namesto njih 

opravili učitelji, trenerji. „Ne 

računajte, da bo nekdo drug 

naučil vašega otroka, kaj so 

njegove dolžnosti, za pravi-

ce bodo poskrbeli, to je go-

tovo, za dolžnosti pa ne. To 

morate narediti starši sami, 

do neke mere tudi šola,“ 

opozarja Juhant.

Hkrati pa so starši tudi 

izvor težav. Otroku dajejo 

prednost pri vsem in ga s 

tem naučijo, da se jim ni tre-

ba na nikogar ozirati, niti na 

lastne starše ne, kaj šele na 

vrstnike v vrtcu ali šoli. Otro-

ci preprosto ne vidijo stiske 

drugih otrok. „Nekoč so za 

sošolca, ki je imel zlomljeno 

roko, snov izmenično v nje-

gove zvezke pisali sošolci. 

Danes starši pričakujejo, da 

bo to storila šola in bo dobil 

vse lepo fotokopirano.“

Vir nesreče pa Juhant vidi 
tudi v tem, da se danes od 
otrok generalno premalo 
zahteva: „Starši mislijo, da če 
bodo otroku za kakšno reč 
rekli ne, ga bo treba že kar 
peljati k psihiatru. Ne upajo 
si biti zahtevni do otroka in 
se pogosto zanj žrtvujejo, 
ker je za njih otrok center 
sveta. Ko otrok sebe doži-
vlja kot center sveta, seveda 
želi okrepiti svojo pozicijo 
in zahteva, da se vse usmeri 
vanj. Pri tem pa mu nikoli 
ni dovolj. Ta lakota po imeti 
vedno več, doživeti več, je 
neskončna.“

Viki Ivanuša

To je le nekaj poudarkov 

najnovejše ankete o rabi 

alkohola in drugih drog 

med mladimi na širšem 

ormoškem območju in del-

no tudi v občini Ljutomer, 

ki sta jo pripravili Med-

občinska lokalna akcijska 

skupina za preprečevanje 

zasvojenosti na področju 

občin Ormož, Središče ob 

Dravi in Sveti Tomaž (LAS) 

in ormoško območno zdru-

ženje RK Slovenije. LAS že 

od začetka svojega delova-

nja vsake štiri leta pripravi 

takšen podatkovni prerez 

navad mladih v zvezi z dro-

go. Prvo analizo so naredili 

leta 1999 med osnovnošol-

ci. Zadnja anketa pa je zaje-

la učence zaključnih razre-

dov osnovnih šol in dijake 

2. in 4. letnikov Gimnazije 

Ormož in Gimnazije F. Mi-

klošiča Ljutomer. Namen 

analize je pridobiti infor-

macije, na podlagi katerih 

potem LAS načrtuje svoje 

delovanje. Hkrati pa so 

podatki pomembna infor-

macija mladim in njihovim 

staršem, svetovalnim delav-

cem, učiteljem in vsem, ki 

se ukvarjajo z mladimi.

Prvi alkohol dobijo 
iz rok staršev

Predsednik LAS Stanislav 
Ivanuša je povedal, da je 
letos vzorec še večji, saj so 
v anketo zajeli 166 osnov-
nošolcev in 299 srednje-
šolcev, med pridobljenimi 
podatki pa izstopa zloraba 
alkohola med mladostniki 
na našem območju: „To je 
prva štartna droga, o kateri 
mladi sploh ne razmišljajo 
kot o drogi, čeprav vemo, da 
je do dopolnjenega 18. leta 
za mladostnika to prepove-
dana droga, kajti nikjer je 
ne more in ne sme legalno 
dobiti. Izstopa pa tudi to, da 
večina mladostnikov doživi 
prvo izkušnjo z alkoholom 
doma, torej tam, kjer naj 
bi bil mladostnik najbolj 
varen in zaščiten.“ Zato ne 
čudi podatek, da tretjina 
osnovnošolcev dobi alkohol 
doma, od staršev in sorodni-
kov, več kot polovica vpraša-
nih pa alkohol kupi sama.

Podatki kažejo, da je v 
upadanju uporaba tobačnih 
izdelkov, zato v LAS sklepa-
jo, da je morda obsežna an-
titobačna kampanja in zako-
nodaja, ki jo je spremljala, le 

obrodila sadove in bi kazalo 
kaj podobnega narediti tudi 
pri alkoholu.

Na področju prepoveda-
nih droga pa situacija ni ro-
žnata, saj podatki kažejo, da 
so ne le dijaki, ampak tudi 
učenci zaključnih razredov 
osnovne šole že poskušali 
marihuano, ekstazi, nore 
gobice in heroin. „V zadnji 
triadi osnovne šole otroci 
že poznajo prepovedane 
droge,“ je povedal Stanislav 
Ivanuša, vendar so v odgo-
vorih izpostavili, da si želi-
jo več informacij o drogah. 
Droge so na Ormoškem 
otrokom dostopne tako kot 
drugod po Sloveniji. Odstot-
kovno menda nobena šola 
ne izstopa niti v pozitivni, 
niti v negativni smeri.

Zaskrbljujoče je tudi to, 
da je na vprašanje, ali nji-
hovi starši vedo, kje in kako 
preživljajo prosti čas, nekaj 
manj kot 10 % odgovorilo, da 
njihovi starši nikoli ne vedo, 
kje so. Torej za 16 otrok star-

ši nikoli ne vedo, kje so.

Razdelili 3600 
brizgalk in igel

Pripravljavci ankete so za 

podatke zaprosili tudi dru-

ge institucije, ki se na tak ali 

drugačen način srečujejo 

s tematiko drog in z njimi 

dopolnili svoja opažanja. 

Tako je Policijska postaja 

Ormož prispevala podatke 

o kaznivih dejanjih in pre-

krških s področja prepove-

danih drog. Lani (do 1. ok-

tobra) je bilo na njihovem 

območju 13 kaznivih dejanj 

in sedem prekrškov s tega 

področja. Društvo Zdrava 

pot pa na območju treh or-

moških občin deluje z mo-

bilno enoto in oskrbuje 12 

uporabnikov. V letu 2012 

so med uporabnike drog 

na ormoškem območju raz-

delili 3600 brizgalk in igel, 

6000 alkoholnih robcev in 

250 kondomov. Vrnjenih je 

bilo 41 % uporabljenih bri-

zgalk in igel. En uporabnik 

je bil vključen v skupino za 

samopomoč v Zavodu za 

prestajanje kazni Maribor, 

trije pa v aktivnosti Dnev-

nega centra Maribor. LAS 

je za podatke zaprosil tudi 

Zdravstveni dom Ormož, 

saj jih je zanimalo število 

nujnih izvozov zaradi zau-

žitja prevelikega odmerka 

droge, in Lekarno Ormož, 

da bi jim posredovali poda-

tek o prodanem tovrstnem 

sanitetnem materialu, ven-

dar podatkov niso dobili.

Stanislav Ivanuša je opo-

zoril, da se pot v droge zač-

ne v družini in na koncu je 

tudi družina tista, ki plača 

največjo ceno. Zato je sko-

zi vzgojo mladim treba po-

svetiti veliko dela in pozor-

nosti, da bodo pri svojem 

prvem srečanju z drogo, do 

katerega bo nedvomno pri-

šlo, znali drogi reči ne. Zna-

ki, ki bi morali starše opo-

zoriti, da je z otrokom nekaj 

narobe, da so morda v igri 

tudi droge, pa so: nenadne 

spremembe v obnašanju, 

sprememba stila oblačenja, 

glasbe, rdeče oči, omamljen 

videz, izredno nihanje raz-

položenja – od evforičnega 

do depresije, izpadi agre-

sije, ki je lahko usmerjena 

navzven ali navznoter, upad 

učnega uspeha in drugo. 

Gre za bistvene spremem-

be v obnašanju, izgledu in 

navadah otrok, ki jih starši, 

če spremljajo svoje otroke, 

lahko zaznajo.
Viki Ivanuša

Ormož � Predstavili anketo o rabi alkohola in drugih drog

Med mladimi več alkohola in manj cigaret
Vino in pivo je poskusilo okoli 95 % srednješolcev, 90 % pa tudi žgane pijače. Med osnovnošolci je pivo in vino pilo že čez 83 % otrok, skoraj toliko pa jih 
je poskusilo tudi energijske pijače. Več kot polovica srednješolcev in skoraj tretjina osnovnošolcev uživa alkoholne pijače 2- do 4-krat mesečno. Med 
osnovnošolci naj bi bilo tudi 5 do 10 % takih, ki pijejo alkohol 2- do 3-krat na teden. 15 % osnovnošolcev je bilo pijanih že več kot trikrat. Osnovnošolci 
pijejo alkohol bolj iz radovednosti, srednješolci zaradi zabave.
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Ormož � Odlično predavanje o vzgoji otrok

Težava je pri odraslih, otroci so v redu!
Mladinski center Ormož je v okviru predavanj Pravljično starševstvo ta četrtek v viteški dvorani ormoškega gradu gostil Marka Juhanta in Simono 
Levc, avtorja knjige Varuh otrokovih dolžnosti, s podnaslovom Nehajte se ukvarjati s pravicami.

Foto: Viki Ivanuša

Marko Juhant in Simona Levc sta s publiko delila delček modro-
sti, zbran v njuni knjigi Varuh otrokovih dolžnosti, ki je s svojo ne-
posrednostjo dvignila veliko prahu.

Foto: Viki Ivanuša

Stanislav Ivanuša (levo) in Marjan Škvorc sta predstavila najno-
vejšo anketo o rabi alkohola in drugih drog na širšem ormoškem 
območju.



Gre za projekt, v okviru 

katerega bodo izdali slovar 

narečnih besed in v njem na 

strokoven in poljuden način 

predstavili govor omenjenega 

območja. „Za tisk publikacije 

bomo skušali pridobiti finanč-

na sredstva s prijavami na raz-

lične razpise, zbiranje gradiva 

pa bo temeljilo na prostovolj-

nem delu sodelavcev projekta. 

K sodelovanju smo povabili 

vse, ki bi lahko pri nastanku 

publikacije pomagali, bodisi 

kot zbiralci in zapisovalci be-

sed bodisi kot jezikoslovci s te-

oretičnim znanjem, donatorji 

ali sponzorji.“

Na prvem informativnem 

sestanku se je zbrala skupina 

domačinov iz Cirkulan; neka-

teri med njimi so že začeli zbi-

rati in zapisovati narečne bese-

de. Strinjali so se, da bo najtrši 

oreh najti najprimernejši na-

čin za zapisovanje posameznih 

glasov haloškega govora: „Po 

pomoč in nasvete ob pričetku 

dela smo se obrnili na dialek-

tologinjo in redno profesorico 

za slovenski jezik na FF Uni-

verze v Mariboru, doktorico 

Mihaelo Koletnik, sodelovanje 

pri projektu pa nam je oblju-

bila tudi akademkinja, profe-

sorica doktorica Zinka Zorko, 

doktorica jezikovnih znanosti, 

ki je v svoji znanstveni karieri 

raziskovala tudi haloško nare-

čje. Po nasvetu Koletnikove 

bomo najprej v vsaki od 13 

izbranih vasi preverili vokalni 

sistem s pomočjo 'vprašalnice 

za slovenski lingvistični atlas'. 

Pri tem bomo iskali informa-

torje, predvsem čim starejše 

in avtohtone prebivalci, ki so 

najbolj ohranili svoj narečni 

govor. Besede bomo tudi zvoč-

no posneli, kar nam bo služilo 

kot osnova za zapis. Ker pa 

smo sodelavci oz. zapisovalci 

besed domačini, ki v svojem 

domačem okolju še uporablja-

mo narečni govor, so seveda 

tudi naše vsakdanje situacije 

vir narečnih besed, ki jih opa-

zimo in zapisujemo, primerja-

mo in preverjamo. Čeprav se 

tudi v našem okolju s procesi 

globalizacije in modernizacije 

narečni govor siromaši, ven-

darle ostajajo v uporabi števil-

ne besede in fraze, ki pričajo 

o narečnem bogastvu tega 

dela Haloz. Narečno besedje, 

ki ga zbiramo, bo po eni strani 

dokument lokalnega govora 

v današnjem času, seveda pa 

si posebej želimo zapisati in 

ohraniti besede, ki so šle že 

skoraj v pozabo, to je najbolj 

značilno za besedišče s podro-

čja nekdanjega kmetovanja, 

starih obrti in skoraj pozablje-

nih običajev,“ je način zbiranja 

besed pojasnila Petrovičeva.

Zelo raznolika 
haloška narečja

Pri delu se bodo, kot je še 

povedala, opirali predvsem na 

ustne vire, v manjši meri tudi 

na ohranjene pisne vire, ki so 

ohranjeni po haloških domo-

vih in arhivskih ustanovah: 

„Tako npr. upamo, da bomo 

našli zvezek z narečnimi bese-

dami, ki jih je zapisoval doma-

čin Janez Emeršič (Barunek) 

in naj bi bil po nam dostopnih 

podatkih že leta 1975 predan 

Inštitutu za slovensko narodo-

pisje pri ZRC SAZU.“

Delo nikakor ne bo enostav-

no, saj gre za zbiranje in zapis 

zelo obsežnega besedišča: 

„Ker zbiramo besede za splo-

šni slovar in ne za tematske-

ga, ki bi se omejeval na staro 

poljedelsko in vinogradniško 

izrazje, je besedišče zelo ob-

sežno. Doslej smo zbrali okoli 

2000 besed, do konca dela pa 

bo ta številka gotovo mnogo-

krat višja!“

Kot rečeno, bodo narečno 

izrazoslovje zbirali v cirkulan-

skih vaseh, ki so bile in so še 

znane pod imenom Belani. 

„Zato bi lahko za to območje 

govorili tudi o belanskem go-

voru. Sicer pa haloško narečje 

spada v panonsko narečno 

skupino. Obsega Haloze in 

meji s srednještajerskim nare-

čjem, zato se čutijo nekateri 

štajerski vplivi. To narečje ni 

enotno, temveč razpade na tri 

skupine; prva je vzhodno pod-

narečje (od Zavrča do Borla, ki 

ima enoglasniški sestav), dru-

ga skupina je osrednje pod-

narečje (osrednje Haloze do 

Leskovca, ki ima enak vokalni 

sestav kot prekmurščina) in 

tretja skupina je zahodno pod-

narečje (okolica Žetal in zaho-

dni del Haloz, kjer se kratki 

vokali začnejo izgubljati). Zin-

ka Zorko je za naše področje 

ugotovila, da poznamo enogla-

sniški dolgi in kratki naglašeni 

vokalni sestav, slišati je razliko 

med nizko in visoko intonira-

nimi zlogi.“

Tako kot povsod po drža-

vi se tudi v Halozah oziroma 

Cirkulanah narečni govor siro-

maši in spreminja. „Na te po-

spešene spremembe vplivajo 

šola, mediji, nove tehnologije, 

migracije itd. Bernard Rajh s 

Filozofske fakultete v Maribo-

ru je dobro zapisal, da 'nekda-

njo jezikovno enotnost nado-

meščajo pogovorni jeziki vse 

bolj povezanega prebivalstva, 

ob teh in drugih civilizacijskih 

spremembah pa zlasti marsi-

kaj žlahtno narečnega izgine 

za vselej'. Prav zato je tudi tako 

pomembno, da skušamo ohra-

niti to dragoceno dediščino 

tako, da jo zapišemo.“

Martin Prašnički pa je k po-

vedanemu dodal še to: „Morda 

se bodo potem vendarle našli 

rojaki prihodnjih generacij, ki 

se bodo znali govorno kakor 

tudi pisno izražati v svojem 

'maternem' jeziku in jim zato 

ne bo treba biti nerodno. Go-

vorica Belanov je namreč lepo 

in hitro tekoča in polna zvoč-

nih akrobacij, ki učinkovito 

dopolnjujejo temperament 

našega človeka!“
SiM
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Cirkulane � Nastaja slovar narečnih besed

Belanski besedni kuluk
Na pobudo Mire Petrovič in Martina Prašničkega, oba sta aktivna član sekcije 
za kulturno dediščino pod okriljem Društva za oživitev gradu Borl, so se februar-
ja zbrali ljubitelji haloškega narečnega govora. „Želja in zavest, da je treba ne-
kaj narediti za ohranitev haloškega govora v Cirkulanah z neposredno okolico, 
ki vse bolj tone v pozabo, je že dalj časa prisotna med različnimi posamezniki v 
domačem okolju,“ je uvodoma povedala Petrovičeva.

Foto: SM

Mira Petrovič, ki je ob Martinu Prašničkemu pobudnica ideje za izdajo slovarja narečnih besed, je 
povedala: „To je treba narediti za ohranitev haloškega govora v Cirkulanah z neposredno okolico, ki 
vse bolj tone v pozabo.“

Nekaj tipičnih cirkulanskih 
narečnih besed:
behetlivec – človek, ki preveč 
hiti
brjúnglavec – branovlek, 
prečka za privez vlečnih vrvi 
konjske vprege
célec – zamrznjen sneg, po 
katerem se lahko hodi
kuluk – obvezno delo na 
vzdrževanju cest in poti na vasi
žmahila – začimbe, tisto, kar 
da jedem okus
håpetina – slabo meso
hósiti – tavati, bloditi

Ideja o tem se je porodila 

na januarskem delovnem in 

družabnem srečanju hrvaško-

slovenskega društva prijateljev 

(društvo hrvatsko-slovenskog 

prijateljstva), ki je bilo v po-

brateni občini Bednja. Poleg 

Veselih Jožekov so se srečanja 

udeležili še videmski župan 

Friderik Bračič, podžupan 

Marjan Selinšek, ravnateljica 

Helena Šegula, pevci Mejaši in 

skupina občanov iz Leskovca. 

Na srečanju so zbrani osrednjo 

pozornost namenili uspešno 

izvedenim skupnim projek-

tom v minulem letu, ki jih je 

povzel bednjanski župan in 

hkrati predsednik omenjene-

ga društva Mirko Bistrovič. Po-

udaril je, da je izjemno vesel in 

zadovoljen, ker je občinama v 

zadnjih letih uspelo tudi skozi 

projekte povezati pravzaprav 

vse generacije; od najmlajših 

v osnovnih šolah, ki se povezu-

jejo in zabavajo v zabavni šoli 

nogometa, do starejših v dru-

štvih upokojencev, kar je bil 

Videm � Pred dobrodelnim koncertom

Veseli Jožeki povabili tudi Bednjane
V soboto, 16. marca, bodo Veseli Jožeki iz Vidma v kidričevski dvorani Pan pripravili že šesti tradicionalni dobrodelni koncert Veselo na Jožefovo. V goste pa so 
tokrat povabili tudi prijatelje s hrvaške Bednje.

Foto: arhiv

Veseli Jožeki so zaigrali nekaj poskočnih in navdušili publiko, hkrati pa so Bednjane povabili tudi na letošnjo prireditev.

velik uspeh za vse sodelujoče. 

A skupno sodelovanje se, kot je 

še dodal, nadaljuje, saj naj bi v 

prihodnje v Bednji zgradili kul-

turni center, občina Videm pa 

se pripravlja na izgradnjo špor-

tne – večnamenske dvorane.

Odlično sodelovanje in sku-

pne projekte je pohvalil tudi 

videmski župan Bračič, ki se je 

ob tem še zahvalil hrvaškemu 

kolegu za ustanovitev in prve 

korake skupnega društva ter 

spomnil, da bo sodelovanje 

lahko še lažje po pričakovani 

letošnji vključitvi Hrvaške v 

EU: „Prepričan sem, da se lah-

ko skozi dobre programe in 

projekte povzpnemo višje, a le 

če smo združeni in enotni. Ve-

liko bosta k temu lahko pripo-

mogla tudi novoizvoljena sveta 

članov iz obeh občin.“

Ena od oblik dobrega sode-

lovanja bo tako tudi nastop 

kulturnikov iz Bednje na pri-

reditvi Veselo na Jožefovo, 

kjer bodo del izkupička name-

nili za nakup mamografa.
SiM



Zgodovinsko društvo Or-

mož deluje že 14 let in je s 

svojimi številnimi dogodki – 

simpoziji, razstavami, posta-

vitvami spominskih obeležij 

- eno aktivnejših na območju 

vseh treh občin. V tem času 

se še posebej posvečajo zalo-

žniški dejavnosti, saj so mne-

nja, da iz pozabe časa lahko 

iztrgajo le objavljene inter-

pretacije in analize zgodo-

vinskih dejstev ter zapisane 

osebne spomine in doživetja. 

Vsi avtorji prispevkov Zgodo-

vinskih zapisov se poklicno 

ali zgolj ljubiteljsko ukvarjajo 

s preučevanjem preteklosti, 

prispevke pa so tudi tokrat 

ustvarili brezplačno, kar je še 

posebej razveseljivo, saj dru-

štvo nima sredstev za hono-

rarje. Ponosni so, da je med 

avtorji tudi član Slovenske 

akademije znanosti in ume-

tnosti dr. Boris Golec, ki je v 

Zgodovinskih zapisih že dru-

gič objavil tehten in razisko-

valno pomemben prispevek, 

tokrat o „Hrvaški Prlekiji“ – 

fenomenu jezikovno-kultur-

ne kroatizacije v 18. stoletju.

Tokratne, kar 150 strani ob-

segajoče Zgodovinske zapise 

je uredila Marica Hartman. 

Prinašajo deset prispevkov 

in zajemajo časovni razpon 

med zgodnjim novim vekom 

pa vse do polovice 20. stole-

tja. Najobsežnejši del Zapi-

sov predstavlja avtobiografija 

Ivana Kukovca, ki je bila del-

no že objavljena. Nadaljeva-

nje spominov Kaj vse lahko 

doživi Prlek, če gre v svet, je 

prijetno in zanimivo branje. 

Aljaž Kovačič je predstavil 

prebivalstvo mesta Ormož 

v zgodnjem novem veku, 

Brane Lamut je v svojem pri-

spevku razložil pomen inici-

alk NRUR, vklesanih v kamni-

ti grb mesta, Franc Krnjak pa 

je zbral podatke o Humu v 

cerkveni kroniki. Osnovno-

šolci OŠ Ivanjkovci Tea Kosi, 

Eva Ivanuša in Tilen Rajh so 

s pomočjo mentorja Boštja-

na Rajha preučevali obdobje 

druge svetovne vojne v njiho-

vem domačem kraju. Vsakda-

nje življenje so spoznali tudi 

skozi intervjuje s starejšimi 

krajani. Tone Luskovič je v 

zapiskih Vide Luskovič našel 

bogat vir za opis organizira-

nja in delovanja SPŽZ – Slo-

venske protifašistične ženske 

zveze po 2. svetovni vojni. V 

prispevku Ane Janžekovič pa 

je povzeto delovanje dramske 

dejavnosti v Ormožu, ki je po 

2. svetovni vojni ponovno za-

živela leta 1955. Dr. Ivan Rih-

tarič opisuje prekop znanega 

ilirca grofa Janka Draškovića, 

čigar posmrtne ostanke so 

leta 1893 iz Gornje Radgone 

prenesli v Zagreb. Maruša 

Korpič Lesjak pa je pisala o 

dr. Ivanu Geršaku in njego-

vih Ormoških spominih.

Sicer pa predsednik Lusko-

vič pravi, da imajo v društvu 

še nekaj neuresničenih načr-

tov. Radi bi izdali zbornik s 

simpozija, ki so ga posvetili 

Janku Lešničarju, z glavnim 

poudarkom na zadružništvu, 

in pa še neobjavljen material 

o Pušencih. Gre za Kroniko 

Pušencev, ki jo je napisal dr. 

Trstenjak, odkrili pa so jo v 

Pokrajinskem arhivu v Mari-

boru. Pravkar se pripravlja 

prepis originala, ki je v izre-

dno slabem stanju. Finančno 

društvo izdaje samo ne bo 

zmoglo, s pomočjo širše sku-

pnosti pa bi projekt zelo radi 

speljali, saj gre za velik in kra-

sen prispevek ormoški prete-

klosti, je poudaril Luskovič.

Namesto glasbenega na-

stopa so ob predstavitvi Zgo-

dovinskih zapisov zavrteli 

alpinistični film Nepal 2012 

avtorja Aleksandra Kelneri-

ča. Film je nastal novembra 

s sprotnim snemanjem ob 

snemanju gradiva za oddajo 

o osemtisočakih slovenskih 

odprav, ki jo pripravlja Viki 

Grošelj. Odpravili so se pod 

Šiša pagmo, neobljuden in 

nedotaknjen košček sveta. 

Film je dolg 35 minut, prika-

zuje pa pogled na običajen 

vsakdan tega dela sveta, kot 

se ponuja naključnemu po-

potniku. Film nima besedila, 

spremlja ga le glasba.
Viki Ivanuša

Dan žena ali mednarodni dan žensk
Osmi marec je medna-

rodni praznik, ki spomi-
nja in opominja na boj 
za družbeno, ekonom-
sko, politično, socialno 
enakopravnost žensk. 
Naj spomnim, da je dan 
žena predlagala davnega 
leta 1910 Clara Zetkin 
na drugi mednarodni 
konferenci socialistk 
(13.–14. 8. 1910) v Kö-
benhavnu in v spomin 
na demonstracije žensk 
za splošno volilno pravi-
co 8. marca leto poprej 
v Chicagu in nekaterih 
drugih mestih v ZDA. V 

naši deželi so dan žena prvič praznovali leta 1911 v Trbovljah. 
Leta 1897 je začel izhajati ženski časopis Slovenka, leto ka-
sneje pa je bilo ustanovljeno prvo žensko društvo. Leta 1906 
je na graški univerzi doktorirala prva Slovenka (iz fi lozofi je). 
Od tistih davnih dni še vedno velja neenakopravnost med 
spoloma: ženske so manj plačane od moških na enakih de-
lovnih mestih, športnice zaslužijo manj od športnikov, med 
vodilnimi kadri je več moških … Ni, da bi naštevali, je pa 
res, da je tudi političark in državnic in ministric veliko manj 
od politikov, državnikov, ministrov. In je res, da politično-
ekonomski položaj zato ni rožnat, čeprav je težko temu žen-
skemu principu odmeriti doslej »moške posle«. 

Kakor koli, ta neenakost se izraža tudi v knjižnih naslo-
vih. S ključno besedo ženska je najti v vzajemni knjižnični 
bazi okoli 250 knjižnih naslovov, s ključno besedo moški pa 
enkrat več.

Nekatere »ženske naslove« sem izbrala in jih nizam kot 
povedi:

Pride ženska k zdravniku. Primarij naj ne bo ženska. Moj 
vrat mi gre na živce in druge misli o tem, kako je biti ženska. 
Ženska sem. Ženska v rdečih čevljih. Ko je ženska kurva. Kra-
ljica in divja ženska: živi, kar si! Gora je kakor ženska. Dobra 
ženska. Bodi kot ženska, razmišljaj kot moški. Ženska na ko-
nju. Zrela ženska. V vsaki stvari je ženska. Sreča je zmeraj žen-
ska. Ženska francoskega poročnika. Nenavadna ženska. Kaj 
mora ženska vedeti o sebi. Ženska v rdečem. Ženske, ki tečejo 
z volkovi. Ženska, ki je našla glas. Govori ženska. Ženska, ki 
se je zaletela v vrata. Ženska v belem. Ženska je odjezdila. 
Ženska, ki nenehno govori. Ženska s pečin. Poslikana ženska. 
Čista ženska. Skrivna ženska Jelena, ženska, ki je ni.

Med mimobežno poimenovanimi ženskimi naslovi pa ra-
čunalnik, ki pač ne premore asociacij in človeških mental-
nih vibracij, ni »izvrgel« resničnih ženskih naslovov in to v 
najboljšem pomenu in zvenu ženske pisave. V misli imam 
pesniško zbirko Gospodinjski blues (Spremna beseda Zala 
Hriberšek. Maribor: Založba Pivec, 2012.) pisateljice in pe-
snice Patricije Peršolja. Pesnica je v 42 pesmih z izjemnim 
občutkom za dramatičnost, s sočno pesniško besedo, ki teče 
kot prozni lok odlične kratke pripovedi, pa četudi gre za re-
alistične, vsakdanje podobe mater, žena, študentk, obstrank, 
nesrečnic, pretepenk, bolnic, skrbnic, gospodinj … Presun-
ljivo branje, h kateremu vas vabim z delom pesmi Lahko bi 
bilo drugače:

Narediš vse,
kar dan zahteva od tebe.
Tako kot moraš.
Tako je prav;
po nekih sprejemljivih merilih vedenjskih vzorcev,
ki veljajo v tej družbi.
Greš v mesnico,
samopostrežno,
na pošto,
občino.
In medtem ko ti
ščitnica, mandeljni
in jezik
otekajo in nabrekajo
na vse zamolčano
od sinoči,
premlevaš o tem …
Gospodinjski blues je pretanjena, polnokrvna pesniška 

knjiga, kjer skrbno izbrana podoba naslovnice (Fotografi ja 
Jana Cvitkoviča izjemne igralke in osebnosti Sonje Savić v 
fi lmu Odgrobadogroba) in celotna knjižna oprema zaokro-
žujeta pesniško vsebino.

Liljana Klemenčič
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Ormož � Predstavili novo številko Zgodovinskih zapisov

Tokrat Zapisi na kar 150 straneh
V torek so v Beli dvorani v Ormožu predstavili novo, dvojno številko Zgodovinskih zapisov, ki so nastali v lan-
skem in letošnjem letu. To ne pomeni, da letos ne bo izšla še kakšna številka ali da so člani Zgodovinskega 
društva Ormož svoje delo za letos že končali, saj prispevki za naslednjo publikacijo že nastajajo, je povedal 
predsednik Anton Luskovič.

Foto: Viki Ivanuša

Predstavitve nove številke Zgodovinskih zapisov so se udeležili 
avtorji člankov, člani društva in ljubitelji zgodovine, zapise pa sta 
predstavila urednica Manica Hartman in predsednik društva An-
ton Luskovič.

Prvi so nastopili člani 

Lutkovnega krožka OŠ Sveti 

Tomaž, ki so pod vodstvom 

mentorice Zvonke Lalič 

uprizorili predstavo Snežak 

in Zvončki. Miška in njena 

hiška je bil naslov predstave, 

s katero so se predstavili lut-

karji Lutkovne pripravnice 

OŠ Ormož, ki delujejo pod 

vodstvom Ksenije Šoštarič. 

Po premoru sta bili na vrsti 

še Metuljčica Lutkovne sku-

pine OŠ Središče ob Dravi, 

ki dela pod vodstvom Sonje 

Kosi, ter Mlajša lutkovna sku-

pina OŠ Ormož, ki jo vodi 

Maja Korban in je nastopila 

z igrico Zmajček Jami v Po-

stojnski jami.

Organizatorji so povedali, 

da je bilo veliko zanimanje 

šol za ogled predstav, celo 

tako veliko, da so vsaki šol-

ski skupini omogočili ogled 

po dveh predstav in ne celo-

tne prireditve, da so se lah-

ko v dvorani zvrstili vsi, ki 

jih je to zanimalo. Strokovna 

spremljevalka srečanja Bar-

bara Jamšek je povedala, da 

opažajo veliko zanimanje za 

lutke tudi v profesionalnih 

gledališčih po Sloveniji. Vse 

pogosteje vpletajo lutke tudi 

v gledališke predstave za 

otroke: „Lutkovna predstava 

je v trenutku, ko se začne-

jo lutke na odru animirati. 

Sploh ni nujno, da so prave 

lutke, lahko gre za navadne 

scenske elemente. Popular-

nost lutk se dviguje in to bo 

vplivalo tudi na mentorice 

po šolah, ki se bodo raje od-

ločale za lutke. Lutka je sim-

bol, preko katerega otroci 

spoznavajo življenje, svoje 

lastno čustvovanje, vidijo še 

eno drugo perspektivo zna-

ne teme. Mentorice vedno 

redkeje izbirajo klasična 

besedila, preraslo se je Sne-

guljčice, Rdeče kapice in 

podobno. Izbirajo krajša be-

sedila, primerna starosti in 

zmožnosti otrok. Opaziti je 

zelo kreativno izbiro mate-

rialov, lutkovnih tehnologij, 

vedno manj ostra je ločnica 

med dramskim gledališčem 

in lutkovnim, uporabljajo se 

vse izrazne možnosti glasba, 

ples, petje, ki skupaj pripo-

morejo k razvoju otroške 

kreativnosti,“ je menila spre-

mljevalka.
Viki Ivanuša

Ormož � Srečanje lutkarskih skupin – Ostržkov dan

Veliko zanimanje za ogled predstav
V torek so se v Domu kulture v Ormožu na lutkarskem srečanju predstavile štiri osnovnošolske lutkovne 
skupine. Revijo je organizirala območna izpostava JSKD RS, sponzor pogostitve za nastopajoče malčke pa 
je bila tokrat Kmetijska zadruga Ormož.

Foto: Viki Ivanuša

Zanimive lutke so naredili tudi člani Lutkovne skupine OŠ Sredi-
šče ob Dravi.



Nogometaši Aluminija so v prvem krogu spomladanskega dela 
prvenstva klonili v Velenju, in sicer pri direktnem konkurentu v borbi 
za obstanek med prvoligaši, ki pa ima še eno neodigrano tekmo. Po 
dveh mesecih priprav zvečine na umetni travi so v Velenju končno 
stopili na naravno travo in tako odigrali prvo srečanje na njej. Seve-
da se je to tudi poznalo, Kidričan so se na to gostovanje odpravili op-
timistično, saj so v jeseni že trikrat opravili z nogometaši iz Velenja, 
in sicer dvakrat v prvenstvu in enkrat v pokalu. Ni bilo razloga za pe-
simizem. Toda sam začetek ni krenil po njihovih željah, saj so takoj 
prejeli zadetek. Domačini so nadaljevali z ofenzivo, vendar do odho-
da na odmor se mreže več niso tresle. Tudi gostje iz Kidričevega so 
imeli svoje priložnosti, tako da v neki pravi podrejeni vlogi niso bili.

3. 9. 2011 je bil datum prve-
ga dvoboja Dejana Zavca on-
stran luže, 9. 3. 2013 je drugi. 
Zanj je vse pripravljeno: De-
jan v New Yorku pili zadnje 
podrobnosti pred dvobojem, 
na prizorišču je tudi že nepo-
grešljivi Tomi Jagarinec, ki 
je sončno Doho zamenjal za 
sneženi New York, navijači, 
ki se odpravljajo v ZDA (tam 
bo približno 40 Slovencev), 
imajo pripravljene navijaške 
rekvizite, tisti pred malimi 
zasloni bodo vsaj tako na tr-
nih kot tisti v dvorani… Mega 
spektakel v dvorani Barclays 
Center se lahko začne!

V novi dvorani v Brookly-
nu, kjer sicer domuje košar-
karska ekipa lige NBA Bro-
oklyn Nets (nekdanja ekipa 
New Jersey Nets, za katere 
je svoj čas igral Dražen Pe-
trovič), bo vse podrejeno 
zaključnemu dvoboju večera 
med legendarnim 48-letnim 
(!) Bernardom Hopkinsom 
in 17 let mlajšim Trevorisom 
Cloudom. Šlo bo za naslov 
svetovnega prvaka po verziji 
IBF v lahki srednji kategoriji, 
zato si je dvoboj upravičeno 
prislužil vseh pet zvezdic po 
rangiranju boksarskega por-
tala boxrec. A dvoboj, ki nas 
precej bolj zanima, med De-
janom Zavcem in Keithom 
Thurmanom, ne bo prav ve-
liko zaostajal, saj se ponaša 
z zavidljivimi štirimi zvezdi-
cami. Dejan je sicer dvakrat 
že boksal pred nabito polno 
dvorano Stožice (več kot 
10 tisoč gledalcev), vendar 
bodo tokrat gledalci večino-
ma na strani tekmeca. Dejan 
je znal prenesti ta pritisk, za 
24-letnega Keitha Thurmana 
pa bo to nova situacija. Prav 
ta element bi lahko bil v prid 
Dejana: če bo mladi Ameri-
čan podlegel temu pritisku 
in bo poskušal na silo pred-
časno zaključiti dvoboj, po-
tem se bo za Dejana odprla 
možnost presenečenja.

Številni kontrasti
Med borcema obstaja ne-

kaj diametralnih razlik, zara-
di česar bo dvoboj zagotovo 
prava poslastica za ljubitelje 
boksa. Prva je ta, da bo šlo 
za dvoboj mladosti in izku-
šenj – na eni strani je 24-letni 
Američan, na drugi 36-letni 

Slovenec. To sicer na prvi 
pogled daje veliko prednost 

mlajšemu borcu, vendar tisti, 
ki Dejana spremljamo že pre-
cej časa, vemo, da je njegova 

telesna pripravljenost pov-
sem primerljiva s pripravlje-
nostjo mlajših borcev. Če je 

mladost prednost po fizični 
moči in eksplozivnosti, pa 
so izkušnje tiste, ki so v bo-

ksu prav tako neprecenljive 
(najbolj nazoren primer je 
48-letni Hopkins, ki je bil pri 
46 letih najstarejši svetovni 
prvak, pri 48 bo poskušal ta 
rekord še popraviti).

Drugi kontrast je ta, da je 

Thurman doslej kar 18 od 19 

dvobojev končal predčasno, 

Zavec pa še nikoli doslej – 
v vseh 35 dvobojih – ni bil 

na tleh, oziroma ni doživel 

K.O. Thurman ima zagotovo 

močan in natančen udarec, 

v to ne gre dvomiti, vendar 

se po vsej verjetnosti še ni 

pomeril z borcem, ki bi imel 

tako jekleno obrambo, kot jo 

ima Dejan. Njegova obramb-

na drža je med boksarskimi 

strokovnjaki že velikokrat 
doživela številne pohvale. Pri 

tem ne gre samo za dobro 
prenašanje močnih udarcev, 

ampak predvsem odlično 

tehniko, ki tekmecem ne 
dopušča veliko prostora 

za natančne udarce. Če bo 
Dejan v optimalni dnevni 

formi, potem bi lahko s tem 
elementom spravljal v obup 

tekmeca. Naj se sliši še tako 
čudno, a z vsako rundo bo 
Dejan pridobival prednost. 
Leta pri tem pozabimo, ha-
loška vztrajnost je močnejša. 
Mimogrede omenimo, da je 
Thurmanov najdaljši dvoboj 
doslej štel 8 rund …

Tretji element, ki obeta vr-
hunski spektakel, je dvoboj 
ameriške in evropske šole 
boksa. Ne slepimo se: Ame-
ričani so bili v dosedanjih 
dvobojih precej uspešnejši 
in so v teh obračunih pobi-
rali smetano. Pri Američanih 
gre predvsem za izjemno 
samozavest, ki se kaže skozi 
napadalno usmerjen boks. 
Ta pristop je v kombinaciji z 
odlično šolo, številnimi talen-
ti (večinoma so to mladeniči 

iz revnih predelov velemest, 
ki v športu vidijo edini izhod 
iz težkih razmer) in odlično 
organiziranostjo porok za 
uspeh. Za primerjavo: organi-
zacijo sobotnega boksarske-
ga spektakla sta prevzeli dve 
izmed največjih boksarskih 
organizacij v ZDA, Golden 
Boy Production in Don King. 
Slednjega ni treba posebej 
predstavljati, saj se pojem 
boksa v ZDA najpogosteje po-
vezuje s tem ekstravagantnim 
menedžerjem, ki je pojem 
uspešnosti (v dolarjih …). Kje 
je tukaj Evropa? Caplja daleč 
zadaj, le redkim posamezni-
kom s Stare celine pa uspe 
preboj tudi preko luže. A za-
gotovo mora obstajati izjema, 
si misli Dejan, ki se v ZDA 
odpravlja drugič. Že prvič je 
imel na dosegu roke uspeh, 
ki uspe redkim, a je po sple-
tu nesrečnih okoliščin ostal 
brez njega. Tokrat se vrača 
še bolj odločen, da mu mora 
uspeti. V New York ne gre 
brez realne podlage za zma-
go: je bogatejši za izkušnjo iz 
Biloxija, ki je lahko v tem pri-
meru neprecenljiva. Umaza-
nih igric in udarcev ne more 
povsem izključiti, lahko pa se 
jim izogne v večjem loku, kot 
je to počel prvič. Če mu bo to 
uspelo, potem bo ob kančku 
športne sreče blizu temu, kar 
bi lahko bila njegova športna 
življenjska zmaga. 

Zmagovalca čaka obračun 
s svetovnim prvakom velter-
ske kategorije verzije WBO 
Timothyem Bradleyem … Je 
potreben še dodaten motiv?

Jože Mohorič
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Iz Aluminija

Ni bilo razloga za 
pesimizem

Boks � Dejan Zavec – Keith Thurman, 9. marec, New York

Dejan pili zadnje podrobnosti

Foto: Tomi Jagarinec

Dejan Zavec je v New Yorku že sodeloval na prvi tiskovni konfe-
renci, ki so jo pripravili v eni od manjših dvoran Barclays Centra 
v Brooklynu, in se tudi srečal s svojim sobotnim nasprotnikom.

Foto: Črtomir Goznik

V drugi del igre so nogometaši Aluminija dobro krenili, vendar je 
prišla nesrečna 60. minuta, ko so po neumnosti ostali kar brez 
dveh nogometašev, in sicer Gorazda Zajca zaradi prekrška in Ro-
berta Kureža zaradi ogovarjanja. Nato so prejeli še dva zadetka in 
srečanje na koncu izgubili.

V nedeljo bodo nogometaši Aluminija gostili ekipo Gorice, ki ima 
tri točke več od njih. To je drugo srečanje v nizu tretjih z ekipami iz 
dna prvenstvene razpredelnice, saj po tem srečanju gostujejo pri 
zadnji Muri 05. O pomembnosti tekme ni treba govoriti. Točke so 
skorajda nujne, saj nogometaši Aluminija ne smejo izgubiti točk-
ovnega stika z ekipami, ki so pred njimi. V nasprotnem se jim ne 
piše dobro.  

V tako pomembnem srečanju bodo nastopili brez Gorazda Zajca, 
ki je bil kaznovan z dvema tekmama neigranja, in najboljšega strel-
ca Roberta Kureža. Trener Bojan Flis ima dovolj igralcev, da bo našel 
zamenjavo zanju proti nogometašem iz Nove Gorice, ki pa v Kidriče-
vo po osvojeni točki doma s Celjani ne prihajajo z belo zastavo, in to 
kljub vsem težavam, s katerimi se ubadajo. Upamo lahko samo na 
koliko toliko dobro vreme, saj bi bilo v primeru padavin zelo težko, 
saj so še vsa igrišča mokra in bodo vsekakor spolzka, kar bo doda-
tna ovira za nogometaše. Rdeče-beli bodo v nedeljo potrebovali tudi 
pomoč navijačev, in to ne glede na vremenske razmere.

Eden izkušenejših nogometašev Aluminija Klemen Bingo je pred 
srečanjem z Gorico dejal: »Zavedamo se, da je srečanje zelo po-
membno za oboje. Za nas toliko bolj, ker zaostajamo za tri točke. 
V Velenju nismo igrali tako slabo, vendar je bil poraz splet čudnih 
okoliščin, ki se ne smejo več ponoviti. Vsi se zavedamo resnega 
položaja in se bomo maksimalno potrudili, da bi vse tri točke ostale 
doma. Potem bi nekoliko lažje zadihali.«

Seveda bodo v Kidričevem z zanimanjem spremljali tekme v Ce-
lju, kjer igrata Celje in Mura 05, ter v Kopru, kjer gostuje velenjski 
Rudar, saj sta tako Mura kot Rudar Aluminijeva direktna konkuren-
ta borbi za obstanek.

Danilo Klajnšek

Najboljši navijači  v New Yorku 
in ob malih zaslonih

»Moji navijači so najboljši na svetu, to mislim povsem resno,« 
je že velikokrat ponovil Dejan Zavec. Tudi tokrat se bo kar ne-
kaj članov njegovega Fan cluba (več kot 20) odpravilo v NY, kjer 
bodo svojemu junaku izkazali podporo. Ta je neomajna in trajna 
in ni odvisna od izida dvoboja, vsekakor pa bodo tudi v NY opa-
zni in slišani!

Noč s sobote na nedeljo po slovenskem času pa bo za šte-
vilne ostale navijače znova zelo dolga (ali kratka). Organizirana 
bodo skupna gledanja prenosa, ki se bo na Kanalu A (tudi na 
Voyu) pričel ob 4.00

Radio-Tednik tudi tokrat z Dejanom
Z Dejanom gremo tudi tokrat sodelavci Štajerskega tednika in 

Radia Ptuj (Jože Mohorič, David Breznik in Matija Brodnjak), ki 
bomo o dogajanju v New Yorku podrobno poročali.



S tekmami 16. kroga se bo 
naslednji konec tedna nada-
ljevalo prvenstvo v 2. ligi. Štiri 
srečanja bodo v nedeljo, sreča-
nje med Šampionom in Rado-
mljami pa bo v Areni Petrol v 
soboto, 16. 3. Pogled na lestvi-
co in tudi kadrovanje v zim-
skem prestopnem roku nam 
povesta, da je prvi favorit lige 
Zavrč, o katerem več pišemo v 
posebnem sestavku, seveda pa 
križem rok pozimi niso sedeli 
niti najbližji zasledovalci.

Zavrču bosta najbolj nevar-
na Dob in Krka, ki sta na le-
stvici najbližje belim, obenem 
pa imata smele načrte, sploh 
Krka iz Novega mesta. Roltek 
Dob, ki za Zavrčem zaostaja 
dve točki, pozimi ni veliko ka-
droval, edini omembe vreden 
premik pa se je zgodil ob igri-
šču, saj je mladi in perspektiv-
ni trener Jernej Javornik pre-
vzel vodenje prvoligaškega 
Rudarja. Moštvo sta okrepila 
Nik Cimprič iz Domžal ter 
Marko Lunder iz Radomelj. 
Vsekakor novega stratega Da-
mjana Romiha čaka težko 
delo, saj je imel Dob pod vod-
stvom Javornika jasno izdelan 
koncept igre in šele čez nekaj 
krogov se bo videlo, kako ve-
liki so bili čevlji prejšnjega 
stratega. Zelo nevarna bo tudi 
Krka, ki je jeseni pričela silovi-
to, nato pa je Novomeščanom 
pričela pojemati sapa. Tudi 
na Dolenjskem, kjer škarje in 
platno v svojih rokah drži član 
zlate generacije reprezentan-
ce Sašo Udovič, je bil zimski 
prestopni rok sila razgiban. 
Moštvo sta od bolj izpostavlje-
nih nogometašev zapustila 
Enes Rujovič (Ciper) in To-
mislav Mišura. Najodmev-

nejši prihod je prav gotovo 
prestop Gregorja Režonje 
iz Aluminija, ob njem pa bodo 
dres Krke spomladi nosil tudi 
Armin Lulić (Krško), Anže 
Košnik (Šenčur) in Srb Pe-
tar Stojanović. Krka se torej 
ne da, in če k novincem pri-
štejemo jedro igralcev iz jese-
ni, dobimo odlično moštvo, ki 
ga bo težko premagati.

Sledi Šmartno 1928, ki se je 
okrepilo z nekdanjim članom 
Rudarja Borisom Mijatovi-
čem in Jakom Bizjakom, 
tako da je ekipa iz bližine 
Velenja prav gotovo kandidat 
za visoka mesta. Pred samim 
prvenstvom so sila visoke 
ambicije gojili pri Šenčurju, 
toda po dobrem začetku so 
se pričele pojavljati težave, 
kar je bilo dovolj za 5. mesto 
na lestvici. Četa Braneta Pa-
vlina bo spomladi močnejša 
za »univerzalnega« Roka Dol-
žana iz Triglava, v ofenzivnih 
akcijah pa se še kako utegne 
poznati odsotnost Anžeta 
Košnika (Krka). Na lestvici 
nato sledi celjski Šampion, ki 
pod vodstvom Janija Žilnika 
napreduje iz leta v leto, težava 
je le v tem, da Celjani skoraj 
v vsakem prestopnem roku 
prodajo kakšnega izmed no-
silcev in zato svojega dometa 
ekipa nikakor ne more po-
kazati. Tokrat je odšel Rade 
Jovanovič, ki je okrepil vrste 
Aluminija. 

Največ med vsemi drugo-
ligaši so pozimi trgovali pri 
ekipi Kalcerja, kjer načrtujejo, 
da se bo njihovo moštvo spo-
mladi krepko povzpelo na le-
stvici. V ta namen so pripeljali 
kar 13(!) novih nogometašev 
in trenerja Roberta Pevnika 

iz Dravinje. Omenimo le Luka 
Vrhunca, Jerneja Smukav-
ca, Gabra Dobrovoljca ter 
Jureta Škafarja. Veliko težav 
imajo v Črnomlju, kjer kronič-
no primanjkuje denarja, po-
sledično pa je tudi ekipa vse 
slabša. Klub bo pred najhujšim 
skušal rešiti Safet Hadžić, 
ki je bil pred časom pomoč-
nik Slaviše Stojanoviča na 
klopi Slovenije. Odmevnejših 
odhodov in prihodov ni bilo, 
vsekakor pa bo za Črnomaljce 
praktično vsaka tekma kvali-
fikacijska. Sila malo so jeseni 
pokazali tudi Krčani, ki so 
imeli neprimerno višje ambi-
cije kot doseženo 9. mesto. V 
ta namen so na stadion Matije 
Gubca pripeljali novega tre-
nerja, Nebiha Zanelija, čigar 
glavni cilj bo dvigniti Krško. 
V boj na preostalih dvanajstih 
obračunih pa bodo morali ze-
leni brez svojega donedavnega 
kapetana in ikone kluba Armi-
na Lulića, ki je odšel v Novo 
mesto. Zadnje mesto na lestvi-
ci zaseda Dravinja, ki jo poleg 
igralskih tarejo tudi finančne 
težave. Roberta Pevnika, ki 
je odšel v Radomlje, je nado-
mestil nekdanji reprezentant 
Simon Sešlar, ki pa je pred 
zares težko nalogo. Zaostanek 
za odrešilnim 8. mestom je 
velikih 7 točk, Dravinja pa bo 
morala pričeti zmagovati že ta-
koj v uvodu, kljub temu da je 
njen tekmec Dob. Iz Maribora 
sta na posojo prišla vratar Ma-
tej Radan in Matjaž Kek, sin 
nekdanjega selektorja in seda-
njega trenerja Reke. Prišel je 
tudi Kristian Kraus, ki je je-
seni grel klop Zavrča.

Tadej Podvršek

V Cerknici je v organizaciji 
PPK Rakek konec tedna pote-
kalo 22. člansko državno prven-
stvo med posamezniki in dvoji-
cami. Na njem je skupno nasto-
pilo 69 igralcev in 25 igralk, ki 
so se v posamični konkurenci 
najprej pomerili v skupinskem 
delu, med dvojicami pa je tek-
movanje tako potekalo na izpa-
danje. Iz Spodnjega Podravja so 
nastopili Gregor Zafoštnik 
(Maribor), Danilo Piljak 
(Cirkovce), Bojan Pavič, 
Luka Krušič, Matic Slodej, 
Marinko Grbič (Ptuj), pri de-
kletih pa Vesna Rojko (Muta) 
in Vesna Terbuc (Ilirija). 

Izmed omenjenih igralcev 
je najbolj vidno vlogo odigral 
Gregor Zafoštnik, ki je med 
posamezniki zasedel 3.–4. 
mesto. Gregor je na poti do 
polfinala izločil tudi Bojana 
Paviča (4:2), ustavil pa ga je 
kasnejši zmagovalec Jan Žibrat 
(2:4). Danila Piljaka je izločil 
Uroš Slatinšek (Krka), Matica 
Slodeja pa Gregor Komac (ka-

snejši finalist). Vsi so odigrali 
nekaj odličnih in izenačenih 
dvobojev, v katerih so odloča-
le malenkosti. V skupinskem 
delu je igral tudi Luka Krušič, 
ki pa mu je uvrstitev na glavni 
turnir preprečil Mariborčan 
Črepnjak, ki je slavil 3:2.

Tudi med dvojicami se je 
Gregor Zafoštnik (skupaj s 

Komcem) uvrstil v polfinale, 
kjer pa sta 2:3 (10:12 v zadnjem 
nizu) izgubila proti kasnejšima 
zmagovalcema iz Puconcev. 
Dober nastopa sta pokazala 
tudi veterana Pavič in Grbič, ki 
sta preskočila prvo oviro.

Pri dekletih je odličen na-
stop uspel Vesni Terbuc, ki 
je med mešanimi dvojicami 
skupaj s Tomažem Roudijem 
prišla celo do finala. Na tej poti 
sta slavila tri zmage, dvakrat 
po dramatičnem boju v petih 
nizih. Dvojica Zafoštnik/Faj-
mut je imela v četrtfinalu že 
dobljeni dvoboj proti paru Su-
kič/Galič, a je slednjima uspel 
preobrat – kasneje sta postala 
celo državna prvaka. 

Pri ženskih dvojicah sta se 
izkazali dvojici Vesna Terbuc/
Ivana Zera in Vesna Rojko/Ka-
tja Šapek – obe sta se prebili do 
polfinala. Med posameznicami 
je Vesna Rojko v četrtfinalu ne-
srečno izpadla proti Nini Zu-
pančič (2:4), dvoboj je bil skoraj 
v vsaki igri odločen v podaljšku. 

Jože Mohorič

Le še teden dni loči nogome-
taše Zavrča od starta v nadalje-
vanje prvenstva. V igri je še 36 
točk na 12 tekmah, vodilna eki-
pa na lestvici pa si bo skušala 
čim prej zagotoviti uvrstitev v 
1. ligo, kar je edini cilj kluba. Za 
razliko od marsikaterega kluba 
v Zavrču ni finančnih težav, za-
enkrat složno nastopata tako 
uprava kot športni del kluba 
in to se kaže tudi na lestvici, 
kjer imajo beli dve točki več 
kot zasledovalci. Najnevarnejša 
tekmeca Zavrča spomladi bo-
sta prav gotovo Roltek iz Doba 
in Krka iz Novega mesta, toda 
kljub njuni ambicioznosti je 
ekipa iz druge najmanjše slo-
venske občine tista, ki sama 
odloča o svoji usodi.

Pripravljalne tekme 
in novinci razlog za 
optimizem

V zimskem prestopnem 
roku je v Zavrču prišlo do kar 
nekaj premikov. Glavni trener 
je postal nekoč odličen nogo-
metaš Viktor Trenevski, no-
vinci pa so tudi Jože Benko 
(Lombard Papa), Rok Buzeti, 
Leon Sreš, Nino Kouter (vsi 
Mura 05) in Marko Roškar 
(Triglav). Klub so zapustili 
Matej Lenart (Avstrija), Ma-
tej Rumež (Drava), Kristian 
Kraus (Dravinja) in Goran 

Šnajder (Ljutomer). Ekipa tre-

nutno šteje 22 nogometašev, 

za vsako mesto pa sedaj kan-

didirata dva kakovostna nogo-

metaša. Če ne bo večjih težav 

s poškodbami, so pred Trene-

vskim tako »sladke skrbi«, koga 

postaviti med začetnih enajst. 

Nogometaši Zavrča so pred 

nadaljevanjem prvenstva odi-

grali osem prijateljskih tekem, 

na katerih niso občutili gren-

kobe poraza. Zelo pomembne 

so bile v tej sneženi zimi tudi 

petdnevne zimske priprave, ki 

jih je Zavrč opravil v Novigra-

du. Tam so lahko trenirali na 

igriščih z naravno travo, česar 
si večina konkurence ni mogla 
privoščiti in kar bi morali Šta-
jerci v nadaljevanju prvenstva 
unovčiti.

Vzorno urejen 
športni park

Sicer pa se na izziv Prve lige 
Telekom Slovenije pripravlja 
tudi uprava kluba. Trenutno 
je v fazi zbiranje projektne do-
kumentacije za izgradnjo nove 
pokrite tribune, ki bo prava 
lepotica, sprejela pa bo do 
1000 ljudi. Ob tem bo kmalu 

zaživela nogometna šola, kar 
je eden izmed pogojev NZS za 
nastopanje v najvišjem rangu 
tekmovanja. Dve pomožni igri-
šči z namakalnim sistemom, od 
tega eno osvetljeno z reflektor-
ji, pa dajeta celotnemu komple-
ksu le še piko na i in pričata, da 
ambicije Zavrča niso le muha 
enodnevnica.

Zmaga s Krškim 
povabilo na derbi z 
Dobom

Prvi krog nadaljevanja pr-
venstva prinaša nogometašem 
Zavrča obračun z ekipo Krške-
ga. Jeseni je Zavrč doma mini-
malno slavil z 1:0, in to kljub 
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»S 1. ligo vsi pridobimo«
Viktor Trenevski, trener Zavrča: »Cilji in pričakovanja so znani, za 

njih ve praktično vsa Slovenija. Pritisk seveda obstaja, toda fantje se 
zavedajo, kaj je v igri in za Zavrč bi bil to zgodovinski dogodek. Pr-
venstvo bo v naslednjih dvanajstih krogih pokazalo vse in upam, da 
bo vse v najboljšem redu. Na prvem mestu je ekipa in igralcem sem 
povedal, naj se zavedajo, da bi z uvrstitvijo v 1. ligo pridobili vsi. Sta-
tistika posameznika me ne zanima. Z igralci delam tudi na psihološki 
pripravljenosti na dolgi rok, saj z morebitno uvrstitvijo v 1. ligo naše 
delo ne bo končano. Tja ne gremo le nastopat, ampak tudi tekmovat. 
Popraviti je treba nekatere taktične elemente, individualno je treba 
vsakega igralca dvigniti 10 do 20 odstotkov, kajti v 1. ligi mora na-
stopati 80 odstotkov kadra, ki ga imam sedaj. Seveda sem z enim 
očesom spremljal tudi Krko in Dob, naša največja tekmeca, ki bosta 
res nevarna, toda mi moramo gledati le nase.«

Sandi Čeh, kapetan Zavrča: »Komaj že čakamo začetek prven-
stva. Za uvrstitev v 1. ligo, kar je naš cilj, bomo morali dobro trenirati. 
Zelo pomembni bodo uvodni trije krogi, nato pa bomo morali ritem še 
stopnjevati. Igralci bomo dali vse od sebe, da uresničimo cilj, ki smo 
si ga zadali. K temu si bom prizadeval tudi sam kot kapetan ekipe.«

Rezultati:
moški, posamezno: 1. Jan Žibrat (tujina), 2. Gregor Komac (Mari-

bor), 3.–4. Gregor Zafoštnik (Maribor), Bojan Ropoša (Kema), 5.–8. 
Matic Slodej; 9.–16. Bojan Pavič (oba Ptuj), Danilo Piljak (Cirkovce) …

dvojice: 1. Horvat/Škraban (Kema), 2. Žibrat/Ropoša (tujina/
Kema), 3.–4.: Zafoštnik/Komac (Maribor), Slatinšek/Golavšek (Krka/
tujina), 5.–8.: Slodej/Jamšek (Ptuj/tujina); 9.–16.: Pavič/Grbič (Ptuj), 
Piljak/Plohl (Cirkovci/Maribor) …

dekleta, posamezno: 1. Manca Fajmut (Fužinar), 2. Jana Tomazini 
(tujina), 3.–4.: Nina Zupančič (Logatec), Alex Galič (tujina), 5.–8.: Vesna 
Rojko (Muta), Ivana Zera (Ljubljana); 9.–16.: Vesna Terbuc (Ilirija) …

dvojice: Fajmut/Tomazini (Fužinar/tujina), 2. Zupančič/Gutnik 
(Logatec), 3.–4.: Rojko/Šapek (Muta/Fužinar), Terbuc/Zera (Ilirija/
Ljubljana) …

mešane dvojice: 1. Sukič/Galič (Kema/tujina), 2. Roudi/Terbuc 
(Ilirija); 3.–4.: Šfiligoj/Veronik (Olimpija/Fužinar), Golavšek/Tomazini 
(tujina), 5.–8.: Zafoštnik/Fajmut (Maribor/Fužinar) …

Nogomet � NK Zavrč

Cilj je le eden – 1. liga

Nogomet � 2. SNL

Troboj Zavrč – Dob – Krka
Namizni tenis � Člansko državno prvenstvo

Atraktivno in zanimivo prvenstvo

Foto: Črtomir Goznik

K Zavrču je v zimskem premoru pristopila kar trojica nekdanjih igralcev Mure: Rok Buzeti, Nino 
Kouter in Leon Sreš.

temu da je skoraj celo uro na-
stopal brez izključenega Kuser-
banja. Krčanom v tej sezoni ni-
kakor ne gre, krčevito se borijo 
za obstanek, zato tekma niti po 
naključju ne bo lahka. Zadnje 
informacije iz Krškega govori-
jo, da je igrišče dobro pripra-
vljeno, saj večje količine snega 
v zadnji pošiljki tam ni bilo. To 
bi lahko bila voda na gostujoči 
mlin, ki igra bolj tehnično do-
vršen nogomet. Domačini so 
pozimi zamenjali trenerja, zele-
ne bo vodil Nebih Zaneli, obe 
tem pa je v Novo mesto odšel 
izkušeni kapetan Armin Lulić. 
V Krškem se želijo izogniti iz-
padu v rang nižje, to pa bodo 
želeli doseči brez odmevnejših 
prihodov pozimi – stavijo na 

doma vzgojene igralce. Vloga 
favorita jasno pripada Zavrču, 
ki pa se bo na pot podal brez 
Stjepana Kokota, ki se je po-
škodoval na generalki proti 
Odrancem. Poškodbo pa je na 
omenjeni tekmi staknil tudi 
Doris Kelenc, za katerega se 
do zadnjega trenutka ne bo 
vedelo, ali bo lahko igral. Kljub 
temu dvoma o zmagovalcu ne 
bi smelo biti, seveda ob pogo-
ju, da bo pristop varovancev 
Viktorja Trenevskega pravi. 
Sam uvod je seveda zelo po-
memben, saj že 17. krog pri-
naša super derbi v Zavrču, ko 
k vodilni ekipi lige v goste pri-
haja prvi zasledovalec Roltek iz 
Doba.

Tadej Podvršek

Foto: Črtomir Goznik

Ptujčanka Vesna Terbuc (Ilirija) se je na državnem prvenstvu med 
mešanimi dvojicami uvrstila kar v finale.



V Mariboru sta prejšnji te-
den v organizaciji ŽTK Maribor 
in Branika Maribor potekala 
turnirja v konkurenci U-16. Na 
obeh so vidno vlogo odigrali 
tudi trije člani ptujskega kluba: 
Tamara Zidanšek, Amadej 
Goručan in Blaž Bezjak. 

Fantje so se merili na igri-
ščih TK Branik Maribor. Blaž 
Bezjak se je skozi kvalifikacije 
prebil na glavni turnir, tam pa 
ga je v 1. krogu tesno premagal 
član domačega kluba Matic 
Podlipnik. Amadej Goručan 
je bil na turnirju 7. nosilec, že 
v 1. krogu pa je moral pokaza-
ti vso znanje, da je premagal 
Mariborčana Mateja Muhiča. V 
nadaljevanju turnirja mu je šlo 
bolje, saj je v dveh nizih zmagal 
naslednje tri dvoboje. Med nji-
mi je bil izstopajoč tisti proti 
2. nosilcu Aljažu J. Kaplji (Ra-
domlje). Svojo uspešno pot na 
turnirju je končal šele v finalu, 
kjer je bil zanj premočan Jure 
Frank, član ŽTK Maribor. 

Pri dekletih je bila na igri-
ščih ŽTK Maribor 1. nosilka 
Tamara Zidanšek. Ta status je 
upravičila in se brez izgublje-
nega niza sprehodila do naziva 
zmagovalke turnirja. V vseh 
petih dvobojih je skupno od-
dala le 15 iger (povprečno 3 na 
partijo), še najmanj v finalnem 

obračunu z Laro Prosenjak – le 
eno … Pri dekletih je tako zma-
ga v finalnih obračunih med 
Ptujem in Mariborom odšla 
na Ptuj, pri fantih pa je ostala 
v Mariboru (ŽTK Maribor je v 
Sloveniji uradno najboljši klub 
sezone 2012).

Rezultati, dekleta:
1. krog: Zidanšek (1.) – Anja 

Trbežnik (MAX LJ) 6:1, 6:1;
2. krog: Zidanšek (1.) – Ana 

Mervič (Nova Gorica) 6:1, 6:2;
četrtfinale: Zidanšek (1.) – 

Silvija Peroša (Morje, 8.) 6:2, 
6:3;

polfinale: Zidanšek (1.) – 
Sara Sirše (LTC, 3.) 6:3, 6:1:

finale: Zidanšek (1.) – Lara 
Prosenjak (ŽTK MB) 6:1, 6:0.

Fantje:
1. krog: Bezjak – Matic Podli-

pnik (Branik MB) 6:4, 5:7, 2:6;
Goručan (7.) – Matej Muhir 

(Branik MB) 3:6, 6:1, 6:3;
2. krog: Goručan (7.) – Maks 

Meh (ŠTK Velenje) 6:2, 6:3;
četrtfinale: Goručan (7.) – 

Aljaž J. Kaplja (Radomlje, 2.) 
6:4, 6:4;

polfinale: Goručan (7.) – 
Blaž Gvardjančič (Z klub) 7:5, 
6:0;

finale: Goručan (7.) – Jure 
Frank (ŽTK Mb, 4.) 3:6, 0:6.

JM

Ptujski mestni stadiona 
je v nedeljo gostil najboljše 
slovenske tekmovalce v me-
talnih atletskih disciplinah, 
ki so se pomerili na zimskem 
državnem prvenstvu v metih. 
»Takšnega tekmovanja si še 
slab teden dni pred nedelj-
skim tekmovanjem nismo 
niti v sanjah zamišljali, saj je 
bil atletski stadion zavit v go-
sto, predsvem pa zamrznjeno 
odejo ledu in snega. Že v po-
nedeljek pred tekmovanjem 
smo apelirali na vodstvo 
Športnega zavoda, da je tre-
ba očistiti celotno površino 
atletskega stadiona, a tega 
niso storili,« nam je o križih 
in težavah glede priprav na 
zimsko državno prvenstvo 
povedal Gorazd Rajher, tre-
ner v Atletskem klubu Cestno 
podjetje Ptuj. Prizadevnim 
ptujskim atletskim delavcem 
ni preostalo drugega druge-
ga kot prijeti za lopato in že 
v sredo ter nato še v četrtek 
in petek postoriti tisto, česar 
ni mogoče narediti s strojem. 
Rajher Športnemu zavodu 
zameri, da so podcenjevalno 
pristopili k pripravi tekmo-
vališča, in da jih preveč skrbi 
»sveta trava«, ki je rezervirana 
za ptujske nogometaše, ki 
žogo brcajo v nižjih ligaških 
tekmovanjih.

Trud atletskih delavcev je 
bil na koncu poplačan, saj je 
tekmovanje lepo uspelo, za 
nameček pa je najbolj obetav-
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Atletika � Atletski klub Cestno podjetje Ptuj

Domjanovi na Ptuju vozovnica za Ukrajino

Šah � Mladinsko državno prvenstvo

Mladinke boljši del ekipe 

Foto: Črtomir Goznik

Kljub temu da Domjanova ni bila popolnoma zadovoljna s svojimi meti na Ptuju, si je že priborila 
vozovnico za nastop na svetovnem prvenstvu za mlajše mladinke.

Foto: Črtomir Goznik

Alja Janžekovič (ŠD Tehcenter Ptuj)

V Murski Soboti se je konča-
lo jubilejno, 20. mladinsko DP 
v šestih starostnih kategorijah. 
Člani ŠD Ptuj so nastopili z 
dvema mladinkama in sedmi-
mi mladinci. Boljši del sta bili 
tokrat Lara Carli in Alja Jan-
žekovič. Prva je v konkurenci 
do 18 let osvojila četrto, druga 
pa v konkurenci do 14 let peto 
mesto.

Pred odhodom na prvenstvo 
je glavni trener mladih Ptuj-
čanov Danilo Polajžer oce-
nil njihovo pripravljenost in 
pričakovanja: »Na tekmovanje 
smo se dobro pripravljali. Vsi 
so resno in odgovorno sodelo-
vali na treningih in pričakova-
nja so predvsem v konkurenci 
mladincev do 16 let kar visoka. 
Seveda so dobro delali tudi v 
ostalih klubih in društvih, zato 
bo treba ob dobri igri imeti še 
malo sreče in čim manj spre-
gledov«. Prav slednje se je na 
tekmovanju še kako izkazalo 
za pravilno. In to prav v kon-
kurenci fantov do 16 let, kjer 
so bili kandidati za najvišja me-
sta kar trije Ptujčani, Andraž 
Šuta, David Zagoršek in Da-
vid Murko. Slednjemu je do 
5. kroga kazalo zelo dobro, od-
ločilna pa je bila šesta partija, 
ko je v dobljeni poziciji moral 
podpisati remi. Temu je sledil 
še en remi in poraz, kar je na 
koncu z osvojenimi petimi toč-
kami zadostovalo za 9. mesto. S 
štirimi točkami in končnim 19. 
mestom je zadovoljil Klemen 
Kovačec, saj je nastopil v višji 

starostni skupini. To velja tudi 
za Matjaža Zupaniča, ki je pr-
vič sodeloval na državnem pr-
venstvu, in to za dve starostni 
kategoriji višje.

Med dobitnike medalj so se 
vpisali mladi iz kar 20 klubov 
in društev, žal med njimi ni 
bilo ptujskega. S tremi zlatimi 
in eno srebrno so bili najbolj-
ši predstavniki ŠD Komenda, 
sledijo domačini, člani ŠD Po-
mgrad-Radenska iz Murske So-
bote (dve zlati in tri srebrne), 
tretje pa je bilo ŠD Šentjur (dve 
zlati in ena bronasta).

Vrstni red v kategorijah, 
kjer so nastopili mladi člani Ša-
hovskega društva Ptuj:

- mladinke do 14 let (7 
krogov): 1. Laura Unuk (Ko-
menda) 6 točk, 2. Hana Nemec 
(M. Sobota) 5,5, 3. Monika Roz-
man (Kranj) 5, ... 5. Alja Janže-

kovič (Ptuj) 4,5 …;
- mladinke do 18 let (5 

krogov): 1. Caterina Leonardi 
(Komenda) 4 točke, 2. Barbara 
Skuhala (M. Sobota) 4, 3. Pe-
tra Kejžar (Kranj) 2,5, 4. Lara 
Carli (Ptuj) 2,5 …;

- mladinci do 14 let (9 kro-
gov): 1. Luka Skuhala (M. So-
bota) 7,5 točke, 2. Jan Dolinar 
7, 3. Anže Žnidarič (oba Kranj) 
6,5, ... 25. Tomaž Šuta (Ptuj), 
3,5 …;

- mladinci do 16 let (9 
krogov): 1. Boris Markoja (M. 
Sobota) 7 točk, 2. Sham Bratko-
vič (ŽŠK MB) 6,5, 3. Sebastijan 
Markoja (Krško) 6, … 9. David 
Murko 5, … 14. Andraž Šuta 
4,5, … 17. David Zagoršek 4, 
… 19. Klemen Kovačec 4, 20. 
Matjaž Zupanič 3,5, … 22. 
Matija Črešnik 3 (vsi Ptuj) …

Silva Razlag

Tenis � TK Terme Ptuj

TK Terme Ptuj – ŽTK Maribor 1:1

Foto: Arhiv kluba

Finalistki turnirja U-16 na igriščih ŽTK Maribor: Lara Prosenjak in 
Tamara Zidanšek

Foto: Črtomir Goznik

Mladinka Melani Hentak je bila tretja v metu kopja med članica-
mi. Do norme za nastop na mladinskem evropskem prvenstvu jo 
loči dobrih pet metrov.

na ptujska atletinja Veronika 
Domjan v metu diska zmaga-
la in izpolnila normi za na-
stop na julijskem svetovnem 
prvenstvu za mlajše mladin-
ce v ukrajinskem Donjecku 
in na olimpijskem festivalu 
evropske mladine v nizozem-
skem Utrechtu. Domjanova 
je na Ptuju kilogramski disk 
zalučala 45,74 metra, s čimer 
je krepko presegla zahtevani 
normi za obe tekmovanji, ki 
znašata 42 oziroma 41 me-
trov. Kljub temu pa z rezul-
tatom sama ni bila povsem 

zadovoljna, saj nam je pove-
dala, da je pričakovala nekaj 
metrov daljše mete. »Zado-
voljna pa sem, da sem normo 
potrdila že na prvi tekmi. Re-
zultat je pokazal, da sem res 
napredovala čez zimo in da 
si lahko od letošnje sezone 
obetam še kaj več kot lansko 
leto,« je dodala Domjanova. 
S trenerjem Rajherjem imata 
sedaj v načrtu priprave, ki 
bodo potekale konec marca, 
še prej pa tekmovanje v ne-
deljo, ki bo pokazalo, kaj vse 
je še potrebno izpiliti v pri-

pravljalnem obdobju, da bo 

stoodstotno pripravljena na 

poletno sezono.

Domače prizorišče pa je 

Ptujčankam prineslo še dve 

kolajni. Mladinka Melani 

Hentak je bila v metu kopja z 

rezultatom 44,64 metra tretja 

med članicami. S tem rezulta-

tom je po Rajherjevem mne-

nju pokazala, da v letošnji 

sezoni znamka 50 metrov, ko-

likor znaša norma za nastop 

na junijskem mladinskem 

evropskem prvenstvu v Rie-

tiju v Italiji, ni nedosegljiva. 

Dobro delo ptujskih metalk 

v zimski sezoni je potrdila s 

tretjim mestom med mlajšimi 

mladinkami še Sara Jurmič, 

ki je z rezultatom 35,61 me-

tra osvojila bronasto kolajno. 
Na državnem prvenstvu sta v 
članski konkurenci nastopila 
še mladinec Aljaž Ramot in 
veteran Deajn Dokl. Ramot je 
bil peti v metu kladiva (34,67 
metra), Dokl pa šesti v metu 
diska (34,89 metra).

Sicer pa je bila na Ptuju do-
sežena kopica dobrih rezulta-
tov. Martina ratej, lani sedma 
na olimpijskih igrah v Londo-
nu, je v metu kopja slavila z 
59,54 metra. Trener Ratejeve 
Andrej Hajnšek je pojasnil, 
da je to spodbuden izid po 
operaciji komolca. Barbara 
Špiler, še ena udeleženka 
lanskih olimpijskih iger, je v 
metu kladiva zmagala s 66,86 
metra. V kategoriji mlajših 
mladincev je v metu kopja 
Matija Muhar dosegel nov dr-
žavni rekord (76,97 metra). 
»Prvenstvo je bilo uspešno v 
več pogledih. Izpeljava tek-
movanja je bila v večji meri 
odvisna od vremena, ki pa 

nam je bilo k sreči naklonje-
no. Vremenske razmere so se 
sicer v primerjavi s pretekli-
mi dnevi precej izboljšale, a 
odlično pripravljen stadion 
in tekmovalne površine kljub 
temu niso bile samoumevne. 
Očiščenje snega s tekmoval-
ne površine je zahtevalo veli-
ko dela praktično ves teden. 
Vendarle smo uspeli in cilj je 
dosežen,« je črto pod držav-
no prvenstvo potegnil pred-
sednik Atletskega kluba Ce-
stno podjetj e Ptuj Aleksander 
Lorenčič. »Za odmevne na-
stope ptujskih metalk se po-
sebej zahvaljujem Rajherju, ki 
je tvorec uspehov naših mla-
dih perspektivnih metalcev 
in metalk. Čestitke in velika 
zahvala tudi vsem ostalim ko-
legom in kolegicam v klubu, 
ki so, kot vedno doslej, poskr-
beli za nemoteno in kakovo-
stno izvedbo tekmovanja,« je 
še dodal Lorenčič.

ue



Cimos – Jeruzalem 
39:31 (19:16) 

Cimos: Vran, Darovec, Škof; 
Dobelšek 13 (5), Grzentič 3, 
Marinkovič, Bombač 7, Kol-
man, Poklar, Hrastnik 4, Ko-
nečnik 4, Rapotec, Bošković 2, 
Bratkovič 6, Osmajić. Trener: 
Fredi Radojkovič

Jeruzalem: Žuran, Be-
lec; Mavrič, Rajšp, Bogadi 6, 
Žmavc, Radujković 3, Čudič 3 
(2), Gregorc 6 (1), Hrupič, Ši-
šmanovič 5, Kljajič 6, Mesarič 
2, Kirič. Trener: Saša Prapotnik 

Izključitve: Cimos 6; Jeru-
zalem 8 minut

Sedemmetrovke: Cimos 
5/5; Jeruzalem 4/3

Igralec tekme: Dean Bom-
bač (Cimos Koper)

Rokometaši Jeruzalema so 
gostovali na Bonifiki pri Cimo-
su, ki je eden najneugodnejših 
nasprotnikov nasploh za Or-
možane v 1. SRL. Stil igre ekipe 
trenerja Fredija Radojkovića 
nikakor ne ugaja Ormožanom 
in tako je bilo tudi tokrat, če-
prav so gostitelji nastopili v 
zelo okrnjeni zasedbi in s kar 
petimi mladinci, ki so na kon-
cu skupaj dosegli kar trinajst 
zadetkov (Bratkovič 6, Hra-
stnik 4, Grzentič 3). Začetek 
tekme je na obeh straneh mi-
nil brez čvrste igre v obrambi 
in goli so padali kot po teko-
čem traku. V takšni igri so se 
bolje znašli igralci Jeruzalema 
in povedli z 9:7. Do odmora 
pa so niti igre v svoje roke po 
tehničnih napakah gostov po-
časi prevzemali Koprčani, ki 
z hitro igro niso dovolili Or-
možanom menjav v obrambi. 
Na počitek so domačini odšli 

s tremi goli prednosti (19:16). 
V nadaljevanju je prednost v 
prid Cimosa v 40. minuti nara-
sla na pet točk (26:21), najvišja 
prednost Cimosa pa je že zna-
šala devet točk. Blestel je Dean 
Bombač, ki je asistiral, zadeval, 
vlekel hitri center in dokazal, 
zakaj je reprezentančni kandi-
dat. Oba trenerja sta ponudila 
priložnost mladim igralcem, 
svojo minutažo pa so precej 
bolje izkoristili mladi Primor-
ci. V vrstah Ormožanov zaradi 
bolezni v ekipi ni bilo novinca 
Davorina Levaniča, ki bo tako 
svoje prve prvoligaške minute 
na igrišču prebil v Ligi za ob-
stanek. Še enkrat se je videlo, 
da brez igre v obrambi ne mo-
reš nikjer računati na točke, 
kaj šele proti evropskemu Ci-
mosu. Z zmago je Cimos po-
trdil tretje mesto po rednem 
delu, Ormožani pa morajo na 
potrditev končnega devetega 
mesta počakati razplet sobo-
tne tekme Izola – Celje. Če ne 
bo prišlo do velikega presene-
čenja, bi Izolčani morali kloni-
ti in ob istem izkupičku točk 
kot Ormožani zasesti deseto 
mesto.
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V Ormožu praznik 
rokometa za kadete 
in SDA 

Ljubitelji rokometa v Ormo-
žu bodo lahko na svoj račun 
prišli v petek, 8., in soboto, 9. 
marca, ko se bosta na Hardeku 
pomerili vodilni ekipi polfi-
nalne skupine B Jeruzalema 
in Celja v kadetski konkurenci 
(letniki 1996) in v konkuren-
ci starejših dečkov A (letniki 

Tomaž – Kebelj 2:5 
(1:4)

STRELCI: 0:1 Fridrih (2.), 0:2 
Klinc (3.), 0:3 Fridrih (5.), 0:4 Fri-
drih (11.), 1:4 Magdič (19.), 2:4 
Kavaš (23.), 2:5 Belina (36.).

TOMAŽ PIZZERIA OZMEC: 
Starčevič, Krajnc; Magdič, Gajser, 
U. Goričan, Školiber, Mar, Kosi, Ka-
vaš. Trener: Franci Kamenšek

Futsalerjem Tomaža tudi ob 
slovesu od domačih navijačev 
ni uspelo doseči zmage in pre-
kiniti črne serije, ki traja od 2. 
novembra. Za Tomaževčane je 
bil usoden slab začetek tekme, 
saj so v 11 minutah prejeli kar 
štiri zadetke. Kazalo je na pravo 
katastrofo, vendar so se gosti-
telji pobrali in v nadaljevanju 

zaigrali solidno. Najprej je v 
19. minuti znižal 17-letni Miha 
Magdič in nato v 23. minuti še 
19-letni Sašo Kavaš. Tomaž je 
imel še lepo priložnost za tretji 
zadetek, vendar ni zadel mreže 
Keblja in priložnost za vrnitev 
v igro je splavala po vodi. Aleks 
Belina je v 36. minuti zadel za 
Kebelj in zapečatil usodo Toma-
ža. To je bil že 104. prejeti gol 
(5,47 zadetka na tekmo) čete 
trenerja Franca Kamenška v 
sezoni 2012/13, kjer je Toma-
žu v desetih domačih srečanjih 
uspelo zbrati 8 točk (2 zmagi, 
2 remija, 6 porazov, 30:46 gol 
razlika). V zadnjem krogu pr-
venstva Tomaževčani v petek, 8. 
marca, ob 20. uri gostujejo pri 
Velikih Laščah.

uk

Najboljši športnik leta 2012 v mestni občini Ptuj Tadej Toplak je 
pred novim velikim izzivom. To soboto, 9. 3., bo namreč nastopil na ve-
likem borilnem športnem dogodku Enfusion v Barceloni. V Španiji bo 
23-letni borec, ki se je v zadnjem obdobju intenzivno pripravljal pod vod-
stvom trenerja Matjaža Tomažina, nastopil v profesionalnem dvoboju 
s Portugalcem Moisesom Ruibalom Martinezom. Zanimivo je, da imata 
oba borca vpisanih po 24 dvobojev, za eno zmago je uspešnejši Toplak, 
ki je pred dvobojem v Barceloni tudi optimistično razpoložen. Kljub dej-
stvu, da gre za dobrega tekmeca, je prepričan v svoj uspeh, ki bi mu v 
prihodnosti omogočil še večje ali močnejše dvoboje.   

 David Breznik
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Nogomet
1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA

PARI 23. KROGA – SOBOTA ob 17.00: Celje – Mura 05; NEDELJA 
ob 15.00: Aluminij – Gorica, Triglav – Domžale, Luka Koper – Rudar 
Velenje; NEDELJA ob 17.00: 

1. SLOVENSKA MLADINSKA NOGOMETNA LIGA
19.KROG: Aluminij – Maribor (sobota ob 15.00)

1. SLOVENSKA KADETSKA NOGOMETNA LIGA
19. KROG: Aluminij – Maribor (sobota ob 13.00)

Rokomet
1. A ŽENSKA ROKOMETNA LIGA

20. KROG: Antrum Sežana – Mercator Tenzor Ptuj (sobota ob 
20.00)

1. B SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA
15. KROG: Velika Nedelja Carrera Optyl – Mokerc Ig (sobota ob 

19.00), Moškanjci Gorišnica – Grča Kočevje (sobota ob 19.30)
ODBOJKA

2. DOL – ŽENSKE
17. KROG: AC Prstec Ptuj – Swaty Comet Zreče (sobota ob 18.00)
KEGLJANJE

2. ŽENSKA LIGA
16. KROG: Drava Deta Center – Ceršak (sobota ob 13.30)

3. MOŠKA LIGA
16. KROG: Drava Deta Center – Konjice II. (sobota ob 17.00)

Namizni tenis
1. MOŠKA LIGA

14. KROG: Iskra Lektrika – Ptuj (sobota ob 17.00)

Karting
V italijanskem Jesolo bo v nedeljo potekala prva dirka za državno 

in pokalno prvenstvo v kartingu.

Košarka – LIGA P.A.R.K.L
NAPOVEDNIK 13. KOLA
1. LIGA

Petek, 8. 3., ob 20:30 – OŠ Kidričevo
NKB Maribor – ŠD Kidričevo
Sobota, 9. 3., ob 14:30 – Gimnazija Ptuj
Klub ptujskih študentov – KK Pragersko Wave block
Torek, 12. 3., ob 20:15 – OŠ Starše
KK Starše – MCAPRO

2. LIGA
Petek, 8. 3., ob 18:50 – OŠ Dornava
KMO Dornava – KK Rače 
Petek, 8. 3., ob 19:30 – OŠ Majšperk
ŠD Ptujska Gora – KK Adecco Oldstars

Danilo Klajnšek

Športni napovednikRokomet � 1. SRL, 22. krog 

Koprčani kljub težavam premočni

Futsal � 2. SFL, 21. krog

Slab prvi, soliden drugi 
polčas Petelinov

Tajski boks � Barcelona

Nov izziv za Tadeja Toplaka

Začetek tekme je na obeh straneh minil brez čvrste igre v obram-
bi in goli so padali kot po tekočem traku. V takšni igri so se bolje 
znašli igralci Jeruzalema in povedli z 9:7.

FC Ptuj se je s sobotno prepri-
čljivo zmago (3:12) v Voličini 
uvrstil v četrtfinale državnega 
prvenstva v futsalu, v starostni 
kategoriji U-18. Ptujski igralci 
so si z odličnimi igrami to zago-
tovili predvsem v drugem delu 
sezone, v katerem so zabeležili 
same zmage. Rezultati so plod 
dobrega dela celotne ekipe na 
treningih in tekmah, močan 
ekipni duh ter jasen cilj in želja 
– postati državni prvak. Dobre 
igre in učinkovitost igralcev 
so pripomogli k temu, da ima 
ekipa tudi najboljšega strelca 
skupine B, to je kapetan ekipe 
Žan Krajnc s 27 doseženimi 
zadetki. 

Tekmec v četrtfinalu bo eki-
pa Veplas Velenje, ki so si to 
zagotovili z osvojitvijo 1. mesta 

v skupini A. Prva tekma bo na 

sporedu 17. 3., ob 14.00 v špor-

tni dvorani Center na Ptuju, 

povratna pa teden dni kasneje 

v Velenju. Igralci že sedaj vabi-

jo navijače k navijanju in se za 

dosedanje navijanje in podporo 

zahvaljujejo vsem.

Ptujsko ekipo sestavljajo: 

vratarja Uroš Plajnšek in An-

ton Makharynskyy; igralci: Žan 

Krajnc, Žan Vindiš, Timotej Ple-

teršek, Igor Legčevič, Rok Ri-

bič, Vid Murko, Gašper Pavlič, 

Nejc Ekart, Marijo Majcen, Alen 

Rajh, Luka Rahten, Dalen Dabič 

Simonič, Lovro Bočkaj; trener: 

Furek Sandi; pomočnik trener-

ja: Zvonko Ribič; predstavnika 

ekipe: Jože Krajnc, Peter Golob.

UR

Foto: Bernarda Majcen

Ekipi FC Ptuj Avto Koletnik Nissan

Futsal � DP U-18

Ptujčani v četrtfinalu

1998). Na kadetski tekmi, ki 
je na sporedu v petek ob 20. 
uri, kar mrgoli reprezentanč-
nih kandidatov in selektor 
Saša Prapotnik iz Ormoža bo 
iz prve roke lahko preveril sta-
nje svojih reprezentantov, ki 
jih ob velikonočnih praznikih 
čaka sodelovanje na medna-
rodnem turnirju v Bugojnu. 
Obe ekipi sta doslej ugnali vse 
svoje nasprotnike, med sabo 
pa v celjskem Zlatorogu remi-
zirali 31:31. Zmaga na derbiju 
prinaša potrditev uvrstitve na 
Final 4 in tudi domačinstvo 
le-tega. Ormožani so se v vlo-
gi organizatorja zaključnih 
turnirjev v preteklosti precej 
bolje izkazali kot Celjani, kar 
je tudi povsem normalno, saj 
male sredine bolj živijo in po-
skrbijo za takšne velike dogod-
ke. Glavni adut Ormožanov je 
čvrsta obramba, Celjanov pa 
boljši napad.

Dve leti mlajši rokometaši 
Jeruzalema in Celja se bodo 
pomerili v soboto ob 10. uri. 
Po prvem delu prvenstva vodi-
jo Ormožani (11 točk) s točko 
naskoka pred Celjem in Bre-
žicami Krškim. V prvem delu 
polfinalne skupine so Celjani s 
kar 41:31 ugnali Jeruzalem, ki 
je v tistem času še iskal svojo 
pravo formo. Zdaj je forma ter 
igra ormoških letnikov 1998 
bistveno boljša in ob čvrsti igri 
v obrambi, ki je zaščitni znak 
te ekipe, lahko pričakujemo 
pozitiven rezultat.

Gre za izjemno promoci-
jo slovenskega rokometa pri 
mlajših selekcijah in pričako-
vati je, da bosta tekmi potekali 
v pravem športnem duhu in 
naj zmaga v tem hipu boljši, saj 
so fantje sicer tudi veliki prija-
telji izven rokometnih igrišč in 
tako naj ostane.

ku

Še enkrat se je videlo, da brez igre v obrambi ne moreš nikjer 
računati na točke, kaj šele proti evropskemu Cimosu.



Odense, rojstno mesto sve-
tovno znanega pravljičarja 
Hansa Christiana Andersena, 
je bilo v minulem tednu prizo-
rišče Evropskega prvenstva v 
streljanju z zračnim orožjem. 
Na prvenstvu je nastopala 
11-članska slovenska reprezen-
tanca, ekipa pa je bila sestavlje-
na iz sedmih članov in štirih 
mladincev. Med slednjimi si 
je drugič zapored nastop na 
EP priboril tudi mladi ormo-
ški strelec Jan Šumak, ki je 
na predhodnem prvenstvu na 
Finskem osvojil 18. mesto.

Šumaku ni uspevalo 
najbolje ...

Na Danskem mladi Ormo-
žan ni bil tako uspešen, saj se 
po spremenjenih pravilih, kjer 
se po novem zadetki beležijo 
na decimalne vrednosti, ni naj-
bolje znašel in je osvojil zanj 
skromno 37. mesto. Z dosež-
kom 609,7 kroga pa je za fina-
listi zaostal slabih 10 krogov. 
Njegovi rezultati po serijah so 
bili: 102,1, 99,3, 101,6, 101,5, 
103,3 in 101,9. Če te rezultate 
primerjamo z rezultati po sta-
rem konceptu vrednotenja, do-
bimo: 98, 94, 96, 98, 98, 97, kar 
bi Šumaku s končnim skupnim 
rezultatom s 581 krogi ravno 
tako prineslo slabšo uvrstitev, 
primerljivo s 37. mestom. Po 
nastopu nam je edini udeleže-
nec na EP iz Spodnjega Podrav-
ja zaupal sledeče: „Z nastopom 
nisem zadovoljen. Sicer tehnič-
no gledano samo streljanje ni 
bilo slabo, vendar sami zadet-
ki niso bili tam, kjer sem imel 
občutek, da bi morali biti. Sam 
rezultat je zato bil daleč od mo-
jih sposobnosti in pričakovanj, 
saj so treningi kazali na boljši 
nastop, ampak na dan tekmo-
vanja se tudi nisem najboljše 
počutil. V kongresnem centru 
Arene Fyn je bilo strelišče brez-

hibno, organizator pa je dobro 
poskrbel tudi za nas strelce. 
Vse skupaj pa lahko povza-
mem kot zelo dobro izkušnjo 
za prihodnost.“ Za komentar 
pa smo povprašali tudi Janove-
ga klubskega trenerja SD Kovi-
nar Ormož Stivena Vočanca, 
ki tokrat ni spremljal svojega 
varovanca na Danskem: „Gle-
de samega Janovega nastopa 
lahko komentiram le rezultat 
in še tega težko ocenim, ker 
ne vem, kaj je bilo točno na-
robe na strelni liniji. Drugače 
je bil njegov rezultat res slabši 
od njegovih sposobnosti in 37. 
mesto je manj, kot sva pričako-
vala, vendar je to bila nova veli-
ka izkušnja v njegovi še mladi 
mednarodni karieri. Imava 
začrtano pot in veva, da bova 
le še z bolj trdim delom napre-
dovala, kar nam daje za prav 
tudi spoznanje, da je Jan lani in 
letos, kot edini slovenski mladi-
nec v streljanju z zračno puško, 
uspel doseči normo za EP. Zato 
gledava optimistično naprej in 
ocenjujeva, da je že sam nastop 
na prvenstvu velik uspeh. Ve-
seliva se novih izzivov in lahko 
rečem, da se je Janova strelska 
pot šele začela.“

V finalu mladincev, kjer so 
nova pravila ravno tako po-
skrbela za številne novosti, je 
po dodatnih 20 strelih slavil 
Italijan Lorenzo Bacci z re-
zultatom 204,9 kroga. V kvali-
fikacijah je bil najboljši drugi 
Italijan Simon Weithaler s 
623,7 krogi. Njegov evropski 
in svetovni mladinski rekord 
pa je zdržal le en dan, saj ga 
je v konkurenci članov za dve 
desetinki izboljšal mladi Belo-
rus Ilija Charheika. V obeh 
primerih gre za prve uradne 
rezultate, kjer so dosežki šteli 
na decimalke. Med člani si je 
veliko prednost v kvalifikaci-
jah priboril Italijan Niccolo 
Campriani, najboljši strelec 

na svetu v letu 2012, ki je do-
segel 631,2 kroga. V finalu, kjer 
vseh osem strelcev prične zno-
va z ničle, pa je bil izločen že 
po 12. strelu in osvojil le 6. me-
sto. Po osmem strelu v finalu je 
izločen prvi strelec, nato je po 
dodatnih dveh strelih izločen 
sedmouvrščeni tekmovalec in 
tako vse do zadnjih dveh, 19. in 
20., strela, kjer najboljša finali-
sta odločita zmagovalca. 

Olimpijka Živa Dvoršak 
do prvega članskega 
odličja!

Mlada Ljubljančanka in lon-
donska olimpijka Živa Dvor-
šak je v slovenski reprezentan-
ci veljala za najmočnejšo, kar je 
na Danskem tudi potrdila. 11. 
iz Londona je že pred prven-
stvom bila ena izmed favoritk 
za odličje, čeprav so bili veli-
ka neznanka rezultati, šteti na 
decimalke. Dvoršakova, ki je 
lani na EP na Finskem osvojila 
7. mesto in se uvrstila na OI, 
je s kvalifikacijami opravila 
odlično in bila druga s 616,8 
kroga, čeprav je sama mislila, 
da se zaradi slabšega rezul-
tata, v primerjavi z njenimi 
treningi, sploh ne bo uvrstila 
med najboljših osem. Vodilna 
v kvalifikacijah s 418,0 kroga, 
Srbkinja Ivana Maksimović, pa 
je bila v finalu presenetljivo iz-
ločena kot prva in osvojila le 8. 
mesto. Slovenska ostrostrelka, 
ki jo mnogi označujejo za na-
slednico velikega Rajmonda 
Debevca, pa je v finalu strelja-
la zelo hrabro in bila „poraže-
na“ šele v 18. strelu v troboju 
z Italijanko Martino Pico in 
kasnejšo zmagovalko Avstrijko 
Liso Ungerank. Za končnim 
obračunom za zmago je Dvor-
šakova zaostala za vsega dve de-
setinki. Z bronastim odličjem 
na Danskem je tako mlada slo-
venska strelka dosegla največji 

ženski uspeh slovenskega strel-
stva, njene ambicije pa segajo 
še višje.

Petra Dobravec 
izboljšala naj dosežek 
Majde Raušl

Od preostalih članov sloven-
ske ekipe je zelo dobro nasto-
pala tudi Petra Dobravec in 
finale s 379 krogi zgrešila le za 
las. S 13. mestom pa je izboljša-
la tudi najboljšo slovensko uvr-
stitev članic s pištolo, pred tem 
v lasti Ptujčanke Majde Raušl, 
ki je leta 2009 v Švici z enakim 
rezultatom osvojila 16. mesto, 
pred dvema letoma pa je bila 
v Italiji na EP v Brescii 18. z 
doslej najboljšim rezultatom 
380 krogov. Med mladinci se je 
najvišje uvrstila Katja Vodeb, 
strelka s pištolo, ki je s 369 kro-
gi osvojila 21. mesto.
Rezultati:
Zračna puška mladinci:
1. Bacci Lorenzo, ITA  
204,9 (621,4)
2. Kasper Sergiy, UKR  
204,3 (620,5) 
3. Thomas Alexander, NEM 
184,2 (619,5)
37. Šumak Jan, SLO  
609,7

Simeon Gönc

petek � 8. marca 2013   15Šport, rekreacija

ŽRK Brežice – ŽRK Mercator Tenzor Ptuj 17:22 (7:9)
ŽRK MERCATOR TENZOR PTUJ: Ana Ambrož 3, Doroteja Lah 4, Ste-

fani Pivko, Mia Kopold-Metličar 4, Nika Gavez 3, Eva Sirc, Gabrijela 
Kukovec, Pia Knaus, Katja Belca, Sara Čagran, Lara Čagran 1, Kar-
men Rohitelj 4, Nika Petkoski Hlevnjak, Teja Žibrat, Tinka Valenko 3. 
Trener: Ladislav Sabo

Prvi del tekmovanja so Ptujčanke končale z zmago na gostovanju 
v Brežicah. Zmaga ni bila ogrožena, zato so priložnost za igro dobile 
vse igralke. Žal je dekletom ponesrečen poraz na domačem terenu z 
ekipo iz Rač preprečil boj za uvrstitve od 1. do 6. mesta, čeprav so edi-
na ekipa, ki je premagala vodilno ekipo v skupini – RK Zelene doline 
Žalec – in to kar dvakrat.

tp

Na delu, in to v tujini, so bili tudi najmlajši rokometaši Jeruzale-
ma, ki so se z letniki 2002 do 2005 udeležili mednarodnega turnirja 
v mini rokometu v Ivanič gradu na Hrvaškem. Turnir je bil posvečen 
preminulem mladem rokometašu Antoniju Matijeviču, ki je tragično 
preminil v prometni nesreči. Zbralo se je 22 ekip iz Hrvaške, Bosne in 
Hercegovine ter Ormožani kot predstavnik Slovenije. Po predstavlja-
nju ekip na igrišču je mladim športnikom nekaj besed namenil tudi 
selektor uspešne hrvaške reprezentance Slavko Goluža, ki je povedal, 
da je vesel, da se tako veliko število otrok ukvarja s športom in da je 
v teh kriznih časih družbe bolje, da so otroci na športnih igriščih, kot 
pa da tavajo po ulicah.

Letniki 2002 so na turnirju odigrali pet tekem in prikazali na trenut-
ke odličen, na trenutke pa nekoliko slabši rokomet. Zaradi žal manj-
šega finančnega vložka ekipa ne sodeluje na številnih turnirjih kot 
njihovi predhodniki in slabše predstave lahko pripišemo pomanjkanju 
izkušenj na podobnih turnirjih. Je pa ekipa iz tekme v tekmo napre-
dovala. Letniki 2002 so v močni konkurenci zabeležili dve zmagi in 
tri poraze ter osvojili končno 7. mesto med dvanajstimi ekipami. Za 
Jeruzalem 2002 so zaigrali: Aleš Zemljič, Žiga Herga Rizman, Gašper 
Cvetko, Denis Škrinjar, Blaž Fergola, Rok Rubin, Žiga Borko, Maj Voršič 
in trener Jernej Kosi. Ekipo aprila čaka novo sodelovanje na turnirju 
na Hrvaškem, kjer pa bodo fantje že zaigrali veliki rokomet v konku-
renci najmočnejših hrvaških klubov.

Turnir je potekal tudi v konkurenci letnikov 2004, kjer so Ormožani 
nastopili z večinoma fanti letnika 2005, ki marljivo trenirajo ob sredah 
v Športni dvorani Hardek. Ekipa je v konkurenci 10 ekip po štirih po-
razih osvojila 9. mesto. Fantje so iz tekme v tekmo vidno napredovali 
in na vsaki tekmi dosegli več zadetkov ter vse boljše opravljali svoje 
naloge v obrambi. Ob tem so večkrat dodobra nasmejali svoje trenerje 
in starše, kar pa je povsem običajno pri takšni starosti otrok. Iz arhiva 
smo potegnili podatek, da je na primer danes izjemno uspešna selek-
cija letnikov 1998 pred sedmimi leti v Varaždinu svojo prvo tekmo v 
mini rokometu izgubila s kar 24:1. Ob marljivem delu in kakovostnem 
trenažnem procesu pa je do danes osvojila že tri naslove državnih 
prvakov v mini rokometu in velikem rokometu. Ekipo najmlajših Jeru-
zalema so sestavljali Tjaš Notersberg, Aljaž Breznik, Dino Kralj, Žiga 
Zadravec, Domen Rajh, Val Voršič, Luka Štumberger in Erik Prašnič-
ki. Najmlajše Ormožane že kaj kmalu ob velikonočnih praznikih čaka 
novi turnir v mini rokometu.

Pohvaliti je treba kakovost turnirja in organizacijo turnirja v Ivanič 
gradu, ki je bila res na vrhunski ravni. Posebej čestitke si zaslužijo 
sodniki, ki so odlično opravili svojo nalogo, ki je bila zagotovo najtežja.

Uroš Krstič

Strelstvo � EP z zračnim orožjem 10 m – Odense

Jan Šumak 37., Živa Dvoršak bronasta

Košarka � Šolski šport

Zmaga za OŠ Markovci

Foto: Ahiv SZS

Olimpijka Živa Dvoršak je na 
Danskem zadnji dan tekmo-
vanja poskrbela za slovenski 
vrhunec prvenstva in s 3. me-
stom osvojila svoje prvo veliko 
člansko odličje.

Rokomet � Mlajše selekcije

Zmaga Ptujčank v Brežicah

Mini rokomet 

Jeruzalem na delu v tujini

Foto: Arhiv šole

Ekipa starejših deklic OŠ Olge Meglič

Rokometaši ptujske gimnazije so v sredo, 27. 2., v celjski dvorani 
Golovec več kot dostojno predstavili Gimnazijo Ptuj, saj so v zelo moč-
ni konkurenci osvojili 1. mesto na polfinalnem turnirju v rokometu za 
dijake. Premoč so morale priznati Prva gimnazija iz Celja, Ekonomska 
šola Celje in Škofijska Gimnazija Maribor. S tem so ptujski gimnazijci 
dosegli zgodovinski uspeh, saj so se tretjič zapored uvrstili na finalni 
turnir štirih najboljših šolskih ekip!

ur

Rokomet � Šolski šport

Ptujski gimnazijci tretjič 
zapored v finalu

Foto: Arhiv šole

Foto: Arhiv kluba

OŠ Olge Meglič, sicer znana organizatorka šolskih športnih 
tekmovanj, predvsem v košarki, je 25. 2. v svoji športni dvora-
ni gostila medobčinsko tekmovanje OŠ v košarki za učenke le-
tnika 2000 in mlajše. Medobčinske prvakinje so postale mlade 
košarkarice iz Markovcev, ki so v finalu tesno, le s točko razlike, 
ugnale OŠ Majšperk. Obe ekipi sta si s tem priborili vozovnico 
za področno tekmovanje.

Rezultati: 
polfinale: Olge Meglič – Markovci 12:25, Ljudski vrt – Maj-

šperk 20:30;
tekma za 3. mesto: Olge Meglič – Ljudski vrt 15:19;
tekma za 1. mesto: Markovci – Majšperk 22:21.
Končni vrstni red:
1. OŠ Markovci 
2. OŠ Majšperk
3. OŠ Ljudski vrt
4. OŠ Olge Meglič

tp
Na Ptuju je v petek, 1. 3., potekal polfinalni turnir državne-

ga prvenstva osnovnih šol v košarki. Starejše deklice so turnir 
odigrale na OŠ Olge Meglič. V konkurenci treh ekip je dobro 
nastopila ekipa domače osnovne šole, ki je zasedla 2. mesto. S 
tem dosežkom so Ptujčanke v skupni razvrstitvi na državnem 
prvenstvu osvojile končno 8. do 12. mesto.

Rezultati: OŠ Olge Meglič – OŠ Bratov Letonja 42:38, OŠ Bra-
tov Letonja – OŠ Tabor 1 42:56, OŠ Olge Meglič – OŠ Tabor 1 
28:43.

Vrstni red:
1. OŠ Tabor
2. OŠ Olge Meglič
3. OŠ Bratov Letonje
OŠ Olge Meglič: Ivana Ilec, Lina Širec, Tina Širec, Nuša Puž, 

Vanessa Petek, Teja Žibrat, Tjaša Galič, Barbara Gaiser, Mia Mešl, 
Ema Zelenko, Špela Hlupič, Vida Julija Janžekovič. Trener: Du-
šan Lubaj.

ur

Košarka � Šolski šport

2. mesto za OŠ Olge Meglič



Osnovne sestavine krem 
v kozarcih so rumenjaki, 
sladkor in mleko. Nekatere 
še dodatno rahljamo s trdim 
snegom beljakov ali s tolče-
no sladko smetano. Kreme v 
kozarcih lahko zgostimo z že-
latino ali s škrobom. Od želati-
ne lahko uporabimo želatino 
v listih, uparimo lahko liste 
želatine, ki hkrati vplivajo na 
barvo in okus kreme, ali mle-
to želatino. Ne glede na to, ali 
uporabimo želatino v listih ali 
mleto, jo pred uporabo vedno 
namočimo v hladno vodo. Da-
nes kreme v kozarcih vse po-
gosteje zgostimo tudi s škro-
bom. Lahko uporabimo čisti 
jedilni škrob ali celo pšenično 
moko.

Če pripravljamo kreme 
v kozarcih z želatino, jih v 
osnovi pripravimo tako, da 
rumenjake in sladkor penasto 
umešamo in prilijemo vrelo 
mleko. Mleko lahko odišavi-
mo z vaniljevim sladkorjem, 
cimetovo ali vaniljevo palčko 
in nato posodo postavimo 
nad soparo in kremo meša-
mo tako dolgo, da naraste 
in se zgosti. Zgoščeni kremi 
dodamo namočeno želatino, 
rahlo premešamo in po želji 
kremo izboljšamo z dodatki 
sadja, kock pečenega biskvita, 
suhim sadjem in podobnimi 
dodatki. Še toplo kremo nali-
jemo v primerne steklene ko-
zarce in pustimo, da se ohladi 
in strdi. Preden tako pripra-
vljene kreme ponudimo, jih 
dodatno okrasimo.

Pri kremah v kozarcih, ki jih 

pripravljamo z želatino, kre-
me po tem, ko smo ji dodali 
želatino, ne smemo postaviti 
nad soparo, ker želatina izgu-
bi velik del svoje vezivnosti. 
Če kremam v kozarcih, ki smo 
jih zgostili z želatino, dodamo 
še tolčeno smetano, jo vedno 
dodamo in dobro preme-
šamo, ko se krema že rahlo 
gosti, oziroma skoraj ohladi. 
Če jo dodamo prej, se krema 
proti vrhu dvigne in je zgornji 
del bolj rahel, spodnji del pa 
gostejši, ker se del sestavin se-
sede na dno.

Pri kremah v kozarcih, ki jih 
zgostimo s škrobom in moko, 
škrob in moko najprej zmeša-
mo v manjši količini hladnega 
mleka, ki ga vzamemo od ce-
lotne količine. Posebej prav 
tako penasto umešamo rume-
njake in sladkor in jim doda-
mo še gladko premešan škrob 
ali moko in vse sestavine za-
kuhamo v vrelo mleko. Nato 

kremo kuhamo na štedilniku 
tako dolgo, da se rahlo zgosti. 
Gosto tekočo takoj nalijemo v 
pecljate steklene kozarce in 
kremo ohladimo. Tako pripra-
vljene kreme pogosto izbolj-
šamo s stopljeno čokolado, 
kakavom, lešniki, pistacijami, 
kostanji in podobnimi dodat-
ki. Preden tako pripravljene 
kreme ponudimo, jih prav 
tako okrasimo s stepeno slad-
ko smetano, koščki čokolade, 
kandiranim sadjem in podob-
nimi dodatki.

Kreme v kozarcih so pri-
ljubljen mrzli deserti v vseh 
letnih časih. Mnoge imajo že 
staro izročilo, katerih se še 
dan danes vsi razveselimo. 
Tako še vedno radi pripra-
vljamo kremo v kozarcu, ki 
je zgoščena z malo moke in 
koruznega škroba. Čokolada, 
vanilja in kava so še vedno naj-
pogostejši okusi krem v ko-
zarcih. Prav tako priljubljene 

kombinacije so zgoščena kre-
ma s škrobom in obogatena s 
čokolado in skuto. Vse kreme 
v kozarcih, ki jim izboljšujemo 
okuse s skuto, večjim deležem 
orehov ali kostanjev, se hitro 
strdijo in so tudi primerne za 
nadevanje.

Kreme v kozarcih pa pripra-
vljajo tudi drugod v svetu, tako 
je v Ameriki znana karamelna 
krema v kozarcih, v Franciji 
pripravljajo malinovo kremo, 
zrahljano s smetano, v Nem-
čiji je znana vinska krema v 
kozarcih s suhimi slivami. Pri 
nas pa kreme v kozarcih pri-
pravljamo z okusom, čokola-
de, vanilje, lupinastega sadja, 
kot so orehi, lešniki, mandlji, 
z dodatkom kandiranega sad-
ja, karamele in svežega sadja. 
Kreme v kozarcih pa lahko 
spreminjamo po lastnem oku-
su in željah, če imamo dober 
osnovni recept.

Vaniljevo kremo v kozar-
cih pripravimo tako, da tri 
rumenjake in 10 dekagramov 
sladkorja penasto umešamo, 
dodamo 5 dekagramov čiste-
ga škroba, ki ga premešamo 
v enem decilitru mleka. 4 de-
cilitre mleka v večji posodi na 
štedilniku skuhamo. Ko mle-
ko zavre, odstavimo in vanj 
vlijemo pripravljeno mešani-
co iz rumenjakov, sladkorja 
in škroba. Dobro premešamo 
in kremo na štedilniku zavre-
mo. Kremo odstavimo in še 
vroči postopoma dodajamo 
trdi sneg, ki smo mu dodali 5 
dekagramov sladkorja. Kremo 
do mlačenega ohladimo in ji 
dodamo dva decilitra tolčene 
sladke smetane. Kremo lahko 
izboljšamo s čokolado, kaka-
vom, orehi. Lahko pa smetano 
zamenjamo z dodatkom jogur-
ta. Kremi pa lahko dodamo 
tudi 15 dekagramov skute. Še 
preden se popolnoma ohladi, 
jo nadevamo v steklene kozar-
ce in pred serviranjem deko-
riramo.

Vlado Pignar

Povzročitelj demodikoze 
pri psih je demodex canis. 
To je zunanji zajedavec, ki ga 
uvrščamo med garjavce. Telo 
ima podolgovato, s štirimi 
pari kratkih okončin, ki so 
na prednjem delu telesa in 
se končujejo s topimi kavlji. 
Naseljuje dlačne mešičke in 
kožne žleze pri psih. Samica 
leže jajčeca v dlačne mešič-
ke in tam se preko ličinke 
in nimfe razvijejo v odrasle 
zajedavce v 18 do 24 dnevih. 
Pri mnogih psih je demodex 
stalni prebivalec na koži in 
ne povzroča težav oziroma 
bolezni. Bolezen izbruhne kot 
posledica oslabljene imunosti 

oz. ko pride do padca odpor-

nosti živali. Najpogosteje se 

pojavi v starosti 3 do 15 mese-

cev. Klinični znaki so rdečina 

po koži glave, okoli ust in oči 

pogosto izpada dlaka. Tudi na 

hrbtu lahko opazimo omejena 

rdečkasta mesta brez dlake. V 

začetku ni opaziti pretiranega 

srbenja. Bolezen pri zelo mla-

dih psih imenujemo juvenilna 

demodikoza in dostikrat mine 

sama po sebi in žival spontano 

ozdravi. Komplikacija bolezni 

pri mladih živalih pogosto 

nakazuje na težke razmere, v 

katerih je kužek živel. Najver-

jetneje izbruhne pri psih, ki 

so kupljeni od preprodajalcev 

Foto: arhiv

Čokoladna krema

Tačke in repki

Demodikoza – kožna 
zajedavska bolezen psov
Veterinarji opažamo porast kožne zajedavske in zelo trdovratne bolezni pri psih, in 
to predvsem pri lovskih psih, pri kratkodlakih brahiocefalnih pasmah, to so pasme s 
kratkimi gobčki: mops, francoski buldog, angleški buldog, bokser, bostonski terier, pri 
mastifih, predvsem bordojskih dogah, bulmastifih, kratkodlakih terierjih, predvsem pri 
bulterierjih, stadfordskih terierjih, pitbulih in ostalih. Težave nastajajo največkrat zara-
di prepoznega ukrepanja lastnikov, izrazite povezanosti bolezni z imunskim sistemom 
živali in ob pogostih ponovnih izbruhih bolezni.

Kuharski nasveti

Kreme v kozarcih
Kreme so rahle in nežne jedi, ki jih lahko uporabimo kot nadev sladicam, jih serviramo 
kot samostojne jedi ali z njim dopolnjujemo in izboljšujemo različne sladke jedi. Gle-
de na to, kako jih pripravljamo, jih delimo na kreme v kozarcih in kreme za prelive in 
nadeve. Samostojne slaščice so le kreme v kozarcih. Ponudimo jih kot hladne sladice, 
dekorirane in okrašene s smetano, sadjem in drugimi sladkimi izdelki.
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Vprašanja v zvezi z nego 
in zdravjem hišnih ljubljen-
čkov pošljite na naslov:  
nabiralnik@radio-tednik.si ali 
po pošti na: Uredništvo Šta-
jerskega tednika, Raičeva 6, 
2250 Ptuj, za Tačke in repke.

Sprejem uredbe glede 
zahtevnosti objektov

Vlada je 28. februarja 2013 
sprejela Uredbo o razvrščanju 
objektov glede na zahtevnost 
gradnje. Nova uredba raz-
vršča objekte na zahtevne, 
manj zahtevne, nezahtevne 
in enostavne objekte. S spre-
jemom uredbe se odpravlja 

administrativne ovire investitorjev pri pridobivanju gradbene 
dokumentacije. Po objavi uredbe in po vstopu v veljavo bo 
investitorjem omogočeno, da v skladu z zahtevami Zakona o 
gradnji objektov poenostavijo in pohitrijo postopek pridobitve 
gradbenega dovoljenja.

Za kmetijstvo je pomembno, da se za določene objekte poeno-
stavi začetek gradnje, posebej za manjše objekte, ki so vezani na 
manjše kmetije. Na teh kmetijah je obseg proizvodnje manjši.

Pomembno določilo uredbe je, da enostaven objekt ne potre-
buje gradbenega dovoljenja. Za nezahtevne objekte se izda grad-
beno dovoljenje, ki ne vsebuje projektne dokumentacije. Za manj 
zahtevne objekte se izda gradbeno dovoljenje na podlagi izdelane 
projektne dokumentacije. Uredba tudi določa, kaj se šteje za vzdr-
ževanje objekta, ki se lahko izvede brez upravne odločbe. V uredbi 
pa so zajeta tudi splošna pravila umeščanja objektov v prostor.
1. Objekt za rejo živali (enoetažni objekt, namenjen reji živali)

Nezahteven objekt – stavbe, površina nad 40 m2 do vključno 
100 m2, ter ribogojnice, prostornina od 250 m3 do vključno 2000 
m3 (gradbeno dovoljenje brez projektne dokumentacije).

Enostavni objekti – stavbe; površine do vključno 40 m2, čebel-
njak: višina praviloma do vključno 4,5 m, in ribogojnice: prostorni-
na do vključno 250 m3 (brez gradbenega dovoljenja).
2. Pomožni kmetijsko-gozdarski objekt (objekt, namenjen 
kmetijski pridelavi, gozdarskim opravilom in vrtnarjenju).

Nezahteven objekt – stavbe: površina nad 40 m2 do vključno 
150 m2 in višina nad 5 m do vključno 6 m. Stolpni silosi: višina 
nad 5 m do vključno 10 m, gradbeno-inženirski objekti, višina nad 
5 m do vključno 10 m. Dvojni kozolci (toplarji), površina nad 40 
m2 do vključno 150 m2 (gradbeno dovoljenje brez projektne do-
kumentacije).

Enostavni objekti – stavbe: površina do vključno 40 m2 in viši-
na do vključno 5 m. Stolpni silosi: višina do vključno 5 m. Gradbe-
no inženirski objekti: višina do vključno 5 m. Gozdne prometnice: 
vse dvojni kozolci (toplarji): površina do vključno 40 m2 (brez grad-
benega dovoljenja).
3. Objekti za kmetijske proizvode in dopolnilno dejavnost

Nezahteven objekt – površina do vključno 80 m2 (gradbeno 
dovoljenje brez projektne dokumentacije).

To se le glavni poudarki iz uredbe, ki pa bodo v kmetijskih pro-
izvodnji lahko omogočili izvedbo investicij v izgradnjo objektov, ki 
jih na manjših kmetijah potrebujemo za ohranitev in razvoj proi-
zvodnje.

Kmetijska svetovalna služba
KGZS Zavod Ptuj

Peter Pribožič, univ. dipl. ing. zoot.

Kmetijska svetovalna služba

Foto: Emil Senčar

in so pred prodajo živeli v ne-
ustreznih higienskih razme-
rah. Pri takih preprodajalcih 
prihaja na majhnem prostoru 
do stika psov najrazličnejših 
pasem, starosti, pripeljanih z 
najrazličnejših koncev. Zaradi 
slabih higienskih pogojev, ne-
redne in neustrezne prehrane 
in stresa, ki so mu take živalce 
izpostavljene, se na tak način 
okužijo z demodexom in ka-
sneje, ko so že pri novih lastni-
kih, lahko bolezen izbruhne z 
vso močjo oz. generalizirano 
obliko bolezni. O generalizi-
rani demodikozi govorimo, ko 
je prizadeta več kot polovica 
telesa živali. V takih primerih 
je bolezen lahko usodna za 
psa. Koža živali je poškodova-
na, rdeča, krvava, razpokana. 
Pojavi se sekundarna infekcija 
kože z najrazličnejšimi bakte-
rijami, ki povzročijo gnojno 
vnetje kože, piodermijo, ki 
nevarno zajame globlje plasti 
kože, bolezen spremlja močno 
neprijeten vonj. Kužek dobi 
visoko temperaturo, preneha 
jesti, in če ni pravočasnih in 
udarnih zdravstvenih ukre-

pov, obstaja velika nevarnost, 

da pogine. Bolezen potrdimo 

s pregledom globokih ostruž-

kov kože, v katerih najdemo 

odrasle parazite in njihove 

razvojne oblike. Potrebna je 

dalj čas trajajoča terapija z an-

tibiotiki, izbranimi na podlagi 

laboratorijskega izvida brisa 

kože in antibiograma. Prav 

tako je potrebna redna več-

kratna in po protokolu opra-

vljena dezinsekcija psa. To po-

meni tretiranje psa lokalno po 

spremenjenih mestih na koži 

z zdravilno insekticidno teko-

čino. Ker gre za hud strup, je 

strokovno in potrebno, da to 

ambulantno opravi izkušen 

veterinar oziroma veterinar-

ski asistent.

Demodikoza je nevarna, 

ponovitev in zapletov polna 

bolezen. Zdravljenje je treba 

vzeti skrajno resno, sprijazniti 

se je treba z dolgotrajno tera-

pijo, ki z izkušenim veterinar-

jem in vestnim lastnikom psa 

vsekakor privede do popolne 

ozdravitve.

Emil Senčar, dr. vet. med.



Maligni melanom je raka-

vo obolenje, ki vznikne iz 

pigmentnih celic ali melano-

citov. Te celice se nahajajo 

v številnih organih našega 

telesa, največ pa jih je v koži, 

zato se tudi maligni melanom 

večinoma pojavlja na koži. Šte-

vilo na novo obolelih iz leta 

v leto narašča in ker vemo, 

da je maligni melanom naj-

nevarnejši kožni tumor, je to 

zelo zaskrbljujoč podatek. A 

za preprečevanje in pravoča-

sno odkrivanje bolezni lahko 

veliko naredimo sami. Že res, 

da pri vzniku melanoma po-

membno vlogo igrata gene-

tika in tip polti, na kar žal ni-

mamo vpliva, a obstajajo tudi 

dokazi, da na njegov nastanek 

pomembno vpliva ultravijo-

lično sevanje, na katerega pa 

lahko sami izdatno vplivamo. 

Trenutne teorije povezujejo 

nastanek melanoma bolj z 

večkratnimi, ponavljajočimi 

se sončnimi opeklinami zlasti 

v mladosti, manj pa s skupno 

vsoto prejetih ultravijoličnih 

žarkov. Zato pazimo, da nam 

kože ne opeče. Najenostavne-

je in najceneje to naredimo 

tako, da se sončnim žarkom 

izogibamo v času, ko so ti naj-

močnejši; med 10. in 16. uro. 

Če pa to ni mogoče, pa poskr-

bimo za ustrezno zaščito, bo-

disi z obleko in pokrivali ali pa 

z različnimi kremami.

Večje tveganje za bolezen 

nosijo tudi ljudje, ki imajo na 

svojem telesu veliko število 

pigmentih znamenj (žarg. le-
potičnih pik), čeprav maligni 

melanom največkrat vznikne 

v zdravi koži. Pri moških ma-

ligni melanom največkrat naj-

demo na hrbtu, pri ženskah 

pa na spodnjih okončinah. 

Kožne spremembe, ki so su-

mljive za maligni melanom 

in morajo zato vzbuditi našo 

posebno pozornost, so: hi-
ter nastanek nove kožne 
spremembe, sprememba 
ni simetrična, je neobičaj-
ne barve, v isti kožni spre-
membi vidimo več barvnih 
odtenkov (rjava, siva, črna, 
modra, rdeča), od okolice je 
nejasno omejena, velik pre-
mer kožne spremembe (> 6 
mm) ali hitra rast, dvignje-
nost spremembe nad okol-
no kožo, srbenje, bolečina, 

spontano krvavenje in sla-
bo ter počasno celjenje.

Opisane kožne spremembe 

je treba zaradi razjasnitve nji-

hove narave pokazati zdravni-

ku. Če pridemo do ustrezne 

obravnave dovolj zgodaj, ko je 

maligni melanom še v fazi po-

vršinskega širjenja, je bolezen 

s preprosto operacijo povsem 

ozdravljiva. Če pa odlašamo 

in do strokovne pomoči pri-

demo šele v fazi navpične ra-

sti tumorja, pa obstaja velika 

verjetnost, da je že prišlo do 

zasevkov. V tem primeru je 

zdravljenje mnogo bolj kom-

pleksno, prognoza pa kljub 

temu ostaja slaba.

Že res, da je na senčnih de-

lih še moč najti zaplate snega, 

a kot bi trenil, bo pred vrati 

pomlad in za njo novo poletje. 

Sončni žarki bodo v priho-

dnjih tednih in mesecih vse 

pogosteje našli pot do naše 

kože. Poskrbimo, da bo razva-

janje s sončnimi žarki varno. 

Ob času, ki ga bomo vložili v 

delo na prebujajoči se naravi, 

si vzemimo čas zase ter poglej-

mo, ali ni vzbrstelo kaj tudi na 

naši koži.

Matej Serdinšek, dr. med.
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Zdravstveni nasvet

Maligni melanom – tihi ubijalec
Divji ples pustnih demonov je tudi letos pregnal zimo. Tako belino snežne odeje mestoma že zamenjuje belina prvih 
znanilcev pomladi. S slednjo pa bodo dnevi postali še daljši in sonce še močnejše. Vem, da po dolgi in sivi zimi še kako 
prija nastaviti lice toplim sončnim žarkom, a bodimo pri tem previdni, saj na našo neprevidnost preži tihi ubijalec – 
maligni melanom.

Vir: http://flplahore.blogspot.com/2012/09/precancerous-skin-lesions-and-skin.html

Asimetrična oblikovanost, nepravilni robovi in raznobarvnost ma-
lignega melanoma.

(Ne)prijavljeno posilstvo
Bredina prijateljica je bila posiljena, a po-

silstva ni prijavila, saj se je bala sramote v 
domači vasi, ker bi takoj vsi o tem govorili 
in krivili njo, da je sama kriva, saj se izzival-
no oblači in vede. Ali je ravnala prav?

Res je, da je žal naša »kultura« takšna, da 
je žrtev posilstva ponižana in osramočena, posiljevalci pa še 
mnogokrat kaznovani niso. Verjetno Bredina prijateljica raz-
mišlja v kontekstu takšne, nesprejemljive »družbene prakse« 
in se je odločila, da posilstva rajši ne prijavi. Tako bo sicer ob-
varovana tega, da bi v ožji okolici »slovela« kot lahka ženska, 
a bo ponovno še en posiljevalec ušel minimalni kazni, ki jih 
za takšna dejanja predpisujejo naši zakonodajalci in izrekajo 
pravosodni organi – tako namreč kažejo statistični podatki. 
Tako bodo imeli dober razlog za pogum tudi tisti, ki še meje 
nasilja niso prekoračili.

Raziskave so v tujini odkrile še bolj grozovito dejstvo, da 
večina policistov vidi posilstvo šele takrat, ko je ženska kr-
vava in poškodovana, ko se je upirala dovolj agresivno, ko 
je bilo prisotno tudi orožje ipd., saj je vse, kar je manj kot to, 
le nesporazum, ki se je končal z ene strani (seveda s strani 
ženske) z nezaželenim spolnim odnosom.

Če je res, da je morda prijavljeno šele vsako četrto posil-
stvo in da je med temi obsojen na minimalno kazen morda le 
vsak četrti storilec, ni čudno, da se v svetu vedno bolj poja-
vljajo protestni zbori žensk proti diskriminaciji žensk in proti 
pogromu nad žensko seksualnostjo.

V tujini so protesti množični, pri nas pa še vedno v javnosti 
vsa ta dejanja pometamo pod preprogo, se z njimi celo spri-
jaznimo kot takšnimi, kot so in nekih množičnih »Slutwalkov« 
še nisem zasledil.

Breda pa naj prijateljico prepriča, da ne glede na vse po-
silstvo prijavi in s tem prepreči kakšno novo početje istega 
storilca.

mag. Bojan Šinko

Duševno zdravje

Viri: Kansky A, Miljković J, et 
al. Kožne in spolne bolezni, 2. 
dopolnjena izd. Ljubljana: Zdru-
ženje slovenskih dermatovenero-
logov, 2009.

http://flplahore.blogspot.
com/2012/09/precancerous-
skin-lesions-and-skin.html

http://www.afraidtoask.com/
skinCA/skinwarning.html

Prejeli smo

Javni poziv zastopnikov pacientovih 
pravic za ureditev razmer v zdravstvu

Vsi slovenski zastopniki pa-
cientovih pravic (zastopniki) 
smo zaskrbljeni in ogorčeni 
nad razmerami v zdravstvu, ki 
v zadnjem obdobju ogrožajo 
kakovost zdravljenja pacientov 
oziroma bolnikov ter ostalih 
uporabnikov zdravstvenih sto-
ritev (uporabniki zdravstvenih 
storitev). Tudi iz prakse našega 
dela s tistimi pacienti, ki jim 
svetujemo, pomagamo in jih za-
stopamo v postopkih domnev-
nih kršitev pacientovih pravic, 
so najbolj očitne kršitve pravi-
ce do dostopa do zdravstvene 
oskrbe in zagotavljanja pre-
ventivnih storitev, pravice do 
primerne, kakovostne in varne 
zdravstvene oskrbe in pravice 
do spoštovanja pacientovega 
časa, ki so samo 3 od skupaj 
14 pacientovih pravic, ki so 
našim pacientom zagotovljene 
v skladu z določili Zakona o 
pacientovih pravicah (ZPacP), 
ki v Sloveniji velja že peto leto. 
Zastopniki se že srečujemo s 
povečanjem števila nezadovolj-
nih in prizadetih uporabnikov 
zdravstvenih storitev, ki izraža-
jo nestrinjanje z vedno večjo 
nedostopnostjo zdravstvenih 
storitev (nekatere ambulante 
se že zapirajo), katerih kvaliteta 
se zmanjšuje (v medicini se po 
podatkih pacientov in zdravni-
kov, začenjajo uporabljati manj 

kvalitetni in cenejši materiali, 
določenih zdravil ni več na za-
logi in ni več denarja za njihov 
nakup), na same zdravstvene 
storitve pa morajo pacienti 
čakati v nerazumno dolgih ča-
kalnih vrstah, ki niso skladne 
z določili ZPacP, Uredbo o po-
slovanju z uporabniki v javnem 
zdravstvu in Pravilnikom o naj-
daljših dopustnih čakalnih do-
bah za posamezne zdravstvene 
storitve in o načinu vodenja ča-
kalnih seznamov. Po podatkih 
Inštituta za varovanje zdravja z 
dne 1. 1. 2013 je nad dopustno 
čakalno dobo na prvi ambulan-
tni pregled čakalo 5782 bolni-
kov, kar je skoraj 80 % čakajočih 
več kot v enakem obdobju pre-
teklega meseca.

Uporabniki zdravstvenih sto-
ritev so zaradi finančnih rezov 
in drugih, predvsem organi-
zacijskih težav izvajalcev zdra-
vstvenih storitev, predvsem 
javnih zdravstvenih zavodov, 
že ogroženi. Zastopniki zato 
vsestransko podpiramo gospo 
Mojco Senčar, predsednico Slo-
venskega združenja za boj pro-
ti raku dojk Europa Donna, ki 
javno zahteva, da se problemi v 
zdravstvu nehajo reševati v ško-
do bolnikov. Tudi zastopniki po-
zivamo civilno družbo ter dru-
štva in organizacije na podro-
čju zdravstva, da organizirano, 

združeno in enotno čim prej 
podprejo skupna prizadevanja 
za ohranitev vsaj dosedanje 
ravni pravic uporabnikov zdra-
vstvenih storitev ter nastopijo 
proti pretiranim varčevalnim 
omejitvam v zdravstvu, zaradi 
katerih je ogroženo delovanje 
bolnišnic, zdravstvenih domov 
in koncesionarjev. Zastopniki 
hkrati menimo, da bi bilo tre-
ba varčevalne ukrepe najprej 
usmeriti v še učinkovitejšo 
organizacijo dela z namenom 
večje propustnosti pri čakalnih 
vrstah in prijaznejšim sistemom 
naročanja pacientov, ki bi jih 
lahko elektronsko umeščali v 
čakalne vrste že pri napotitvi 
in s tem prihranili dragoceni 
čas tako njim kot administra-
tivnemu kadru pri izvajalcih 
zdravstvenih storitev. S svojimi 
nekajletnimi izkušnjami in po-
znavanjem razmer v zdravstvu 
želimo predvsem z vidika upo-
rabnikov zdravstvenih storitev 
biti bolj vključeni v oblikovanje 
zdravstvene politike v naši dr-
žavi.

Vodstva bolnišnic v teh dneh 
javno opozarjajo na velike po-
manjkljivosti v kakovosti in 
varnosti zdravstvenih storitev, 
predvsem na slabšo kakovost 
obravnav pacientov zaradi 
zmanjšanja obsega delovnih 
ur zdravnikov in medicinskega 

osebja in ponekod še vedno pre-
dolgih čakalnih dob na operaci-
je, in kot sporočajo, je okrnjeno 
tudi uvajanje novih metod di-
agnostike in zdravljenja. Zgro-
ženi smo nad njihovo izjavo v 
javnosti, ko naj bi letos samo v 
UKC Ljubljana zaradi denarnih 
omejitev odrekli zdravstveno 
obravnavo približno 3000 pa-
cientom. Opozarjajo tudi, da so 
se po slovenskih bolnišnicah že 
začele zapirati ambulante, ki so 
predrage, da bi jih bolnišnice s 
sedanjim obsegom sredstev lah-
ko še financirale. V medijih je 
bilo zaznati tudi namero zdru-
ževanja manjših bolnišnic v 
večje sisteme. Paciente je upra-
vičeno strah, da se jim bo tako 
občutno okrnila dostopnost do 
večine zdravstvenih storitev, ki 
jih lahko sedaj koristijo v kraju 
bivanja, ki je praviloma na peri-
feriji države. Zgolj obljuba od-
govornih, da bodo poskrbeli, da 
bodo pacienti v danih razmerah 
korektno oskrbljeni, nam ne 
zadošča. Vsi vemo, da je upo-
rabnik zdravstvenih storitev 
najšibkejši člen v zdravstvenem 
sistemu in še več, da je bolan 
človek prepuščen teku razmer 
in dogajanja v zdravstvu, da še 
ne zna biti zahteven v uveljavlja-
nju svojih pravic ter se posle-
dično v nemoči prepusti toku 
dogodkov. S takim stanjem se 

zastopniki nikakor ne strinja-
mo. V posmeh temu je prav v 
teh dneh v javni razpravi novela 
ZPacP, ki prinaša nekaj novosti 
in izboljšav za uporabnike zdra-
vstvenih storitev. Če bodo spre-
membe in dopolnitve ZPacP 
sprejete, bo po uveljavitvi novih 
določil ZPacP vsak izvajalec mo-
ral poskrbeti, da bodo vsakemu 
pacientu prvi specialistični pre-
gled opravili najpozneje v 30 
dneh. Poleg tega naj bi čakanje 
na obravnavo v ordinaciji ne 
smelo preseči 60 minut.

Tudi zastopniki menimo, da 
zdravstvena oskrba uporabni-
kov zdravstvenih storitev trpi 
zaradi izvajanja varčevalnih 
ukrepov. Pridružujemo se mne-
nju odgovornih menedžerjev v 
zdravstvu, da je sistem javnega 
naročanja zdravil in zdravstve-
nega materiala nedodelan in 
zastarel ter nujno potreben ko-
renitih sprememb. Birokratske 
in vse večje administrativne 
ovire pri izvajanju zdravstve-
ne oskrbe se lahko rešujejo s 
poenostavitvijo informacijske 
podpore in na način, ki ne bo 
dodatno časovno obremenjeval 
zdravstvenega osebja.

Podpiramo tudi nedavno 
objavljeno pismo Sindikata dru-
žinskih zdravnikov PRAKTIK.
UM, v katerem le-ti opozarjajo 
na številne negativne posledice 
krčenja sredstev za zdravstvo in 
se predvsem strinjamo z njiho-
vo zahtevo po krepitvi primar-
ne zdravstvene dejavnosti in s 
tem posledično zmanjševanjem 
števila napotitev na sekundar-
no raven. Nadalje podpiramo v 
prejšnjem mesecu javno obja-
vljeno zahtevo Civilne iniciative 
zdravnikov javnega zdravstva, ki 

prav tako zahtevajo transparen-
tno javno zdravstvo v Sloveniji.

Nadaljevanje krčenja zdra-
vstvenih pravic bo povečalo 
število njihovih kršitev ter pri-
zadelo predvsem ljudi, ki živijo 
na robu socialnega minimuma. 
Premožni z več denarja teh pra-
vic niti ne potrebujejo, ker si že 
danes lahko zdravljenje omislijo 
v tujini ali najdejo ostale alter-
nativne načine preskakovanja 
čakalnih vrst. Premožni načelo-
ma ne obiskujejo pisarn zasto-
pnikov. Sicer pa zastopniki opa-
žamo, da se aktualni problemi 
slovenskega zdravstva odražajo 
tudi v terapevtskem odnosu 
bolnik–zdravnik v smislu večjih 
komunikacijskih zapletov in ne-
zadostnem načinu zdravstvenih 
obravnav.

Zastopniki razumemo težko 
finančno situacijo naše države, 
vendar se nikakor ne moremo 
strinjati, da se finančni ukrepi 
odražajo v krčenju že znatno 
skrčenih pravic uporabnikov 
v zdravstvu. Pozivamo vodstvo 
države in predvsem novo nasta-
jajočo oblast ter vse udeležence, 
ki imajo ključno vlogo v obliko-
vanju politik v zdravstvu, da 
brez odlašanja resno razmislijo 
o nastali situaciji ter s primerni-
mi in takojšnjimi ukrepi zagoto-
vijo obstoj pravic uporabnikov 
zdravstvenih storitev vsaj na do-
sedanji ravni. Mnenja smo, da se 
krčenja sredstev lahko opravijo 
na nekaterih drugih področjih, 
nikakor pa ne na področju, ki 
človeku omogoča ohranjanje 
zdravja.

Viktor Pilinger, 
univ. dipl. iur.,

zastopnik pacientovih 
pravic Maribor



nekaj novih pesmi, med njimi 

tudi nekaj izvirnih aranžma-

jev. Karlsson jih je zasnoval v 

sodelovanju z beatbox izva-

jalcem Sašom Vrabičem in te-

norjem Samom Vovkom. »Pri 
ameriškem občinstvu bomo 
preizkušali novi repertoar, 
da bo, ko pridemo nazaj v Slo-
venijo, izpiljen,« se je pošalil 
Karlsson. 

Sicer pa priznana zasedba 
Perpetuum Jazzile za jesen (9. 
novembra) napoveduje tudi 
velik koncert, ki bo v ljubljan-
skih Stožicah. Spektakel bo za 
skupino velik izziv, saj bodo 
morali svoje delo prestaviti 
iz okolja, kjer so delali okoli 
pet let, v večji prostor in temu 
primerno prirediti koncert. 
Od septembra do decembra 
poleg koncerta v Stožicah na-
črtujejo še turnejo po Nem-

čiji, kjer bodo pripravili 20 

koncertov.

Te dni so Perpetuum Jazzile 

poskrbeli še za eno glasbeno 

poslastico. Izdali so nov video-

spot za aranžma Abba-Medley, 

ki ga je zrežiral Predrag Raj-

čič. Tematika videospota za 

aranžma, v katerega je vpetih 

pet skladb Abbe, je zaokrože-

na okoli štirih osnovnih ele-

mentov in petega – ljubezni 

do glasbe.

Vokalna skupina Perpe-

tuum Jazzile, ki je nastala 

leta 1983 pod imenom Gau-

deamus, danes šteje več kot 

50 članov, ki prihajajo z vseh 

koncev Slovenije. Skupina iz-

vaja popularno in jazz glasbo 

izključno z vokali, občasno 

tudi ob spremljavi klavirja in 

drugih instrumentov. Na sple-

tnem portalu YouTube velja 

Perpetuum Jazzile za najbolj 

gledano vokalno zasedbo na 

svetu, saj se lahko pohvali z 

več kot 33 milijoni ogledov. 

Najbolj priljubljena skladba na 

portalu je Africa, sicer popev-

ka kalifornijske skupine Toto, 

ki beleži že več kot 14 milijo-

nov ogledov. Zasedba pa je na 

povabilo skupine Toto letos 

nastopila tudi v Italiji.

MZ

5. marca se je zasedba od-

pravila na svojo drugo turne-

jo po ZDA, kjer bodo izvedli 

predvidoma 15 koncertov. 

Med drugim bodo nastopili 

v mestih Cleveland, Joliet in 

Milwaukee. »Dvorane, v kate-

rih bomo nastopali, sprejme-

jo med 1000 in 2000 ljudi,« 

je dejal menedžer skupine 

Boštjan Usenik in dodal, da v 

sklopu promocije sodelujejo 

z lokalnimi časopisi, radijski-

mi in televizijami postajami, 

nastopili pa bodo tudi v jutra-

njem programu Fox TV. »Tur-

neja bo precej intenzivna, saj 

bomo v 23 dneh naredili okoli 

8000 kilometrov,« je pojasnil 

Usenik. Umetniški vodja Per-

petuum Jazzile Peder Karls-

son je dodal, da so pripravili 

Foto: Irena Herak (Facebook stran skupine)

Lani so Perpetuum Jazzile nastopili v ljubljanskih Križankah. Leto-
šnjo jesen jih čaka nov izziv – nastop v Stožicah.
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Iskali boste svoje sanje. Našli jih 
boste v objemu srčnega izvoljenca. 
Če ste še samski, so vam zvezde 
v ljubezni naklonjene. Ognjena 
energija vam bo pomagala pri 
napredovanju v službi in pri od-
krivanju novih obzorij. Pogumno 
se boste soočili z novimi izzivi. In 
sprostila vas bo narava.

Ugoden čas, da boste v miru raz-
mislili o tem, kaj vas veseli. Na-
redili boste tudi osebno bilanco in 
tako bo čas primeren za odkriva-
nje novosti. Še posebej cvetoče bo v 
ljubezni. Zdi se, da se vam bodo 
odprle nove poti. Na delovnem 
mestu bo sprva stresno in vendarle 
se bo našla rešitev.

Kovali boste načrte o lastni priho-
dnosti. V veliki meri boste blesteli 
na delovnem mestu. S svojim zna-
njem boste radi pomagali drugim. 
Zanimivo je, da bo to obdobje 
namenjeno tudi organizaciji. Več 
boste na poti in med ljudmi. Po-
pazite na ostrino besed. V ljubezni 
bo vladalo ravnovesje. 

Izbrali si boste pravilno pot. Raz-
iskovanje duhovnih znanj in ezo-
teričnih zakonitosti bo vaša strast. 
Spoznali boste svojo moč in verjeli 
v ljubezni. Ravno tam se vam od-
pirajo vrata sreče na stežaj. Našli 
boste tudi ravnovesje in poslovno 
priložnost. Od sebe boste oddajali 
magnetično energijo. 

Končno boste razrešili s preteklo-
stjo. Napak si ne boste priznali 
in vendarle jih boste uvideli. V 
veliki meri vas bo sprostila nara-
va in sveži zrak. Skozi duhovni 
uvid spoznate pravo pot. V ljube-
zni bodo vladala močna čustva in 
ključno vlogo bo igrala pozornost. 
Iz majhnega raste veliko.

Obeta se kreativen in ustvarjalen 
teden. Blizu vam bo raziskovanje 
in iskanje odgovor. Zadeve boste 
morali sprejeti in jih postaviti na 
pravo mesto. Drzna energija vas 
bo spremljala v ljubezni. V splo-
šnem pogledu bo spodbudno, če 
boste telesu dovajali naravne vi-
tamine. Zv
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

Vsebina: Pet let po izgino-
tju dveh deklic ju najdejo v 
zapuščeni kočuri sredi odroč-
nih gozdov. Dekleti sta že na 
pol živali, zato ju ob vrnitvi v 
civilizacijo pod svojo streho 
vzame njun stric. Toda zdi se, 
da je z njima v hišo prišla tudi 
nekakšna zlobna prezenca …

Karierna pot mehiškega 
režiserja in producenta Gu-
illerma del Tora se bere kot 
pravljica, v kateri glavni ju-
nak trdo dela za svojo vizijo 
v življenju, ki jo ima od rane 
mladosti. Začel je pri osmih 
letih, se udinjal kot mojster 
za posebne učinke, počasi 
napredoval do režiserja, uspel 

Filmski kotiček

Mama

Mama
Igrajo: Jessica Chastain, 
Nikolaj Coster-Waldau, 
Megan Charpentier, 
Isabelle Nélisse, Daniel 
Kash, Javier Botet, Jane 
Moffat, Morgan McGarry 
Režija: Andrés Muschietti
Scenarij: Andrés 
Muschietti, Neil Cross, 
Barbara Muschietti
Žanr: grozljivka
Dolžina: 100 minut
Leto: 2013
Država: ZDA

v angleško govorečem svetu, 
postal mojster grozljivk in da-
nes je tik na tem, da se preseli 
na A-listo vrhunskih holivud-
skih režiserjev. Zato ni čudno, 
da ve, kje iskati mlade in obe-
tavne talente: na festivalih, ki 
jih nihče ne obiskuje. Tako je 
na enem od njih naletel na 
triminutno grozljivkico, ki je 
govorila o patologiji dobese-
dno neumrljive materinske 
ljubezni. Filmček ga je dovolj 
zaintrigiral, da je njegovemu 
avtorju, Andreasu Muschiet-
tiju, omogočil razširitev v ce-
lovečerno grozljivko in dobili 
smo film Mama.

Seveda gre za povsem ža-
nrski film, ki bo zanimiv le 
ljubiteljem groze, tudi obča-
snim. Izven povprečja štrli iz 
preprostega razloga. Avtorji 
so v tem filmu povzeli prav 
vse doslej znane in učinkovi-
te scenaristične in režiserske 
prijeme za vzbujanje groze, 
torej bi lahko šlo za nekakšen 
žanrski nadfilm. Če bi film tej 
precej učinkoviti mešanici 
dodal še kakšen svoj prese-
žek, bi lahko hitro govorili 
o kultu, vendar se žal zgodi 
ravno nasprotno. Zgodba je 
precej kingovsko preprosta 

Glasbeni kotiček

Jubilejno leto zasedbe 
Perpetuum Jazzile
Priljubljena slovenska vokalna skupina Perpetuum Jazzi-
le bo jubilejno 30. leto ustvarjanja obeležila s turnejama 
po ZDA in Nemčiji, v novembru pa bodo jubilej zaokrožili s 
spektaklom v ljubljanski dvorani Stožice.

in grozljiva. Avtorji so vzeli 
vsakdanjo, običajno in nava-
dno stvar, ki sicer zaradi svoje 
samoumevnosti načeloma ne 
vzbuja večje pozornosti v širši 
družbi, in jo nato izrodili do 
skrajnosti in tam, na mejah 
norosti, se takšna stvar izkaže 
za pogubno in srhljivo. V tem 
primeru gre za skrajno pato-
loško obliko materinske ljube-
zni do otroka, le da – tako trdi 
film – gre za obliko ljubezni, 
ki izvira od znotraj in potre-
buje otroka kot objekt svoje 
aktualizacije. Otrok torej ne 
vzbudi materinske ljubezni, 
temveč jo le omogoči uresni-
čiti. Če materinska ljubezen 
nima takšnega objekta reali-
zacije, nastanejo hude težave, 
kar je seveda osnovni poligon 
za temo tega filma.

Film se počasi gradi in se-
stavlja večino svojega časa. 

Avtorji vedo, da je najbolj 

grozljivo tisto, česar ne vidi-

mo, zato film nevidno in zelo 

efektivno gradi suspenz. Ne-

gativko odkriva po koščkih, 

vmes pa uporabi vse znane 

trike zastraševanja, od šoker-

jev do nenaravno srhljivega 

gibanja otrok, ki vlečejo na 

japonsko kinematografijo, 

zato je toliko večja škoda, da 

film v zadnjih 20 minutah 

naredi kardinalno napako in 

negativko razkrije v vsej njeni 

računalniško ustvarjeni lepoti 

oz. praznosti. Ekspozicija te 

pošasti je žal preveč razkriva-

joča, hkrati pa tudi absolutno 

preveč dolga. Skrivnostnost 

in strah se izgubita in tako 

zadnji del filma za nazaj uniči 

tudi sicer precej solidne prve 

tri četrtine. Škoda.

Matej Frece

RTV Slovenija je na spletni strani objavila razpis za 

sodelovanje na festivalu Slovenska popevka 2013. Na 

razpis se lahko prijavijo tako avtorji glasbe ali besedi-

la kot izvajalci, stari najmanj 16 let, s skladbo v sloven-

ščini, ki ne sme biti daljša od treh minut in pol. Rok za 

prijavo je 6. april. Na prireditvi, ki bo potekala v drugi 

polovici letošnjega leta, bo predstavljenih najmanj 12 

skladb, ki jih bo izbrala strokovna komisija. RTV Slo-

venija si pridržuje pravico, da po svoji uredniški preso-

ji uvrsti tudi morebitne naročene skladbe.

Na prireditvi bodo podelili več nagrad: veliko nagra-

do strokovne žirije za najboljšo skladbo v celoti, nagra-

do strokovne žirije za najboljše besedilo ter za najbolj-

šo interpretacijo in veliko nagrado občinstva.

***
Talentirana vsestranska glasbenika Mate Brodar 

– Bro in Anže Langus Petrović – Dagi, ki sestavljata 

dvojec Da Phenomena, sta se po letu 2008 in dveh stu-

dijskih albumih Skupaj sva in DP odločila posvetiti 

drugim projektom. V začetku leta 2013 pa sta se skupaj 

vrnila v studio in pričela ustvarjati tretji plošček, ka-

terega izid lahko pričakujemo septembra. Prvi singel 

Nov dan je odigran s prepoznavno energijo, s katero 

sta navdušila leta 2006, ko sta s pesmijo Nočem te na-

zaj pozitivno pretresla slovensko glasbeno sceno. Pred 

izidom novega CD-ja, ki ga mnogi poslušalci že nestr-

pno pričakujejo, se bosta glasbenika odpravila na tur-

nejo, ki se bo 4. aprila začela v Ljubljani, nadaljevala 

v Velenju, Mariboru, Celju, Radencih in se končala v 

Kranju.

MZ

Slo glasbene novice

1. EVIL EVE – PREPOZNO
2. TINKARA KOVAČ – RASTEMO

3. ALEX VOLASKO – NAJIN TRENUTEK
4. PANDA – PREMAKNI SE K MENI

5. DEJAN DINEC & SLAVKO IVANČIČ – LUČI UMAZANEGA 
MESTA

6. NATALIJA VERBOTEN – ŽIVLJENJE GRE NAPREJ
7. MI2 – ŠE EN DAN

8. REBEKA DREMELJ – FANTJE IZPOD TRIGLAVA
9. ALYA – ZLAŽI SE MI

10. NUDE – DAN LJUBEZNI
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URADNI
SPIS

BERILIJ

ATENSKI 
DRŽAVNIK

MESTO NA 
FRANCOSKI 

RIVIERI
RIMSKA 6

VAS PRI 
TREBNJEM

REKA V 
NEMČIJI

MESTO 
V ITALJI 
(NAPOLI)

STARORIMSKI 
POZDRAV

VAS PRI 
MOZIRJU

OST, KONICA ZELENA 
PAPIGA

VAS POD 
KUREŠČKOM

PISMO BREZ 
PODPISA

KAREL
VACEK

SPLIT
AMERIŠKI 
IGRALEC 
(BRIAN)

IGRALKA 
(CATHERINE)

REŽISER 
(ANTON)

ZAMAH S 
SEKIRO

JADROVJE 
(STAR.)

PRODAJALKA 
NA SEJMU TKANINA ZA 

VEČERNE 
OBLEKEOKENSKO 

STEKLO
INDIJANSKI 

ČOLN

TONE 
SVETINA

VOZIČEK Z 
LOJTRAMI

ŽIDOVSKI 
KRALJ

SLIKAR 
PIETERSZ

HITER TEK ITALIJAN 
(ZANIČLJIVO)

ZAZNAVA 
Z OČMI

ENOTA ZA 
MERJENJE 

KOTOV

NAŠ TEKAČ 
(ŠTEFAN)

KRVNA 
CELICA

ALUMINIJ KAREL 
OŠTIR

RAZKOŠNA 
KOČIJA

ENAKI
SINOVI

LASNI 
VLOŽEK,

TUPE

ČUDEŽ
VRSTA 

SKALNJAKA, 
ŠKARPA

POPEVKA 
USPEŠNICA

petek � 8. marca 2013 Za kratek čas 19

UGANKARSKI SLOVARČEK: AERT = nizozemski slikar Pietersz, ALKIBIAD = atenski državnik, ARAZI = maroški teniški igralec (Hicham, 1973-), ENAKITI  = Enakovi sinovi, ESAKI = japonski Nobelovec za fiziko leta 1973 
(Leo, 1925-), OBAL = slovenski tekač na 400 m in 400 m ovire (Štefan, 1950-), O’HARA = ameriški pisatelj (John, 1905-1970), SNAST = star naziv za jadrovje, TIROSEK = naselje pri Mozirju.

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: spaka, porok, O’Hara, pozad, mladiček, Alkibiad, migolica, Neapelj, ave, Tirosek, Gole, anonimka, KV, ST, sek, snast, sejmarka, TS, šparnik, asa, Aert, radian, Obal, krvnica, ekipaža, 
Enakiti, tuf, mirakel, suhozid, hit.

SOBOTA, 9. marec:
5.00 SOBOTNO JUTRO: 5.15 Na 

današnji dan. 5.30 NOVICE (še ob 
6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 
13.30, 14.30, 15.30, 17.30 in 
19.00). 6.15 Kmetijski nasvet (po-
novitev). 6.45 HOROSKOP. 7.45 
ROJSTNI DNEVI. 8.00 Odprti telefon. 
8.45. Sobotni športni napovednik. 
9.00 Oddaja za male in velike. 
10.00 OBVESTILA (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 
in 17.45). 11.05 Kuharski nasveti 
(ponovitev).12.00 SREDI DNEVA: Po-
govor ob kavi (Tjaša Mrgole Jukič). 
13.10 Šport. 13.45 Po študentsko 
(Aleks Horvat). 14.00 SOBOTNO PO-
POLDNE NA RADIU PTUJ in ČESTIT-
KE POSLUŠALCEV. 20.00 Sobotni 
večer na Radiu Ptuj. 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM. (Radio Velenje).
NEDELJA, 10. marec: 

5.00 NEDELJSKO JUTRO: 5.15. 
Na današnji dan. 5.30 NOVICE (še 
ob 6.30, 7.30, 8.30, 11.30, 15.30 

in 19.00).6.00 OBVESTILA (še 7.00, 
9.00, 11.00, 15.40 in 19.05). 6.45 
HOROSKOP. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 
8.00 Odprti telefon. 8.40 Svetloba 
duha. 9.10 Mali oglasi (še 9.50). 
9.15 Kuharski nasveti z Vladom 
Pignarjem. 10.00 Vrtičkarije (po-
novitev). 11.40 Kmetijska oddaja 
(Marija Slodnjak). 12.00 Opoldan 
na radiu Ptuj: Te domače viže (Nata-
lija Škrlec), 12.30 Komentar tedna 
(pon.). Z zimzelenimi melodijami v 
nedeljski popoldan. 13.00 NEDELJ-
SKO POPOLDNE NA RADIU PTUJ: 
Čestitke poslušalcev in javljanja s 
karnevalske povorke. 18.00 Pregled 
tedna (ponovitev). 19.00 Lestvica 
Naj 11. 20.00 do 24.00 ure GLAS-
BENE ŽELJE s Tonetom Topolovcem. 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM. 
(Radio Slovenske gorice).
PONEDELJEK, 11. marec:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA. 5.15 
Na današnji dan. 5.30 NOVICE (še 
ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 
6.45 HOROSKOP. 7.10 S poslancem 
Državnega zbora RS. 7.45 ROJSTNI 
DNEVI. 08.00. Varnost na Ptuju. 
9.00 Odmevi iz športa Janko Bezjak). 

9.50 NAPOVED PROGRAMA. 10.00 
Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 
17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali 
oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.05 GOSPODARSKI IZZIV (Mojca 
Zemljarič). 11.30 POROČILA. 12.00 
SREDI DNEVA: 12.40 Napovednik 
tedenskih dogodkov. 13.10 Šport. 
13.45 Aktualno v Podravju. 14.15 
Melodija dneva. 14.40 Povejte svo-
je mnenje. 15.10 Utrip Podravja. 
16.30 Mala štajerska kronika. 
17.30 POROČILA. 18.00 ODDAJA O 
KULTURI (Majda Fridl). 19.10 Z glas-
bo v ponedeljkov večer. 19.50 Z na-
ših odrov (Davorin Jukič)20.00 VE-
ČERNI PROGRAM: Gospodarski izziv 
(ponovitev).21.00 Lestvica Naj 11. 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM 
(Radio Slovenske gorice).
TOREK, 12. marec:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA. 5.15. 
NA DANAŠNJI DAN. 5.30 NOVICE (še 
ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00. 6.45 
Kakšen dan se nam obeta. 7.45 
ROJSTNI DNEVI. 08.00 Varnost na 
Ptuju. 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 

17.15 in 17.45). 11.00 ZDRAVNIŠKI 
NASVETI (Marija Slodnjak).11.30 
POROČILA. 12.00 SREDI DNEVA. 
13.10 Šport. 13.45 Aktualno v 
Podravju. 14.15 Melodija dneva. 
14.40 Povejte svoje mnenje. 15.10 
Utrip Podravja. 17.30 POROČILA. 
18.00 Pomoč sočloveku. 19.10 Z 
glasbo v torkov večer. 19.50 Z naših 
odrov (Davorin Jukič) 20.00 Oddaja 
o slovenski zabavni glasbi (z Elo). 
22.10 Glasba za lahko noč. 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM (Radio 
Slovenske gorice).
SREDA, 13. marec:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.15 NA DANAŠNJI DAN. 
5.30 NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 
8.30, 10.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00). 6.45 Horoskop. 
7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 Varnost 
na Ptuju. 09.00 Pomagajmo si. 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 
in 17.45). 11.30 POROČILA. 12.00. 
Sredi dneva: Slovenija in Evropska 
unija. 13.10 Šport. 13.45 Aktualno 
v Podravju. 14.15 Melodija dneva. 
14.40 Povejte svoje mnenje. 15.10 

Utrip Podravja. 17.30 POROČILA. 
18.00 Vrtičkarije z Mišo Pušenjak 
in Karolino Putarek. 19.10 Z glasbo 
v sredin večer 19.50 Z naših odrov 
(Davorin Jukič)20.00 Večer na Radiu 
Ptuj: Modne čvekarije (ponovitev) in 
Pogovor ob kavi (ponovitev). 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM (Radio 
Triglav Jesenice).
ČETRTEK, 14. marec:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.15 Na današnji dan. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 
10.30, 13.30, 14.30, 15.30, 19.00 
in 22.00). 6.45 Horoskop. 7.10. 
Gost Štajerske budilke. 7.45 ROJ-
STNI DNEVI. 8.00 Varnost na Ptuju. 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.00 Modne 
čvekarije z Barbaro Cenčič Krajnc. 
11.30 POROČILA. 12.00. Sredi dne-
va. 12.15 Komentar tedna. 13.10 
ŠPORT. 13.45 Aktualno v Podravju. 
14.15 Melodija dneva. 14.40 Povej-
te svoje mnenje. 17.30 POROČILA. 
18.00 Vroča linija Radia Ptuj. 19.10 
Z glasbo v četrtkov večer: Te doma-
če viže (ponovitev) 19.50 Z naših 

odrov (Davorin Jukič). 20.00 ORFEJ-
ČEK. 24.00 Skupni nočni program 
(Radio Triglav Jesenice).
PETEK, 15. marec:

5.00 JUTRANJI PROGRAM do 
9.00. 5.15. Na današnji dan. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 
10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
16.30, 19.00 in 22.00). 6.45 Horo-
skop. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 Od-
prti telefon. 9.15. Kmetijski nasvet. 
9.40 Astročvek (s Tadejem Šinkom). 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.05 Minute za re-
kreacijo. 12.00 Sredi dneva: Napo-
vednik kulturnih in drugih prireditev. 
13.10 Šport. 13.45 Aktualno v Po-
dravju. 14.15 Melodija tedna. 18.00 
PREGLED TEDNA. 19.10 Z glasbo v 
petkov večer. 19.50 Z naših odrov 
(Davorin Jukič)20.00 Z glasbo do 
srca (Marjan Nahberger). 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM. (Radio 
Triglav Jesenice).

Gospodarski izziv na Radiu 
Ptuj z novinarko Mojco Zemlja-
rič. Vsak ponedeljek ob 11. uri.

Prijatelji vam bodo pokazali pra-
vo pot. Označeval vas bo občutek 
povezanosti. Z novimi znanji 
boste uvideli, kaj bo treba še spre-
meniti. Vsekakor bo štela premi-
šljenost in diplomacija. Sprostili 
vas bodo dolgi pogovori in roman-
tični večeri v dvoje. Vodila vas bo 
brezpogojna ljubezen!

Pridni in marljivi boste na delov-
nem mestu. Energija se bo sprosti-
la in tako vas bo spremljala paleta 
ugodnosti. V čustvenem življenju 
boste hrepeneli po varnosti. Bese-
dna zbadljivost prav gotovo ne bo 
pot do nje. Jasno boste morali iz-
oblikovati mnenje in usmeriti tok 
misli v pozitivnost.

Našli boste jedro problema in ga 
boste tudi razrešili. V ljubezni bo-
ste dobili krila in srčni izvoljenec 
vam bo trdna oporo. Primanjko-
valo vam bo vztrajnosti in to boste 
uspešno prekrili. Na delovnem 
mestu ne iščite lažjih poti. Zapi-
sujte si svoje občutke in bodite kre-
ativno ustvarjalni. 

Besedno boste napredovali. Čas 
bo ugoden za komunikacijo in vsa 
intelektualna dela. Pričakovati 
je, da vas bo spremljala povečana 
sreča in paleta ugodnosti. Po drugi 
strani s boste družili z ljudmi, ki 
vam bodo pomagali. Tako najdete 
posebne priložnosti in izzive v po-
gledu službe. 

Pozitivna energija vam bo poda-
rila moč in nek razcvet. Zvezde so 
prepričane, da boste našli notra-
njo moč in tako boste lahko zasi-
jali s svojimi talenti. Izgubljeno 
energijo vam bo povrnila narava. 
Teden, v katerem se boste lahko 
odpravili po nakupih. Čustveno 
boste hrepeneli po varnosti. 

Postali boste zelo aktivni in de-
lavni. Svojo energijo boste morali 
usmeriti in se odločiti, kaj vam je 
blizu in kaj ne. Odločno boste od-
šli naprej po svoji poti. Ljubezen 
in prijateljstvo bosta šla z roko v 
roki. Stremeli boste po prepoznav-
nosti in veliko svoje energije usme-
rili v pisanje esejev ali zgodb. 

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)
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Prejeli smo
Prizadeti smo tudi v 
Sovičah in Dravcih

Sem redna bralka Tednika 
in bi se pridružila napisane-
mu članku v vašem časopisu 
v katerem so se pritoževali pri-
zadeti krajani iz Trdobojcev. 
Povem vam, da niso samo pri-
zadeti krajani Trdobojcev v ob-
čini Videm, pritožujemo se tudi 
krajani vasi Sovič in Dravcev. 
Sem podjetnica v manj nase-
ljenem kraju Soviče že od leta 
1990, podjetje smo razširili v 
letu 2005 posledično, ker je sta-
rejši sin izgubil redno zaposli-
tev. Naše podjetje že nekaj časa 
zaposluje večje število delavcev 
voznikov avtobusa in nata-
karjev, zelo težko plačujemo 
vse prispevke, davke, stavbna 
zemljišča po kvadratnem me-
tru občini in druge dajatve, od 
katerih pa po vsej verjetnosti 
dobi občina v proračun letno 
določen procent.

Ker naš objekt z gostinskim 
lokalom stoji tik ob glavni re-
publiški cesti, ki se povezuje z 
državo Hrvaško in nisem doži-
vela v zimskem času, da nam 
bi vsaj enkrat očistili sneg pred 

objektom in samim domom 
krajanov. Ko odstranjujejo 
sneg plužna vozila, nam vso 
količino snega potisnejo pred 
lokal in si moramo zato najeti 
drugega podjetnika, da nam 
odstrani veliko količino snega. 
Povem tudi, da se v spodnjem 
delu vasi Dravci zelo slabo čisti 
cesta, da pa do naše hišne šte-
vilke Dravci 6 se sploh ne čisti 
od strani občine Videm. Ta del 
ceste v Dravcih je že uničen, 
asfaltna prevleka razpada, so 
zelo velike luknje na cesti in 
čez razpoke spomladi prerašča 
trava. Ocenjujem, da zaradi 
mojega imena morajo tudi 
trpeti še drugi krajani. Pod 
vodenjem sedanjega župana 
v občini nismo deležni niče-
sar, še vzdrževanja ceste ne. 
Samo poglejte koliko je posta-
vljenih svetlobnih luči v občini 
Videm in koliko kilovatnih ur 
je potrošene energije, katero 
plačamo vsi krajani iz davko-
plačevalskega denarja, tukaj 
v vasi Soviče pa nismo deležni 
na kritičnih točkah razsvetlja-
ve. Pred petimi leti smo v naši 
krajevni skupnosti naredili 
projekt in program za sanaci-
jo dveh kilometrov republiške 

Nagradno turistično vprašanje

Brezplačno trženje – nezanimivo?
Prireditve 53. Kurentovanja so se iztekle. Zdaj so na vrsti obračuni in snovanje 54. prireditve. Tu-
ristični subjekti pa v tem obdobju zaključujejo priprave na novo turistično sezono; prvi pokazatelj 
nove sezone bodo velikonočni prazniki.

Foto: Črtomir Goznik

Na Ptuju še vedno niso uredili 
vodenja po mestu z domačimi 
vodniki.

V MO Ptuj v tem času poteka 
tudi oblikovanje dveh odlokov, 
ki naj bi prispevala k večjemu 
obisku mesta. Eden je tudi 
odlok o tržnem redu. Mestni 
svetnik Branko Brumen je v 
povezavi s tem podal pobudo, 
da se uredi tržni red za prodajo 
izven poslovnih prostorov na 
javnih površinah v MO Ptuj. 

„Ob Kurentovanju, ko smo v 
desetih dneh privabili v me-
sto in okolico okrog 120 tisoč 
obiskovalcev od blizu in daleč, 
kljub predstavitvam in ponu-
jeni možnosti brezplačnega 
trženja na mestnih stojnicah 
ali hišicah, kljub pozivom go-
spodarskim subjektom, da iz-
koristijo ta izjemni potencial s 

ceste, položena bi morala biti 
kanalizacija za odvodnjava-
nje in pločnik za šolske otroke 
in ostale pešce in postavljene 
bi morale biti svetlobne luči ob 
cesti v teh dveh kilometrih na 
kritičnih točkah. Ta naš projekt 
in finančna sredstva so se rea-
lizirala na dveh kilometrih od 
mostu čez Dravinjo na republi-
ški cesti, tako kot je predvidel 
naš projekt za Soviče. 

Mi pa smo dobili v lanskem 
letu 2012 protiprašno prevleko 
v dolžini enega kilometra. V tej 
sanaciji niso imeli časa cestarji 
oz. izvajalci del počistiti cestnih 
jarkov, kaj šele ostalo, kar smo 
vam povedali v ostalem projek-
tu. Imamo pa v občinski upravi 
zaposlene ljudi, tudi nadzorne-
ga delavca za lokalne ceste in 
obrat za javna dela za vzdrže-
vanje cest in okolice. Sedanja 
zima je pokazala v sami nara-
vi, kaj je narobe ob lokalnih ce-
stah in sami glavni republiški 
cesti, ki povezuje Hrvaško. Ob 
zapadlem snegu so se podira-
la drevesa in padala na ceste, 
tako da je bila republiška cesta 
neprevozna in tudi lokalne ce-
ste v občini. Opozorila bi rada, 
da se bi sedaj spomladi aktivi-
rale odgovorne službe tako v 
občini Videm in cestnem podje-

tju Ptuj, glede vzdrževanja in se 
bi tako podrla drevesa, vejevje 
ob cestah, da ne bi doživeli še v 
letošnjem letu iste probleme v 
naravi. Z odgovornim delom bi 
veliko privarčevali na stroških 
na vseh nivojih, tudi zavaro-
valnice, saj ne bi prihajalo po 
nepotrebnem do prometnih ne-
sreč in škode.

Poudariti želim, da se na-
šemu podjetju dogaja velika 
krivica in se podjetju povzro-
ča velika finančna škoda že 
od leta 2008 naprej. Že tri leta 
nam miruje del zgrajenega 
objekta v tretji gradbeni fazi 
in se podjetje bori za preživetje 
v tem kriznem času in zaradi 
hinavščine nekaterih veljakov 
v občini ne dobimo ustrezne-
ga soglasja (posledično za 50 
m² površine) in se tako zavira 
razvoj in se tako utruja celotno 
družino Cafuta. Zadeve rešu-
jemo preko sodišč, s tem se po-
daljšuje agonija in se povzro-
čajo veliki stroški. Se vam zdi 
takšno delovanje in vodenje 
gospodarstva v teh kriznih ča-
sih ekonomsko – gospodarno 
na manj razvitem delu Haloz?

Jožica Cafuta, s. p.,
podjetnica v občini Videm

Avtobusni prevozi in okrep-
čevalnica Vrček

prilagojenim delovnim časom 
in ponudbo, želenega odziva 
žal ni bilo. Potem pa organiza-
torji poslušamo očitke dežur-
nih kritizerjev, da Ptuj nima nič 
od takšnega obiska. Letošnji 
odziv z „nevstopnico“, ki smo 
jo ponujali obiskovalcem, in 
tribuno na Slomškovi v orga-
nizaciji RDO in PP gostinstvo, 
sta nesporni dokaz za to. Vla-
gam pobudo, da se preuči in 
vzpostavi tržni red za prodajo 
izven poslovnih prostorov na 
javnih površinah v MO Ptuj, 
vsaj v času prireditev javnega 
pomena, da bomo ob vzposta-
vitvi tržnega reda vzpodbudili 
tudi podjetniško miselnost 
in pristop v našem mestu,“ je 
povedal Branko Brumen. Na 
februarski seji mestnega sveta 
je Brumen obudil tudi pobudo 

na–Maribor pred izvozi za Ptuj. 
Gre za obuditev pobude iz leta 
2012, ki žal ni bila realizirana. 
Pred poletno turistično sezo-
no 2013 je to zagotovo najpo-
membnejša promocijsko-turi-
stično gospodarska investicija, 
ki bo omogočila postreči vsaj 
nekaj več gostov v sezoni kot 
doslej.

Nagradno turistično 
vprašanje

Tudi na predzadnjo Nagra-
dno turistično vprašanje ni-
smo prejeli pravilnega odgo-
vora. Spraševali smo, kdaj so na 
Ptuju prvič organizirali enaj-
stdnevno Kurentovanje. To je 
bilo leta 1994. Danes sprašuje-
mo, kdaj je bil sprejet odlok o 
vodniški službi v MO Ptuj, ki ga 
mesto še vedno ne uresničuje. 
Nagrada za pravilen odgovor 
je knjiga Sodobna zgodovina 
Ptuja v karikaturi in besedi, ki 
jo je založila družba Radio-Te-
dnik Ptuj. Odgovore pričaku-
jemo v uredništvu Štajerskega 
tednika, Raičeva ulica 6, do 15. 
marca.

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE
Kdaj so na Ptuju prvič pripravili enajstdnevno pustovanje?

_________________________________________________________

Ime in priimek: _________________________________________

Naslov: ________________________________________________

Davčna številka:  __ __ __ __ __ __ __ __

Kdaj je bil sprejet odlok o vodniški službi v MO Ptuj?

za postavitev rjavih označb kul-
turno-zgodovinskih znameni-
tosti na AC Maribor–Draženci 
in Maribor–Ljubljana/Ljublja-
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Sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: Slovenija 
na razpotju – Kam naprej; 15. kongres Slo-
venske demokratske mladine; Veliko priznanje 
za Osnovno šolo Ljudski vrt; Klub Soroptimist 
Ptuj uspešen pri zbiranju denarja za nakup mamografa; Preventivna 
prometna akcija – Bodi viden; Nova pridobitev podjetja Haloze tours; 
Zelenortski otoki v besedi in sliki; Razstava likovnih del Gregorja Sama-
sturja; Društvo Potuj predstavilo Litvo v besedi in sliki popotnika Franca 
Goloba; V svet elektronike z revijo Monitor; Stopimo v svet glasbe.

www.tednik.si

RAČUNOVODSTVO za s. p., 
d. o. o. in društva. Valerija Mer-
nik, s. p., Štuki 23, 2250 Ptuj. 
Tel. 031 873 769.

Petek, 8. marec
9:00 Maribor, hotel Habakuk: mednarodni simpozij, 90-letnica sanatorija za 

pljučne bolezni Ruskega rdečega križa Vurberk, do 19:00
9:00 Ormož, CSO: delavnica ob dnevu žena in druženje z ljudskimi pevci iz 

Huma
13:00 Stoperce, Dom krajanov: občni zbor Društva gospodinj Stoperce
17:00 Ptuj, restavracija Gastro: redni zbor članov PD Ptuj
18:00 Ptuj, Krščanska adventistična cerkev, Belšakova 71: Rastimo skupaj, 

praktične delavnice za spodbujanje celovite osebnostne rasti
18:00 Slovenska Bistrica, grad: Fiero Spirito, koncertni večer arij iz oper in 

operet
18:00 Slovenska Bistrica, Slomškov kulturni dom: 16. gledališki dnevi, območ-

no srečanje odraslih gledaliških skupin, Nebesa na zemlji, KUD Lojze 
Avžner Zg. Ložnica

18:00 Stoperce, Dom krajanov: proslava ob dnevu žena, KPD Stoperce
18:00 Videm, občinska dvorana: T. Partljič Na svidenje nad zvezdami; gledali-

ška sekcija KD Videm predstavo podarja ženskam ob dnevu žena
19:00 Hajdina, dvorana DU: premiera predstave KPD Staneta Petroviča Hajdi-

na – Tripče de utolče
19:00 Majšperk, KPC: koncert ob dnevu žena, Moški pevski zbor DPD Svobo-

da Majšperk
19:00 Oplotnica, dvorana KTC: prireditev ob 8. marcu, Ženski forum Oplotni-

ca
19:00 Ptuj, minoritska cerkev: Domžalski komorni zbor pod vodstvom Fernan-

da Mejijasa: koncert postnih pesmi Pesem žalno poje duša moja
20:00 Ptuj, DomKULTure, Muzikafe: koncert glasbene skupine Same babe, 

etno, jazz, blues, rock ....
20:00 Slovenska Bistrica, Dom svobode: gledališka predstava Alenke Tetičkov-

ič Gotovo je, za abonma in izven

Sobota, 9. marec
10:00 Ptuj, Mestni kino: Kino vrtiček, Žabe in paglavci in pomladne žabice, z 

biologinjo Andrejo Senčar in animatorko Leo Kolednik
10:00 Ptuj, Mestno gledališče: animacijsko srečanje Stena Vilarja, predstavitev 

knjige Skupaj lažje rastemo
11:00 Podlehnik, krajevna dvorana: občni zbor DU Podlehnik
11:00 Sestrže, Dom krajanov: občni zbor Društva žena Majšperk
14:00 Velika Nedelja, klet Cvetko na Koglu: predstavitev 7. koledarja Kogl
18:00 Gerečja vas, gasilski dom: občni zbor Društva žena in deklet Gerečja 

vas
18:00 Majšperk, KPC: dobrodelni koncert FD Rožmarin Dolena, Rožmarinovi 

koraki dobrote, mednarodno sodelovanje
18:00 Ptujska Gora, Dom krajanov in gasilcev: občni zbor Turističnega društva 

Ptujska Gora
18:00 Središče ob Dravi, Sokolana: dobrodelna prireditev Naše veliko srce, 

organizira vrtec Navihanček, gost večera – igralec Gorazd Žilavec
19:00 Studenice, Dom kulture: predstava Gosposka kmetija, KUD Andreja 

Stefanciosa Studenice
20:00 Ptuj, DomKULTure, Muzikafe: predstava ugledališčene poezije Baba, 

babi, babo, Maruša Majer in Nina Ivanišin

Nedelja, 10. marec
15:00 Ptuj, Mestno gledališče: Akademija mgP v sodelovanju z Ljudsko univer-

zo; predavanje Petje Janžekoviča, Božanska komedija – vice
15:00 Slovenska Bistrica, grad: izbor – mladi bistriški glasbeni nadobudneži
15:00 Studenice, Dom kulture: 16. gledališki dnevi, območno srečanje 

odraslih gledaliških skupin, predstava Gosposka kmetija, KUD Andreja 
Stefanciosa Studenice

18:00 Skorba, Dom krajanov: predstava Mož moje žene, gledališka skupina 
KD Skorba

18:00 Videm, občinska dvorana: T. Partljič Na svidenje nad zvezdami – zadnja 
ponovitev predstave gledališke sekcije KD Videm

19:00 Hajdina, dvorana DU: predstava KPD Staneta Petroviča Hajdina – Trip-
če de utolče

19:30 Ormož, Dom kulture: stand up komedija Udar po moško, Špas teater iz 
Ljubljane, gledališki abonma in za izven

Ponedeljek, 11. marec
19:00 Ptuj, hotel Primu, klub Gemina XIII: stand up komik Tadej Toš

Torek, 12. marec
18:00 Slovenska Bistrica, Knjižnica J. Vošnjaka: predavanje biologa Dušana 

Klenovška, prepoznavanje ptic in ptičjega petja
19:00 Slovenska Bistrica, grad: akademija, praznik občine Slovenska Bistrica

Mestni kino Ptuj
Petek, 8., sobota, 9., in nedelja, 10. marec: 16:00 Pet legend; 18:00 Ljubezen (v 

petek za gledalke brezplačno); 20:30 Misija Aro

Prireditvenik 

Svet zavoda
OSNOVNE ŠOLE CIRKULANE-ZAVRČ
Cirkulane 57, 2282 Cirkulane

razpisuje prosto delovno mesto

RAVNATELJA/RAVNATELJICE
Kandidat/-ka mora za imenovanje na funkcijo ravnatelja/-ice izpolnje-
vati pogoje v skladu z Zakonom o organizaciji in fi nanciranju vzgoje 
in izobraževanja – ZOFVI (Ur. l. RS, št. 16/07, 36/08, 58/09, 64/09, 
65/09, 20/11) ter Zakona o uravnoteženju javnih fi nanc – ZUJF (Ur. 
l. RS, št. 40/12).
Kandidat/-ka mora imeti pedagoške, vodstvene ter organizacijske spo-
sobnosti za uspešno vodenje zavoda.
Izbrani/-a kandidat/-ka bo imenovan/-a za obdobje 5 let. Delovno 
razmerje z njim/njo se sklene za določen čas (za čas trajanja man-
data).
Predvideni začetek dela je 1. 9. 2013.
Kandidati/-tke pošljejo pisno prijavo z dokazili o izpolnjevanju zahte-
vanih pogojev oziroma overjene fotokopije z dokazil o:
• izobrazbi
• strokovnem izpitu
• nazivu
• opravljenem ravnateljskem izpitu (kandidat/-ka lahko kandidira 

tudi brez ravnateljskega izpita, vendar si ga mora pridobiti v enem 
letu od začetka mandata, sicer mu /ji preneha mandat po zakonu)

• potrdilo iz kazenske evidence o nekaznovanosti zaradi naklepne-
ga kaznivega dejanja, ki se preganja po uradni dolžnosti (izda ga 
Ministrstvo za pravosodje)

• potrdilo pristojnega okrajnega sodišča, da kandidat/-ka ni v ka-
zenskem postopku oziroma zoper njega/njo ni vložena pravno-
močna obtožnica

• izjavo kandidata/-ke, da pri katerem koli drugem sodišču zunaj 
kraja bivališča zoper kandidata/-ko ni uveden kazenski postopek 
za kaznivo dejanje zoper spolno nedotakljivost

Priložiti je treba tudi:
• kratek življenjepis z opisom dosedanjih delovnih izkušenj v vzgoji 

in izobraževanju
• program vodenja zavoda

Vlogo za razpis pošljite v zaprti ovojnici , z oznako PRIJAVA NA RAZPIS 
ZA RAVNATELJA , v osmih delovnih dneh po objavi razpisa na naslov  
SVET ZAVODA,  OŠ Cirkulane-Zavrč, Cirkulane 57, 2282 Cirkulane.
Kandidati/-ke bodo pisno obvestilo o imenovanju prejeli/-e v zakoni-
tem roku.

OŠ BORISA KIDRIČA KIDRIČEVO, PE VRTEC KIDRIČEVO, 

OBJAVLJA

JAVNI RAZPIS 
ZA VPIS PREDŠOLSKIH OTROK V VRTEC 

ZA ŠOLSKO LETO 2013–2014
Starše obveščamo, da poteka vpis predšolskih otrok – novincev v vrtec 
za šolsko leto 2013–2014 v tajništvu vrtca na Kajuhovi 10 a.
Vpisujemo do 31. marca 2013, in sicer vsak dan od 9.00 do 14.00. 
Starši, ki ste vloge že oddali pred razpisom, jih do navedenega datuma 
obnovite, lahko tudi po telefonu 02 799 01 30.

Uprava

Osnovna šola Videm, Videm pri Ptuju 47, 2284 Videm pri Ptuju, na 
podlagi 20. člena Zakona o vrtcih (Uradni list RS, št. 12/96) in Zakona 
o spremembah in dopolnitvah zakona o vrtcih (Uradni list RS, št. 36/10)

objavlja

JAVNI VPIS
novincev v vrtec Videm, Leskovec in Sela 

za šolsko leto 2013/2014
Starše predšolskih otrok obveščamo, da bo javni vpis novincev za 
novo šolsko leto 2013/2014 potekal od 15. 3. 2013 do 31. 3. 
2013 od 8.–14. ure v tajništvu Osnovne šole Videm.
Otroke lahko vpišete v vrtec Sonček Videm, v vrtec Mavrica Leskovec 
in v vrtec Zvezdice Sela.
Vloge za sprejem otroka v vrtec lahko dobite na spletni strani ali na 
sedežu šole Videm. Vlogo za sprejem otroka v vrtec lahko oddate po 
pošti ali v tajništvu šole.
Starše, ki ste že oddali vloge, pozivamo, da jih osebno ali telefonsko 
potrdite na telefonsko številko 02 761 94 10 v razpisnem roku.

Štev.: 133/2013
Datum: 26. 2. 2013

OSNOVNA ŠOLA VIDEM

IZPOSOJA IN IZDELAVA bir-
manskih, obhajilnih, poročnih 
ter svečanih oblek ... Šiviljstvo 
Ne-ja, Senešci 2a. Velika Ne-
delja. Gsm: 031 258 704 www.
brunaricenadstreski.com

Mali oglasi
STORITVE

PVC OKNA in VRATA, FASADE ter iz-
vedba predelnih sten, spuščenih stro-
pov in izdelava mansardnih stanovanj 
– ugodno. Sandi Cvetko, s. p., Lešni-
ca 52, Ormož, telefon 041 250 933.

IZVAJAMO adaptacije, inštalacije, vse 
vrste zaključnih gradbenih storitev v 
poslovnih in stanovanjskih objektih. 
Voh, d. o. o., Muretinci 65 a, 2272 
Gorišnica, telefon 041 457 037.

Uspešno in trajno nad nezaže-
lene dlačice, pigmentne in žilne 
nepravilnosti z ELOS tehnologi-
jo. Milumed, d. o. o. Tel. 02 745 
01 43, www.milumed.si 

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

Vsem zaposlenim na Porodnem 
oddelku Splošne bolnišnice Ptuj 
se zahvaljujem za prijaznost in 
strokovnost, ki sem ju bila dele-
žna v januarju 2013 ob rojstvu 
dvojčic Brine in Zarje. Posebej se 
zahvaljujem ginekologinji in po-
rodničarki dr. Damijani Bosilj ter 
pediatrinji dr. Jasmini Filipović. 
Lucija Gabršček Parežnik

GOTOVINSKA POSOJILA NA 
POLOŽNICE, posojila za zapo-
slene in upokojence, izplačilo 
gotovine takoj, tudi za osebe 
z nižjimi dohodki. Info-kredit, 
d. o. o., Mlinska ulica 28, 2000 
Maribor, telefon 051 70 10 20 
ali 02 25 27 363.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, jelšo, brezo, lipo ... Opravi 
pa tudi sečnjo in spravilo lesa. 
Nudi žagan les, letve, morale, 
obloge in drva za kurjavo. Tel. 
041 403 713.

PRODAM dve telici simentalki, pašni, 
ter kupim bikce simentalce ali telič-
ke, stare do treh tednov. Tel. 031 840 
282.

VZAMEM njivo ali travnik v najem 
na relaciji Ptuj–Borovci. Tel. 041 875 
779.

NA FARMI v Sobetinci pri Markovcih 
nudimo brezplačno visokokakovostno 
gnojevko, večje količine, za gnojenje 
njivskih površin. Informacije: mobitel 
051 601 154, tel. 02 713 70 17.

PRODAM krmno peso za svinje in zaj-
ce. Tel. 766 88 31.

PRODAM prašiča, težkega 160 kg, 
in krožne brane z 20 diski. Tel. 041 
215 544.

PRODAM drva v hlodih, kamionska 
dostava. Tel. 041 767 760.

PRODAM obračalnik pajek Sip na dve 
vreteni. Tel. 041 777 504.

TROSILNIK umetnega gnoja, 400 kg, 
in osovino z gumami, 5-tonsko, pro-
dam. Tel. 041 521 863.

PRODAM bikca in teličko, črno-bela, 
za nadaljnjo rejo. Tel. 031 658 661.

PRODAM odojke, težke cca. 25 kg, 
in svinjo, težko cca. 250 kg. Tel. 031 
568 484.

KUPIM teleta do 250 kg za nadaljnjo 
rejo in kravo, staro do 5 let. Tel. 041 
288 063.

PRODAM ladijski pod, opaž bruna, 
kamen škriljavec, možna dostava. Tel. 
051 890 761.

PRODAMO semenski krompir A-re-
produkcija, sorte anuscka in sante, 
pakiran po 5, 10 ali 30 kg. Telefon 
02 790 722 1.

PRODAM luščene orehe, cena za kg 
8 €. Gsm 041 759 382.

PRODAM več pujskov, težkih od 30 
do 45 kg. Telefon 02 755 23 21.

NEPREMIČNINE

PRODAM več apartmanov v velikosti 
od 40 do 65 m2, otok Murter – Ti-
sno, 30 metrov od morja. Cena cca. 
2.500 €/m2. Tel. 00385 98 33 61 
40.

PRODAM apartman, otok Murter – Ti-
sno, 60,5 m2. Cena 2000 €/m2. Tele-
fon 0038641 604 301.

PRODAM hišo v Kicarju. Informacije 
na tel. 004971 52 358 758.

NA MIRNI lokaciji na Ptuju prodamo 
enosobno, 38 m2 veliko opremljeno 
stanovanje. Tel. 070 853 313.

SM nepremičnine, Milena Jančič s.p.
Trstenjakova ulica 7, 2250 Ptuj,

 M: 031 310 803

Samostojna hiše

Ptuj, Potrčeva, I. vrsta, gr. l. 1961, 
201 m2 pov.,  zemlj. 496 m2, do-
bro grajena, PC 109.800 €.
Kukava, v celoti ob. 2006, 152 
m2 pov., zemlj. 1.985 m2, čudo-
vito fi nalizirana, PC. 129.900 € 
-možna menjava za 2 ali 2,5 sob. 
stanovanje.
V zvezi s prodajo Vaše nepremični-
ne nas lahko pokličete na 031 310 
803 in se dogovorite za termin.

UGODNA IZPOSOJA IN PRO-
DAJA ženskih oblek za poroko, 
birmo, obhajilo, svečane pri-
ložnosti. NOVO: velika izbira  
oblek za valeto. AKCIJA:  20% 
popust na prodajo in izposojo 
poročnih oblek. SALON BARBI  
V MALI VASI 1D, GORIŠNICA. 
Tel. 031 812 580, po 15. uri, 
www.porocnisalonbarbi.com

KMETIJSTVO

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursus ali 
podobno in vso kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAM bukova drva, razcepljena, 
dolžine 1 meter, 50, 33 in 25 cm, in 
visoko kakovostne pelete, brezplačna 
dostava, ugodna cena. Tel. 051 667 
170.

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred 
nesnostjo. Vzreja nesnic Tibaot, Ba-
binci 49, Ljutomer. Tel. 02 582 14 01.

V NAJEM vzamem večjo količino 
kmetijski površin v okolici Ptuju in Or-
moža. Tel. 051 841 607.

PRODAM dva prašiča, težka od 90 do 
100 kg, domače reje. Tel. 041 484 
591.

PRODAMO nesnice, rjave, v 19. te-
dnu, tik pred nesnostjo. Naročila 
sprejemamo po tel 688 13 81 ali gsm 
040 531 246. Rešek, Starše 23.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, boge-
ce, ure, steklo, lonce, razglednice in 
drobnarije. Plačam takoj. Telefon 041 
897 675.

DOM STANOVANJE

V NAJEM oddam opremljeno eno-
sobno stanovanje na Ptuju. Tel. 041 
915 645.

VIR PRI ZADRU, oddam dvosobni 
apartma za štiri osebe, pred sezono, 
v sezoni in po sezoni, oddaljenost od 
morja cca. 150 m. Tel. 031 742 714.

MOTORNA VOZILA

PRODAM avto Toyota yaris 1.0, letnik 
2006. Tel. 051 417 370.

DELO

NUDIMO vam žaganje hlodovine, se-
kanje drv in zlaganje. Tel. 041 237 
142, Andrej.
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Spomini so kot iskre,
ki pod pepelom tlijo,
a ko jih razgrneš,
vedno znova zažarijo.

SPOMIN
11. marca 2013 minevata dve leti žalo-
sti, odkar nas je za vedno zapustil naš 
dragi oče, dedi in tast

Jakob Kozel
IZ SKORIŠNJAKA 42, ZGORNJI LESKOVEC

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, prinašate rože 
in sveče ter ga ohranjate v lepem spominu.

Tvoji najdražji

SPOMIN

Bliš
IZ MIKLOŠIČEVE UL. 2 NA PTUJU

Hvala vsem, ki se ju spominjate.
Žalujoči: vsi njuni

Vse na svetu mine,
vse se spremeni,
le spomin na tebe
ostaja in živi,
ker dom je prazen in molči.

SPOMIN
8. marca mineva žalostno leto, kar nas 
je zapustil naš dragi

Janez Cvetko
IZ PODVINCEV 52 A
Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu.

Tvoji najdražji

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,
utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.
Zato pot nas vodi tja,
kjer sredi tišine spiš,
a v naših srcih ti živiš.

V SPOMIN
Anica Vindiš
12. 6. 1924–8. 3. 2012

IZ VAREJE 63
Danes mineva eno leto, odkar si za vedno zaprla svoje 
trudne oči.
Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu, ji prižgete 
svečko ter se je spominjate z lepo mislijo.

Vsi tvoji

Bila si vse, kar smo želeli,
sreča, ko je nismo imeli,
ljubezen, ko po njej smo hrepeneli.
S smehom rane si celila,
svetu dobroto le delila.
S tvojo pomočjo
duša je vzcvetela,
za vedno tebe bo želela.
Zdaj očesu si se skrila,
srcu večnost podarila,
z nami skozi življenje
dolgo še boš hodila.

Mojca Dominko
17. 4. 1981–8. 3. 1997

8. marca mineva dolgih 16 let, odkar te ni med nami. Vsako 
jutro in vsak pogled je namenjen iskanju tebe, draga hčera 
in sestra.
Pogrešamo te!

Tvoji najdražjiPrazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja, utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.
Zato pot nas vodi tja, kjer sredi tišine spiš,
a v naših srcih ti živiš.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, 
brata, tasta, dedka in pradedka

Franca Plohla
(1941–2013)

IZ FORMINA 18
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji 
poti, darovali sveče, cvetje, za svete maše ter nam izrazili 
pisno ali ustno sožalje.
Posebej se zahvaljujemo Ambulanti dr. Darje Pribožič, Bol-
nišnici Ptuj in UKC Maribor. Hvala sindikatu Taluma, sin-
dikatu ter sodelavcem Perutnine Ptuj, podjetju Boxmark in 
sodelavcem, Društvu upokojencev Gorišnica, govornikoma 
g. Kovačcu in g. Kelencu, sosedi Hani za molitev, g. župniku 
ter podjetju Mir za opravljene storitve. Vsem iskrena hvala.

Žalujoči: žena Milica, hčerke Nevenka, Ivanka in Frančka 
z družinami, vnuki in pravnuki ter sestra Tilika z družino

Skromno si živel, v življenju mnogo delal 
in trpel. Nisi umrl zato, ker ne bi hotel 
živeti, umrl si zato, da bi nehal trpeti.
Le srce in duša dobro vesta, kako boli,
ko te več med nami ni.

ZAHVALA
Ob izgubi dragega moža, očeta, starega 
ata, brata, strica, svaka, botra, tasta, 
soseda in prijatelja

Jožefa Svenška
ZAGREBŠKA C. 49, PTUJ
1934   † 2013
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem za darovano cvetje, sveče in svete maše, za 
izrečeno pisno in ustno sožalje ter spremstvo na njegovi zadnji 
poti. Hvala osebju SB PTUJ, še posebej oddelku dialize, in reše-
valnim prevozom KA&UP. Zahvala velja tudi g. župniku Pihlerju 
in patru g. Kmetcu iz župnije sv. Petra in Pavla Ptuj za opra-
vljen obred, g. Šegulu za govor, ge. Kosec za molitev, pevcem 
za zapete žalostinke, zastavonoši in pogrebnemu podjetju Mir.
Vsem še enkrat iskrena hvala!

Žalujoči: vsi njegovi

Našel sem svoj mir v večnosti tišine.
Našel sem svoj prostor, kjer ni več bolečine.

ZAHVALA
Ob boleči in nenadomestljivi izgubi 
našega dragega

Sandija 
Drevenška
IZ STANOŠINE 19
se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, prija-
teljem, sošolcem, učiteljem in znancem, ki ste ga pospremili 
na njegovi zadnji poti, darovali sveče, cvetje in za sv. maše 
ter nam izrazili pisna in ustna sožalja. Hvala vsem, ki ste 
nam stali ob strani v najtežjih trenutkih ob izgubi dragega 
sina. Hvala duhovniku p. Martinu Gašpariču za opravljen 
pogrebni obred in molitve, pevcem za odpete žalostinke, 
mladim za nošenje simbolov, OŠ Podlehnik, govornici ge. 
Zdenki Golub za poslovilne besede, sosedom (ge. Marici 
Bigec, ge. Zdenki Satler, Fošnaričevim, Svenškovim) in 
pogrebnemu podjetju Mir. Vsem in vsakomur hvala.

Žalujoči: mama Jerica, oče Jožek, brat Klemen, 
oma Ana in stric Stanko

Kako boli in duša trpi,
ko od bolezni in žalosti
usihajo življenjske moči.
Skozi življenje boriti si se znala,
a v zimskem večeru
utrujena si zaspala.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage žene, mame, 
babice in prababice

Frančiške Lovrec
IZ ZAGORCEV 26

se iskreno zahvaljujemo prijateljem, sorodnikom, sosedom 
in znancem, ki ste jo pospremili k zadnjemu počitku, daro-
vali cvetje, sveče in za maše ter nam izrazili sožalje. Zahva-
ljujemo se tudi vsem za opravljene pogrebne storitve.
Iskrena hvala.

Žalujoči vsi njeni

Jerica
27. 2. 1931–7. 3. 2008

Ludvik
19. 9. 1938–28. 12. 1997
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Oh, kako boli,
ko, ljubi mož, oče, dedek, brat, te več ni,
ostali so sledovi tvojih pridnih rok,
ki jih cenil bo še pozni rod.
Ponosen, trden kakor skala
vso ljubezen in sebe si nam dal,
za vse, prav vse ti še enkrat hvala.
Oh, kako boli, angel varuh naš,
ko tebe več med nami ni.

SPOMIN
Danes, 8. marca 2013, mineva žalostno leto, odkar nas je 
zapustil naš dragi mož, ati, dedek, tast, brat, stric in svak 
ter prijatelj

Toni Cafuta
IZ UL. 5. PREKOMORSKE 9, PTUJ

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem preranem grobu, mu 
prižgete svečko in se ga z lepo mislijo spominjate.

Žalujoči: žena Štefka, sin Vlado in hčerka Silvija 
z družinama

Prazen dom je in dvorišče, naše oko 
zaman te išče, ni več tvojega smehljaja,
utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.
Pot nas vodi tja, kjer sredi tišine spiš,
a v naših srcih še živiš.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mamice, 
babice, tašče, sestre, svakinje in tete

Milice Junger
IZ JUROVCEV 3
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem, ki ste jo pospremili na zadnji poti, 
darovali cvetje, sveče in za svete maše ter nam izrazili pisno 
in ustno sožalje. Posebej se zahvaljujemo kolektivu Ekstra 
Tuša, nekdanjim sodelavkam Bolnišnice Ptuj, gospe Anici 
Galinec, DU Videm, KS Tržec in Društvu kmetic Videm. 
Hvala patroma Janezu Ferležu in Jožetu Petku za opravljen 
cerkveni obred, hvala pogrebnemu podjetju Mir in govor-
niku Janku Kozelu.

Žalujoči: vsi njeni

Ni te več na pragu, ni te več v hiši,
nihče več tvoj glas ne sliši,
da zaman te čakamo, ne moremo dojeti,
a spomini nate dajejo nam moč,
da brez tebe učimo se živeti.
Zdaj bivaš vrh višave jasne,
kjer ni mraku, kjer ni noči,
tam sonce sreče ti ne ugasne,
resnice sonce ne stemni.
  (S. Gregorčič)

SPOMIN
9. marca mineva leto žalosti, odkar se je za zmeraj poslovila 
od nas naša draga žena, mami, babi in tašča

Marija Kujavec
IZ ŽABJAKA 49
* 22. 1. 1939   † 9. 3. 2012
Ni besed, ki bi nas potolažile v samotnih nočeh, ni solz, ki bi 
oprale bolečino iz naših src …
So le dragoceni spomini, ki nas učijo živeti naprej.
Hvala vsem, ki z lepo mislijo, svečko ali cvetom počastite 
spomin nanjo.

Neutolažljivi mož Jože in hčerka Dragica z družino

Tam, kjer si ti, ni ne sonca in ne luči,
le tvoj nasmeh nam v srcih še živi.
Nihče ne ve, kako boli,
ko se zavemo, da te več ni.

ZAHVALA
ob boleči izgubi dragega moža, očeta, 
tasta in dedka

Konrada 
Kostanjevca
IZ BUKOVCEV   (31. 8. 1935   † 26. 2. 2013)
V najtežjih trenutkih našega življenja nas tolažita misel in spo-
znanje, da je bil cenjen med nami in mnogimi, ki ste ga pospre-
mili na njegovi zadnji poti. Iskrena hvala vsem sorodnikom, 
prijateljem, sosedom in znancem ter vsem vaškim društvom 
za tolažilne besede, ljubeč stis k roke, darovano cvetje, sveče 
in sv. maše. Hvala g. župniku za opravljen obred, pevcem za 
odpete žalostinke, govorniku Borisu, ge. Tilčki za molitev, 
godbeniku iz Taluma za odigrano Tišino in pogrebnemu pod-
jetju Mir. Posebej se zahvaljujemo dr. Kostanjevcu in osebju na 
oddelku za intenzivno nego SB Ptuj.

Tvoji najdražji: žena Angela, hči Silva z možem Brankom, 
vnukinji Janja z Andrejem in Vesna z Robijem

Mirno in spokojno si zaspal,
v večni sen od nas odpotoval.
Naj bo srečno tvoje potovanje
in pogosto vračaj se nam v sanje.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, 
brata in dedka

Ludvika Vidoviča
IZ VIDMA PRI PTUJU 58

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem za vso pomoč, izrečeno sožalje, daro-
vano cvetje in sveče.
Hvala duhovniku za opravljen obred, pevcem za odpete 
žalostinke ter godbeniku za odigrano Tišino. Hvala zasta-
vonošem, govorniku in pogrebnemu podjetju Mir.

Žalujoči: žena Pepca, hčerka Dragica z družino, Ivan in 
Marica z družinama ter bratje Tinek, Rudek, Franci in 

Lojzek z družinami

Ta črni dan je moral priti,
ta dan gorja, ta dan solza ...
Bolečina da se skriti, pa tudi solze ni 
težko zatajiti, le drage mame nihče
nam ne more več vrniti.

ZAHVALA
ob boleči izgubi drage mame, tašče, 
babice, prababice, botre in tete

Ivane Bezjak
IZ BUKOVCEV 37
V težkih trenutkih našega življenja nas tolaži misel, da ni bila 
cenjena in spoštovana le med nami, ampak tudi med soro-
dniki, sosedi, vaščani in vsemi vami, ki ste jo v velikem številu 
pospremili na njeni zadnji poti. Hvala društvom iz Nove vasi in 
Bukovcev, občini Markovci, vaščanom Šturmovcev in vsem, ki 
ste darovali za svete maše, za cerkvene potrebe, sveče, cvetje 
ter za vsa izrečena sožalja. Zahvaljujemo se g. župniku za opra-
vljena obreda, pevcem za odpete žalostinke, govornici-molivki, 
zastavonošema, godbeniku in pogrebnemu podjetju Mir.
Vsem, ki ste nam kakorkoli pomagali, še enkrat iskrena hvala.

Njeni najdražji

Niti zbogom nisi rekla
niti roke nam podala.
A v naših srcih
za vedno boš ostala.

ZAHVALA
Ob nenadomestljivi, neizmerno boleči izgubi drage mamice, partnerke, 
hčerke, sestre, vnukinje, nečakinje, sestrične

Andreje Zajšek
Z OSOJNIKOVE CESTE 26, PTUJ

se iz vsega srca zahvaljujemo vsem, ki ste z nami, najbližjimi, v teh žalostnih trenutkih delili 
bolečino ob prerani izgubi drage Andreje in še nerojenega Filipa.
Hvala gospe Veri za ganljiv govor ob njuni žari, pevcem za lepo odpete pesmi, za čutno odi-
grano Tišino.
Iskrena hvala kolektivom Interspar Ptuj, Vila Monde, Vital in Revital ter Sindikatu Taluma in 
vsem ostalim prijateljem, znancem za nesebično podporo ter izrečene besede tolažbe.

Neutolažljivi: Dejan s sinom Jakom, mamica Karolina s Primožem, ati Jože, 
brat Tomi in vsi sorodniki

Spomin je kot pesem, ki v srcih odzvanja.
Spomin je kot cvet, ki nenehno poganja.
Spomin je svetloba, ki dušo obliva,
spomin je ljubezen, ki v srcih prebiva.

SPOMIN
Danes, 8. marca 2013, minevata dve 
leti, odkar nas je zapustil dragi mož, 
oče, dedek in pradedek

Franc Kokot
IZ TIBOLCEV 29

Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem grobu 
ter mu prižigate sveče.

Vsi n jegovi

Oko v spomin zaprem,
vedno znova tebe uzrem,
nikjer te ni in to boli.
Nikoli ti zares od nas
ne boš odšel,
v naših srcih vedno boš živel.

V SPOMIN
7. marca sta minili dve leti, odkar se je 
od nas poslovil dragi mož, oče, tast, dedek in pradedek ter 
brat in stric

Martin Šori
KICAR 86 A
Hvala vsem, ki se ga spominjate z lepo mislijo, mu poklo-
nite svečo ali droben cvet.

Vsi njegovi najdražji

Razcveta leto za letom se cvetje,
glej, leto za letom dozoreva nam sad,
priroda spreminja se, znova se vrača,
le človek nikdar se ne vrne nazaj.
A nasmešek njun nikoli v nas ne bo zbledel,
obraz v spominu nam večno bo živel.

V SPOMIN
6. marca je minilo 10 let, odkar nas je zapustil

Franc Jerenko
31. januarja je minilo 19 let, odkar nas je zapustila

Štefka Jerenko
IZ LANCOVE VASI 41
Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njunem grobu in 
ju ohranjate v spominu.

Vsi njuni

Ko bolečina je prevelika,
se tudi solza posuši.
Le srce nemo kliče,
zakaj tebe med nami več ni.

SPOMIN
9. marca mineva žalostno leto, ko si 
se za zmeraj poslovila od nas, draga 
sestra

Marija Kujavec
IZ ŽABJAKA 49
* 22. 1. 1939   † 9. 3. 2012

Angel naj čuva te, kjerkoli sedaj si, v mojem srcu za vedno 
ostajaš ti.

Neizmerno te pogreša sestra Anica

Vse za naš dom v življenju ti si dal,
do zadnjega dne se trudil, delal in garal!
Spomin na te vedno bo živel,
v naših srcih vedno boš živel!

SPOMIN
10. marca mineva eno leto, odkar nas je 
za vedno zapustil dragi mož, oče, tast, 
brat, dedek in pradedek

Emil Horvat
IZ TRNOVSKE VASI 23
5. 5. 1929   † 10. 3. 2012
Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, mu prižigate 
sveče in poklanjate cvetje. Njegovi najdražji

www.tednik.si



med svoje prijatelje, sorodnike. 
Človek pa lahko pogled na svet 
spremeni tudi brez bolezni,« je 
še dodal ptujski župan, ki je ob 
10-letnici Kluba bolnikov po 
možganski kapi predsedniku 
Milanu Čučku izročil spomin-
sko darilo. Klub je eden izmed 
tistih oziroma invalidska orga-
nizacija, ki je pomagala tlakova-
ti listino Mesto po meri invali-
dov, ki jo je MO Ptuj prejela 3. 

decembra lani.

Poudarek na 
rehabilitacijskem 
in strokovnem 
izpopolnjevanju

Skozi zgodbo oziroma kro-
niko delovanja Kluba je vodila 
podpredsednica Jelka Voda, 
sicer diplomirana medicinska 
sestra, katere delo je tesno po-
vezano z bolniki po možganski 
kapi. Povzela je bistvena deja-
nja oziroma dogodke. Ustanov-
ni sestanek je bil 28. februarja 
leta 2003 v Termah Ptuj, pra-
znični dogodek so organizirali 
natanko deset let po tem. Že 
ob ustanovitvi so za predsedni-
ka izvolili Milana Čučka, Jelko 
Voda za podpredsednico, Stan-
ka Tominca, specialista fiziatra, 
za strokovnega sodelavca, ki je 

to še danes, in Janka Mlakarja 
za organizacijskega koordina-
torja. V vsem desetletnem de-
lovanju je bil poudarek na re-
habilitacijskem in strokovnem 
izpopolnjevanju, druženju z or-
ganizacijo izleta ali predstave. 
Že od vsega začetka v okviru 
kluba poteka enkrat tedensko 
skupinska fizioterapija v Ter-
mah Ptuj, ki v določeni meri 
zmanjšuje obisk obnovitvene 
fizioterapije. Obnovitvena re-
habilitacija se izvaja v nekate-
rih slovenskih zdraviliščih. V 
povezavi z Združenjem invali-
dov Foruma Slovenije izvajajo 
pomoč bolnikom na domu in 
prevoz le-teh do zdravstvenih 
in drugih institucij. Izvajajo se 
komunikacijske vaje za bolnike 
pri motnjah govora. V desetih 
letih delovanja so izvedli vrsto 
predavanj o možganski kapi, 
zdravi prehrani, o pripomoč-
kih, ki jih lahko uporablja bol-
nik po kapi, kaj mora vedeti 

družina o bolniku in podobno. 
V desetih letih delovanja so or-
ganizirali tudi več izletov, pou-
darek je bil na ogledih term. V 
veliko pomoč so svojci obole-
lih, brez njih in njihove pomo-
či ter sodelovanja marsikatere 
poti, ki so jo kot klub prehodili, 
ne bi zmogli. Izkušnje si med 
seboj izmenjujejo tudi svojci. 
Že od vsega začetka izvajajo 
računalniške tečaje, kjer jim je 
v zadnjem času v veliko pomoč 
Ljudska univerza Ptuj. V klubu 
deluje tudi skupina za samopo-
moč, ustanovili pa so tudi sku-
pino za ohranjanje starih obi-
čajev in šeg, ki redno nastopa 
na kurentovanju, na športnih 
igrah in drugih prireditvah. Pet 
let v okviru Kluba CVB Ptuj de-
luje tudi pevska skupina Veseli 
prijatelji. V klubu skrbijo tudi 
za bogato družabno življenje in 
športne igre, ki so prav tako del 
rehabilitacije.

MG

Danes bo pretežno oblačno, padavine bodo čez dan oslabele in popoldne tudi povečini ponehale. 
Jutranje temperature bodo od 2 do 7, na Primorskem okoli 10, najvišje dnevne od 6 do 12, na seve-
rovzhodu države in ob morju do 15 stopinj C.

V soboto bo pretežno oblačno, predvsem v zahodni in južni Sloveniji bo občasno rahlo deževalo. V 
nedeljo bo oblačno, občasno bo še deževalo.

Skupaj s člani kluba so pra-
znične trenutke delili predstav-
niki drugih invalidskih organi-
zacij Ptuja in okolice, ptujski 
župan Štefan Čelan, ravnatelj 
OŠ Breg Milan Fakin, predstav-
niki ČS Spuhlja, predstavniki 
zdravstvene stroke in drugi 
gostje. Jubilejni kulturni pro-
gram pa so oblikovali pevska 
skupina Veseli prijatelji Kluba 
CVB Ptuj, ki jo sestavljajo bolni-
ki po možganski kapi in njihovi 
svojci, ki jih vodi Marija Junger, 
učenci OŠ Breg z mentoricama 
Simono Kornik in Helgo Mihe-
lič, kjer pevska skupina vadi, 
FS Bolnišnica DPD Svoboda 
Ptuj, Gabrijela Anžel na violini 
in Milan Anžel na harmoniki 
ter vokalistka Valerija Rižnar. 
Čeprav je bil 28. februar za 
ptujski Klub bolnikov po mo-
žganski kapi prazničen dan, ki 
so ga namenili druženju in iz-
menjavi izkušenj, so prisluhnili 
tudi strokovnemu predavanju 
o možganski kapi doc. dr. Bre-
de Jesenšek Papež, dr. med., 
spec. fizikalne medicine in re-
habilitacije iz UKC Maribor. Na 
100 tisoč prebivalcev, je pove-
dala, jih zboli 232. Slovenija je 
po pojavnosti kapi na repu, kar 
pomeni, da je primarna pre-
ventiva še vedno slaba.

Predsednik Združenja bol-
nikov s cerebrovaskularno bo-
leznijo Slovenije in ptujskega 
Kluba bolnikov po možganski 
kapi Milan Čuček je povedal, 
da je bolnikov kar nekaj, v pov-
prečju letno v Sloveniji zboli 
okrog štiri tisoč ljudi. To ni 
majhna številka, žal se jih ve-
liko ne da pozdraviti, v veliki 
meri ostanejo bolniki invalidi 
za celo življenje. Že leta 1996 
se je v Ljubljani organiziralo 
Društvo bolnikov po mož-
ganski kapi, danes v Sloveniji 
deluje 18 klubov bolnikov po 

možganski kapi. Vsi skupaj se 
trudijo po najboljših močeh za 
uresničevanje rehabilitacijskih 
programov in čim kakovostnej-
še življenje bolnikov. »Veliko je 
treba delati, s skupnimi mo-
čmi, kot je že napisal Linhart, 
en drugemu ognja dajmo, bo-
ste videli, bo boljše,« je dejal 
Milan Čuček, ki ima velike za-
sluge za to, da ptujski Klub bol-
nikov po možganski kapi tako 
dobro deluje.

V imenu MO Ptuj in v svojem 
imenu je bolnike po možgan-
ski kapi, njihove svojce in dru-
ge goste pozdravil ptujski žu-
pan Štefan Čelan. »Življenjska 
izkušnja, ki ste jo preživeli, vas 
je zagotovo izjemno duhovno 
in duševno obogatila. Hitro ste 
spoznali, kako minljiv je ta ma-
terialni svet, ki ga danes neka-
teri tako malikujejo in opevajo, 
da so v imenu dobička v trenut-
ku pripravljeni pozabiti na so-
človeka, nekateri celo na lastne 
starše, brate, prijatelje. Na prvi 
pogled se zdi krivično, če nas 
nekaj takega doleti, sčasoma 
pa spoznamo, da nas tudi taka 
nesreča lahko zelo obogati. 
Želim si, da bi to vašo pozitiv-
no energijo in zavedanje širili 

Vlomi, tatvine
Neznan storilec je v času od 

4. februarja do 4. marca vlomil 
skozi vhodna vrata tovornega 
skladišča v Poljčanah, tako da je 
odlomil ključavnico – obešanko. 
Iz notranjosti je odtujil 500 me-
trov bakrenega energetskega ka-
bla, 1700 metrov daljnovodnega 
telefonskega kabla, 570 metrov 
daljinskega telefonskega kabla, 
200 metrov telefonskega kabla 
in 300 metrov signalnega kabla. 
Premoženjska škoda znaša okoli 
50.000 evrov.

V času od 28. februarja do 1. 
marca je neznan storilec v okoli-
ci Poljčan vlomil skozi dvokrilna 
vhodna vrata stanovanjske hiše. 
Iz notranjosti je odtujil razno elek-
trično orodje, kovan japonski nož 
in ključe traktorja. Izpod nadstre-
ška je odtujil tudi traktor znamke 
Universal. Premoženjska škoda 
znaša okoli 8.000 evrov.

Policisti PPIU Maribor so 4. 
marca v Lormanju ustavili tovor-
no vozilo znamke Iveco, tip Daily, 
ki ga je vozil državljan Romunije. 
Med kontrolo so ugotovili, da je 
bilo vozilo istega dne ukradeno v 
Italiji. Policisti so vozniku odvzeli 
prostost in vozilo zasegli. Po vseh 
zbranih obvestilih bodo zoper dr-
žavljana Romunije na pristojno 
okrožno državno tožilstvo podali 
kazensko ovadbo.

Neznan storilec je v času od 
23. februarja do 2. marca z dvo-
rišča podjetja v Spodnji Polskavi 
ukradel dva elektromotorja, na-
menjena za vrtanje v predorih. 
Premoženjska škoda znaša okoli 
5.000 evrov.

1. marca med 17. in 20. uro 
je neznan storilec vstopil v sta-
novanjsko hišo v Leskovcu. Pre-
gledal je dnevno sobo, nato pa iz 
spalnice odtujil gotovino in za več 
tisoč evrov zlatnine. Premoženjska 
škoda znaša okoli 9000 evrov.

Razgrajala v gostilni
Policisti PP Ptuj so bili 28. 

februarja ob 21.45 napoteni v 
gostinski lokal v Hajdoše, kjer 
sta 24- in 22-letni moški grozila s 
pištolo. Natakarica in gostje so ju 
odslovili iz lokala, a sta se vrnila 
in z bejzbolsko palico ponovno 
grozila in tolkla po tleh. Policisti 
so zatem kršitelja izsledili v go-
stinskem lokalu v Zlatoličju. 24-le-
tni kršitelj pri postopku s policisti 
ni upošteval ukaza, zaradi česar 
so bila proti njemu uporabljena 
prisilna sredstva. Pri varnostnem 
pregledu so policisti v jakni 22-le-
tnega kršitelja našli plinsko pišto-
lo, v osebnem vozilu pa palico. 
Oboje so zasegli. Zoper kršitelja 
bodo policisti podali obdolžilna 
predloga in izdali plačilni nalog.

Turki ilegalno prestopili 
mejo

27. februarja ob 21.25 so po-
licisti Policijske postaje Ormož v 
bližini mejnega prehoda Središče 
ob Dravi prijeli enega polnoletne-
ga in tri mladoletne državljane 
Turčije, ki so na nedovoljen način 
prestopili državno mejo in se na-
meravali izogniti mejni kontroli. 
Vse osebe so zadržali na kraju 
storitve prekrška in v nadaljeva-
nju pridržali na policijski postaji. 
Zaradi postopka z mladoletnimi 
osebami so obvestili CSD Ptuj in 
za izvedbo postopka zagotovili 
prevajalca turškega jezika. Zoper 
mladoletne osebe so policisti 
podali obdolžilni predlog, pol-
noletnega državljana Turčije pa 
oglobili tujcih. Tujce so po konča-
nem postopku predali hrvaškim 
varnostnim organom.

Litvanca bodo izročili 
Estoniji

15. februarja ob 00.30 je 
na vstop v Slovenijo na mejni 
prehod Gruškovje kot potnik v 
osebnem vozilu italijanskih regi-
strskih oznak pripotoval 39-letni 
državljan Litve. V postopku mejne 
kontrole so policisti ugotovili, da 
je za osebo razpisan ukrep prije-
tja in izročitve Estoniji. Na podlagi 
evropskega pripornega naloga so 
policisti Litvanca privedli na Okro-
žno sodišče na Ptuju, kjer mu je 
bilo odrejeno 48-urno pridržanje.

Črna kronikaPtuj � Deset let ptujskega kluba Združenja bolnikov po možganski kapi

Zaradi slabe preventive jih še vedno zboli preveč
V večnamenski dvorani v Spuhlji je 28. februarja potekala slovesnost ob 10-letnici delovanja ptujskega Kluba bolnikov po možganski 
kapi Združenja bolnikov s cerebrovaskularno boleznijo Slovenije, ki ga vodi Ptujčan Milan Čuček, ki je tudi predsednik Združenja bolni-
kov s cerebrovaskularno boleznijo Slovenije.

Priznanja ob 10-letnici Kluba CVB Ptuj
Na slovesnosti ob 10-letnici Združenja bolnikov s cerebrovaskular-

no boleznijo – Kluba CVB Ptuj – so podelili priznanja oziroma zahva-
le tistim, ki so se pri delovanju kluba še posebej izkazali. Prejeli so 
jih Stanko Tominc (specialist fiziater), Jelka Voda (podpredsednica 
Kluba), Jelka Zupanič, Slava Zorc, Janko Mlakar (organizacijski koor-
dinator), Janko Marčič, Marija Junger, Alojz Krajnc in Milan Čuček.

Napoved vremena za Slovenijo

Foto: Črtomir Goznik

Klubu CVB Ptuj je ob 10-letnici delovanja čestital tudi ptujski žu-
pan Štefan Čelan. Spominsko darilo je izročil predsedniku Milanu 
Čučku.

Foto: Črtomir Goznik

Desetletno delo kluba je predstavila podpredsednica Jelka Voda.

ZAŠÈITA Ptuj d.o.o., Rogozniška c.13, 2250 Ptuj, tel: 02/ 779 71 11, info@zascita-ptuj.si

PRIVOŠÈITE ZAPOSLENIM 
KVALITETO IN UDOBJE
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